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ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ'

Τετάρτη 10 Φεβρουαρίου 2010



Αθήνα, σήµερα στις 10 Φεβρουαρίου 2010, ηµέρα Τετάρτη και
ώρα 10.11' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Ζ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΛΕΒΕΝΤΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 9 Φεβρουα-
ρίου 2010 εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευ-
θύνη του Προεδρείου τα Πρακτικά της ΞΒ' συνεδριάσεώς του,
της Τρίτης 9 Φεβρουαρίου 2010, σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο
σύνολό των σχεδίων νόµων:

1) «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και του Βασιλείου του Μαρόκου για την αποφυγή της διπλής φο-
ρολογίας και την αποτροπή της φοροδιαφυγής αναφορικά µε
τους φόρους εισοδήµατος».

2) «Κύρωση Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνι-
κής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης του Κράτους του Κατάρ
για την αποφυγή της διπλής φορολογίας και την αποτροπή της
φοροδιαφυγής αναφορικά µε τους φόρους επί του εισοδήµα-
τος».

3) «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής ∆ηµοκρατίας και του Βασιλείου της Σαουδικής Αραβίας για
την αποφυγή της διπλής φορολογίας και την αποτροπή της φο-
ροδιαφυγής σε σχέση µε τους φόρους εισοδήµατος και κεφα-
λαίου».

4) «Ίδρυση νέων Ιερών Μητροπόλεων και άλλες διατάξεις»).
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, θα σας ανακοινώσω το δελτίο επικαίρων ερωτήσεως
της Πέµπτης 11 Φεβρουαρίου 2010, ώρα 09.30’

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 402/8-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέ-
ρογλου προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε την αξιοποίηση των πόρων του ΕΣΠΑ, την
ενίσχυση των µικροµεσαίων επιχειρήσεων κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 399/8-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Προκόπη Παυλόπουλου προς τον
Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης, σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης για τη µο-
νιµοποίηση των υπαλλήλων ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου
κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 405/8-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Μαυρίκου

προς τους Υπουργούς Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, και
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
για τους απολυµένους εργαζόµενους της Ολυµπιακής Αεροπο-
ρίας κ.λπ.

4. Η µε αριθµό 410/8-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κυριάκου Βελόπουλου
προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε τις αγροτικές κινητοποιήσεις κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 412/8-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. ∆ηµητρίου Παπα-
δηµούλη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε το επίπεδο φτώχειας και µι-
σθών στη Χώρα µας κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 397/8-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Μιχαήλ Κατρίνη
προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευ-
µάτων, σχετικά µε τις µεταγραφές των αποφοίτων των Τεχνικών
Επαγγελµατικών Εκπαιδευτηρίων κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 407/8-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ανδρέα Λυκουρέντζου προς την
Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχε-
τικά µε την εξόφληση των προµηθευτών των ηλεκτρονικών υπο-
λογιστών που δόθηκαν δωρεάν στους µαθητές της Α' Γυµνασίου
κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 404/8-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Καραθανα-
σόπουλου προς τον Υπουργό Εργασίας, και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την καταβολή των
δεδουλευµένων των εργαζοµένων στην εταιρεία «ΜΗΧΑΝΙΚΗ»
στο Φράγµα Πείρου – Παραπείρου στην Αχαΐα κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 409/8-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Παύλου Μαρκάκη προς
τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ια-
κυβέρνησης, σχετικά µε την καταβολή των αποζηµιώσεων στους
πληµµυροπαθείς σε δήµους και επιχειρήσεις του Νοµού Μαγνη-
σίας κ.λπ.

5. Η µε αριθµό 411/8-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αναστάσιου Κου-
ράκη προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων, σχετικά µε την πρόταση για κατάργηση του
αυτοδιοίκητου των πανεπιστηµιακών ιδρυµάτων κ.λπ..

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Α’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ’

Τετάρτη 10 Φεβρουαρίου 2010



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύρωση της
Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Καναδά
για την αποφυγή της διπλής φορολογίας και την πρόληψη της
φοροδιαφυγής αναφορικά µε τους φόρους εισοδήµατος και κε-
φαλαίου».

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε στη ∆ιαρκή Επιτροπή κατά πλειο-
ψηφία.

Εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία του άρ-
θρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπορούν να λά-
βουν το λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως αυτής της
συµφωνίας.

Θέλει κάποιος συνάδελφος να λάβει το λόγο;
Ο κ. Απόστολος Νάνος έχει το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Καταψηφίζουµε. Η ίδια τοποθέτηση

είναι για όλες τις Συµφωνίες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κηρύσσεται περαιω-

µένη η συζήτηση επί του νοµοσχεδίου και ερωτάται το Σώµα: Γί-
νεται δεκτό το νοµοσχέδιο;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών «Κύρωση της Σύµβασης µε-
ταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Καναδά για την
αποφυγή της διπλής φορολογίας και την πρόληψη της φορο-
διαφυγής αναφορικά µε τους φόρους εισοδήµατος και κεφα-
λαίου», έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε µόνη συζήτηση επί της
αρχής των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και του Καναδά για την αποφυγή της διπλής φορολογίας και
την πρόληψη της φοροδιαφυγής αναφορικά µε τους φόρους
εισοδήµατος και κεφαλαίου

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Σύµβαση µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
του Καναδά για την αποφυγή της διπλής φορολογίας και την
πρόληψη της φοροδιαφυγής αναφορικά µε τους φόρους εισο-
δήµατος και κεφαλαίου, που υπογράφηκε στην Αθήνα, στις 29
Ιουνίου 2009, το κείµενο της οποίας σε πρωτότυπο στην ελλη-
νική, αγγλική και γαλλική γλώσσα έχει ως εξής:

3436 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3437



3438 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3439



3440 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3441



3442 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3443



3444 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3445



3446 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3447



3448 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3449



3450 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3451



3452 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3453



3454 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3455



3456 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3457



3458 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3459



3460 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3461



3462 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3463



3464 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3465



3466 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3467



3468 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3469
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Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του νόµου αυτού αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Σύµβασης που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 29
παρ. 1 αυτής."

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο
για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την
ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Το Σώµα παρέσχε τη

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Συνεχίζουµε: Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και

του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών:
«Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
της Οµοσπόνδου ∆ηµοκρατίας της Γιουγκοσλαβίας για την απο-
φυγή της διπλής φορολογίας αναφορικά µε τους φόρους εισο-
δήµατος και κεφαλαίου µετά του Τροποποιητικού στη Σύµβαση
Πρωτοκόλλου».

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε στη ∆ιαρκή Επιτροπή κατά πλειο-
ψηφία.

Εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία του άρ-
θρου 108 του Κανονισµού της Βουλής. ∆ηλαδή, µπορούν να λά-
βουν το λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως αυτής
συµφωνίας.

Θέλει κάποιος συνάδελφος να λάβει το λόγο;
Ο κ. Λαφαζάνης έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Συζητάµε και τις τρεις συµφω-

νίες µαζί;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Όχι. Η µία, ήδη, ψη-

φίστηκε, κύριε Λαφαζάνη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θα µιλήσω και για τις τρεις στο

σύνολό τους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ορίστε, έχετε το λόγο

για τρία λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τα τρία λεπτά ίσως δεν αρκούν,

γιατί πρέπει να πούµε και δύο λόγια παραπάνω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εντάξει, κύριε Λαφα-

ζάνη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εδώ, δυστυχώς, έχουµε συµφω-

νίες για την αποφυγή διπλής φορολογίας, οι οποίες έχουν νεοα-
ποικιακό χαρακτήρα και νεοαποικιακή κατεύθυνση. Μας δόθηκε
η ευκαιρία χθες µε τις τρεις συµφωνίες για την αποφυγή διπλής
φορολογίας που υπογράφηκαν µε τη Σαουδική Αραβία, το Κατάρ
και το Μαρόκο -δηλαδή τρεις αραβικές χώρες, εκ των οποίων
έχουν µεσαιωνικά καθεστώτα- να διατυπώσουµε τη ριζικότατη
διαφωνία µας, διότι η ψήφιση χθες αυτών των συµφωνιών -που
ψηφίστηκαν άρον-άρον και χωρίς αντίλογο από την πλευρά της
Κυβέρνησης- στην ουσία δίνει τη δυνατότητα στους εµίρηδες,
των µεσαιωνικών αυτών καθεστώτων, να έρχονται να επενδύουν
στην Ελλάδα µε ειδικό φορολογικό καθεστώς υπερπροστατευό-
µενο, το οποίο δεν εφαρµόζεται για τους Έλληνες πολίτες. Οι
Έλληνες πολίτες, για παράδειγµα, φορολογούνται µε 10% για
τις καταθέσεις τους που κάνουν στις τράπεζες, ενώ οι εµίρηδες
-γιατί είναι «κακοµοίρηδες»- θα φορολογηθούν για τις καταθέ-
σεις τους εδώ στην Ελλάδα το πολύ µε 5%. Γιατί αυτό το υπερ-
προνόµιο; Γιατί τα µερίσµατα που προέρχονται από αυτές τις
χώρες να φορολογούνται µε 5% το πολύ, ενώ του Έλληνα πο-
λίτη µε 10%; Και τώρα µε το νέο καθεστώς υπάρχει µία άλλη αντί-
ληψη από την πλευρά της Κυβέρνησης, την οποία θα µας δοθεί
η ευκαιρία να τη συζητήσουµε.

Το ίδιο υπάρχει και από τα κέρδη που απορρέουν από τα δι-
καιώµατα.

Πέρασαν, λοιπόν, αυτές οι συµφωνίες χωρίς αντίλογο και
τώρα έχουµε πάλι άλλες τρεις συµφωνίες παρόµοιου χαρακτήρα
µε Καναδά, µε Γιουγκοσλαβία και µε Αζερµπαϊτζάν. Τα ίδια Πα-
ντελάκη µου, τα ίδια Παντελή µου. Τι γίνεται, για παράδειγµα, µε
το Αζερµπαϊτζάν; Ο επενδυτής του Αζερµπαϊτζάν υπερπροστα-
τεύεται και αυτός και λέει ότι η φορολογία για τα µερίσµατα που
αποκοµίζει από την Ελλάδα, ή για τους τόκους, δεν µπορεί να

ξεπερνάει το 8%. Για τα δικαιώµατα επίσης που προέρχονται από
τις ευρεσιτεχνίες, από τις τεχνολογικές ανακαλύψεις, είτε τα
πνευµατικά δικαιώµατα, τα εισοδήµατα, δεν µπορεί να φορολο-
γούνται και αυτά πάνω από 10%.

Γιατί γίνονται όλα αυτά τα πράγµατα: φυσικά δεν τα κάνει αυ-
θαίρετα η Κυβέρνηση. Η Κυβέρνηση, υπαλληλική σχέση έχει µε
τα διεθνή διευθυντήρια που κατευθύνουν αυτές τις συµφωνίες
αποφυγής διπλής φορολογίας. Ποια είναι τα διεθνή αυτά διευ-
θυντήρια, αγαπητοί συνάδελφοι και συναδέλφισσες: τα διεθνή
διευθυντήρια είναι οργανισµοί, όπως ο Οργανισµός Οικονοµικής
Συνεργασίας και Ανάπτυξης. Αυτές τις συµφωνίες, που βλέ-
πουµε, δεν τις υπογράφει η Ελλάδα, ούτε τις ανακάλυψε το
Αζερµπαϊτζάν. Το πρότυπο πάνω στο οποίο βασίζονται, είναι το
πρότυπο των συµφωνιών που έχει δώσει ο Οργανισµός Οικονο-
µικής Συνεργασίας και Ανάπτυξης. Τη µόνη επιφύλαξη που έχει
βάλει η Ελλάδα –και αυτή µαύρη επιφύλαξη- είναι για την εφαρ-
µογή αυτών των κατευθύνσεων του ΟΟΣΑ για τη ναυτιλία, προ-
κειµένου να διασφαλίζονται τα φορολογικά υπεροπρονόµια του
εφοπλιστικού κεφαλαίου.

Αυτές, λοιπόν, οι συµφωνίες, που ο τύπος τους και το πλαίσιό
τους είναι δοσµένο από τον ΟΟΣΑ, τι θέλουν να κάνουν; Λένε
ότι υπάρχει στον πλανήτη µία χούφτα ιµπεριαλιστικών χωρών, οι
οποίες επενδύουν σε όλο τον πλανήτη, επενδύουν στο δεύτερο
και τρίτο κόσµο και σε µία χώρα όπως η Ελλάδα που ξεπέφτει,
δυστυχώς, λόγω των πολιτικών που εφαρµόστηκαν, σε µισοα-
ποικία. Λοιπόν, αυτές οι ιµπεριαλιστικές χώρες, είτε παραγωγικά
επενδύουν είτε επενδύουν σε κεφάλαιο, πρέπει να προστατεύ-
ονται οι επενδύσεις τους από τις τυχόν «αυθαιρεσίες» κυβερνή-
σεων τρίτων χωρών, οι οποίες µπορεί να θέλουν να φορολογήσουν
αυτές τις επενδύσεις. Σε αυτές τις χώρες που πάνε οι επενδύ-
σεις, πρέπει να χάσουν το κυριαρχικό δικαίωµά τους να επιβά-
λουν τη δική τους φορολογία. Πρέπει να µπει ένα πλαίσιο από
τον ΟOΣΑ, ώστε να προστατεύονται φορολογικά και οι επενδύ-
σεις και οι κεφαλαιακές τους ροές.

Αυτά τα αίσχη ερχόµαστε και επικυρώνουµε, µε ευρεία συναί-
νεση από ό,τι βλέπω, µέσα στη Βουλή, µέσω των συµφωνιών
αποφυγής διπλής φορολογίας. Γι’ αυτό έφτασε ο κόσµος και ο
πλανήτης εδώ που έφτασε. Γι’ αυτό καταρρέουν τα πάντα γύρω
µας, γι’ αυτό και η Ελλάδα έχει -όπως είπα- µεταβληθεί σε «Μπα-
νανία», έχει τεθεί υπό οικονοµική κατοχή και έχει µια Κυβέρνηση,
η οποία έχει µετεξελιχθεί σε επιτροπή διαχείρισης των εντολών
και των κατευθύνσεων των διεθνών κεφαλαιαγορών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτή είναι η Κυβέρνηση και απέναντι σε νεοαποικιακές συµ-
φωνίες τέτοιου τύπου, κυρίες και κύριοι, εφαρµόζει νεοαποικιακά
µέτρα, όπως το «τσουνάµι», που εξαπέλυσε, της εισοδηµατικής,
φορολογικής και ασφαλιστικής λεηλασίας των λαϊκών στρωµά-
των. Έτσι όµως, η χώρα δεν έχει κανένα απολύτως µέλλον.
Όπως το 1932 όταν η χώρα επτώχευσε και ακόµα δεν έχει συ-
νέλθει, όπως οι χώρες της Λατινικής Αµερικής της δεκαετίας του
’70 που οδηγήθηκαν σε περιπέτειες και ακόµα δεν έχουν συνέλ-
θει…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, κύριε Λα-
φαζάνη, ολοκληρώστε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: …έτσι και η Ελλάδα µε αυτά που
κάνει από την Κυβέρνηση της και µε τέτοιου είδους δυστυχώς
συµφωνίες, δεν έχει κανένα απολύτως µέλλον.

Ας χειροκροτούν όλα τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης, ας βγά-
ζετε δηµοσκοπήσεις µε 80% και 70% ότι συµφωνούν, η πραγµα-
τικότητα είναι εντελώς διαφορετική και εµείς θα τη στηλιτεύουµε
αυτήν την πραγµατικότητα, θα την καταγγέλλουµε, διότι ο ελλη-
νικός λαός πρέπει να έχει ελπίδα και να έχει µέλλον σε αυτή τη
χώρα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Να µιλήσω λοιπόν και εγώ για όλες τις

συµβάσεις για τρία λεπτά;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ορίστε, έχετε το

λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Εµείς, σαν Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-

λάδας -το έχουµε δηλώσει και στην επιτροπή- τις καταψηφί-
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ζουµε, γιατί τις θεωρούµε ότι κινούνται στο πλαίσιο των κατευ-
θύνσεων του Οργανισµού Οικονοµικής Ανασυγκρότησης, διότι
έχουν να κάνουν µε την απελευθέρωση των αγορών, τη διευκό-
λυνση της κυκλοφορίας των εµπορευµάτων, υπηρεσιών, κεφα-
λαίων, δηλαδή αυτές τις κατευθύνσεις που έχουν ψηφιστεί και
από τη Συνθήκη του Μάαστριχτ και την έχει αποδεχθεί το Ελλη-
νικό Κοινοβούλιο εδώ, κατά πλειοψηφία, εκτός από το Κοµµου-
νιστικό Κόµµα της Ελλάδας.

Έχετε συµφωνήσει µε το Μάαστριχτ, κύριε Λαφαζάνη, έχετε
ψηφίσει τις τέσσερις συνθήκες, ελευθερίες. Επειδή, να το θυµί-
σουµε λίγο…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ να µη γί-
νεται διάλογος.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Συγγνώµη, κύριε Πρόεδρε.
Επειδή, µέσα από αυτές τις συµβάσεις, ο ισχυρότερος καθο-

ρίζει πάντα τους νόµους, δηλαδή, το µεγάλο κεφάλαιο τους οι-
κονοµικούς φορολογικούς νόµους, δηλαδή, ένα κράτος σε
βάρος του µικρού. Αυτό επιχειρείται και µέσα από τις συµβάσεις
αυτές, οι οποίες και χθες ψηφίστηκαν και σήµερα.

Για αυτό το λόγο, θεωρούµε ότι αυτές οι συµβάσεις είναι λεό-
ντειες, σε βάρος των λαών και αποτυπώνουν τη νέα τάξη των
πραγµάτων, σε οικονοµικό επίπεδο. Θα πρέπει να συνειδητοποι-
ήσουν ότι δεν κερδίζουν τίποτα οι εργαζόµενοι από αυτήν την
ιστορία, απεναντίας χάνουν, γιατί τα µέτρα που λαµβάνονται
είναι συνεχώς σε βάρος τους και σε όφελος του µεγάλου κεφα-
λαίου. Αυτό εξυπηρετεί κι αυτή η σηµερινή σύµβαση µέσα στη
παγκοσµιοποιηµένη αγορά και τίποτα άλλο.

Επίσης, θα ήθελα να πω ότι απέναντι σε αυτή την κατάσταση,
θεωρούµε ότι µπορούν να αλλάξουν τα πράγµατα. Η σηµερινή κι-
νητοποίηση αποτελεί µια ελπίδα για τους εργαζόµενους. Θα αντι-
σταθούν να µην περάσουν αυτά τα µέτρα που επιχειρεί η
Κυβέρνηση -και η σηµερινή αλλά και οι προηγούµενες που δια-
χρονικά έχουν εφαρµόσει µέτρα σε βάρος των λαϊκών στρωµά-
των- και θα δώσουν πραγµατικά το βροντερό παρόν για να
ανατρέψουν αυτήν την πολιτική και να χαράξουν µια πολιτική σε
όφελός τους, σε όφελος των εργαζοµένων, σε όφελος των λαϊ-
κών στρωµάτων και όχι σε όφελος του µεγάλου κεφαλαίου.

Ευχαριστώ πολύ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Νάνο, Βουλευτή του ΚΚΕ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η µόνη
συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύρωση της Σύµβα-
σης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Οµοσπόνδου
∆ηµοκρατίας της Γιουγκοσλαβίας για την αποφυγή της διπλής
φορολογίας αναφορικά µε τους φόρους εισοδήµατος και κεφα-
λαίου µετά του Τροποποιητικού στη Σύµβαση Πρωτοκόλλου».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συνεπώς το σχέδιο

νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύρωση της Σύµβασης µε-
ταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Οµοσπόνδου ∆ηµο-
κρατίας της Γιουγκοσλαβίας για την αποφυγή της διπλής
φορολογίας αναφορικά µε τους φόρους εισοδήµατος και κεφα-
λαίου µετά του Τροποποιητικού στη Σύµβαση Πρωτοκόλλου» γί-
νεται δεκτό κατά πλειοψηφία, σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής,
των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και της Οµοσπόνδου ∆ηµοκρατίας της Γιουγκοσλαβίας για την
αποφυγή της διπλής φορολογίας αναφορικά µε τους φόρους
εισοδήµατος και κεφαλαίου µετά του Τροποποιητικού στη
Σύµβαση Πρωτοκόλλου

Άρθρο πρώτο

Κυρώνονται και έχουν την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1
του Συντάγµατος, η Σύµβαση µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρα-
τίας και της Οµοσπόνδου ∆ηµοκρατίας της Γιουγκοσλαβίας για
την αποφυγή της διπλής φορολογίας αναφορικά µε τους φό-
ρους εισοδήµατος και κεφαλαίου, που υπογράφηκε στην Αθήνα
στις 25 Ιουνίου 1997 και το Πρωτόκολλο µεταξύ της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και της ∆ηµοκρατίας της Σερβίας για την τροπο-
ποίηση της Σύµβασης αυτής, που υπογράφηκε στην Αθήνα στις
11 Νοεµβρίου 2008, το κείµενο των οποίων σε πρωτότυπο στην
ελληνική και αγγλική γλώσσα έχει ως εξής:
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3516 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3518 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3520 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3522 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3524 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3526 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3528 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3530 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3532 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3533



3534 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3536 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3538 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3540 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3542 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3544 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3546 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3548 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3550 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3552 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3554 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3556 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3558 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3560 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3562 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3564 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3566 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3568 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3569



3570 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3572 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3574 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του νόµου αυτού αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Σύµβασης µε το Τροπο-
ποιητικό σε αυτήν Πρωτόκολλο που κυρώνονται από την πλή-
ρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 29 παράγραφος 2 αυτής."

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συνεχίζουµε: Μόνη
συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύρωση της Σύµβα-
σης µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της
Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας του Αζερµπαϊτζάν για την απο-
φυγή της ∆ιπλής Φορολογίας και την αποτροπή της φοροδια-
φυγής αναφορικά µε τους φόρους επί του εισοδήµατος και
κεφαλαίου».

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε στη ∆ιαρκή Επιτροπή κατά πλειο-
ψηφία.

Εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία του άρ-
θρου 108 του Κανονισµού της Βουλής. ∆ηλαδή, µπορούν να λά-
βουν το λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως αυτής της
Συµφωνίας.

Θέλει κάποιος συνάδελφος να λάβει το λόγο;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μιλήσαµε και για τις τρεις συµ-

βάσεις.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Ναι, µιλήσαµε και για τις τρεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ωραία, τοποθετηθή-

κατε επί των τριών συµβάσεων.
Εποµένως, κηρύσσεται περαιωµένη η µόνη συζήτηση επί της

αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Οικονοµικών «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης

της ∆ηµοκρατίας του Αζερµπαϊτζάν για την αποφυγή της ∆ιπλής
Φορολογίας και την αποτροπή της φοροδιαφυγής αναφορικά µε
τους φόρους επί του εισοδήµατος και κεφαλαίου».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συνεπώς το σχέδιο

νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών «Κύρωση της Σύµβασης µε-
ταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυ-
βέρνησης της ∆ηµοκρατίας του Αζερµπαϊτζάν για την αποφυγή
της ∆ιπλής Φορολογίας και την αποτροπή της φοροδιαφυγής
αναφορικά µε τους φόρους επί του εισοδήµατος και κεφαλαίου»
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής,
των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας του
Αζερµπαϊτζάν για την αποφυγή της ∆ιπλής Φορολογίας και την
αποτροπή της φοροδιαφυγής αναφορικά µε τους φόρους επί
του εισοδήµατος και κεφαλαίου

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Σύµβαση µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας του Αζερ-
µπαϊτζάν για την αποφυγή της διπλής φορολογίας και την απο-
τροπή της φοροδιαφυγής αναφορικά µε τους φόρους επί του
εισοδήµατος και κεφαλαίου, που υπογράφηκε στην Αθήνα στις
16 Φεβρουαρίου 2009, το κείµενο της οποίας σε πρωτότυπο στην
ελληνική και αγγλική γλώσσα έχει ως εξής:
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3576 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3578 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3580 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3582 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3584 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3586 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3588 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3590 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3592 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3594 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3596 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του νόµου αυτού αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, και της Σύµβασης που κυρώνεται,
από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 29 παρ. 2
αυτής."

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριοι συνάδελφοι,
παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’
ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την ψήφιση στο
σύνολο των παραπάνω νοµοσχεδίων.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Το Σώµα παρέσχε τη

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συνεχίζουµε σε µόνη συζήτηση

επί των σχεδίων νόµων του Υπουργείου Οικονοµικών: α) «Κύ-
ρωση του Απολογισµού του Κράτους, οικονοµικού έτους 2008»
β) «Κύρωση του Ισολογισµού του Κράτους, οικονοµικού έτους
2008».

Η συζήτηση του Απολογισµού και του Ισολογισµού του Κρά-
τους γίνεται σε δυο συνεδριάσεις, όπως ορίζει ο Κανονισµός της
Βουλής στο άρθρο 123, παράγραφος 8 µε ανάλογη εφαρµογή
του άρθρου 107, δηλαδή µε οργανωµένη συζήτηση.

Σύµφωνα, λοιπόν, µε το άρθρο 107 που εφαρµόζεται αναλό-
γως, η ∆ιάσκεψη των Προέδρων στη συνεδρίασή της 4.2.2010,
απεφάσισε κάθε µια από τις δυο προβλεπόµενες από τον Κανο-
νισµό συνεδριάσεις να έχει διάρκεια τεσσάρων ωρών. Ο χρόνος
αυτός κατανέµεται στις Κοινοβουλευτικές Οµάδες, ανάλογα µε
τη δύναµή τους. Στο Προεδρείο έχουν κατατεθεί κατάλογοι οµι-
λητών από τα κόµµατα, µε καθορισµό της σειράς των οµιλητών
και τη διάρκεια των οµιλιών τους και για τις δυο συνεδριάσεις.
Στη συνέχεια, από την υπηρεσία θα καταρτιστεί ενιαίος κατάλο-
γος µε πρόταξη των εισηγητών και των ειδικών αγορητών και µε
εναλλαγή των οµιλητών. ∆ικαίωµα δευτερολογίας στη διαδικα-
σία αυτή, έχουν µόνο οι εισηγητές µετά την ολοκλήρωση της οµι-
λίας του τελευταίου οµιλητή. Επίσης, σύµφωνα µε το άρθρο 107,
δεν υπολογίζεται στο συνολικό χρόνο, που έχει διατεθεί σε κάθε
Κοινοβουλευτική Οµάδα, η διάρκεια οµιλίας των Υπουργών, των
Πρόεδρων των Κοινοβουλευτικών Οµάδων και των αναπληρω-
τών τους και ορίζεται στο ένα δεύτερο του χρόνου του άρθρου
97 του Κανονισµού της Βουλής.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. ∆ηµήτριος Κου-
σελάς για δεκαεπτά λεπτά.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καληµέρα σας. Συζητάµε σή-

µερα, θα έλεγα αρκετά έγκαιρα, την εκτέλεση του προϋπολογι-
σµού και του ισολογισµού του 2008, ένα χρόνο δηλαδή µετά,
όταν η απελθούσα κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας έφερνε τα
σχετικά κείµενα µετά από δυο και πλέον χρόνια.

Και βέβαια, τώρα που ως χώρα υφιστάµεθα τις συνέπειες της
δηµιουργικής λογιστικής αλλά και των εθνικολογιστικών αλχη-
µειών, τώρα που η χώρα µας έχει γίνει το «µαύρο πρόβατο» στην
Ευρώπη, κατανοούµε τη σκοπιµότητα αυτών των καθυστερή-
σεων. Κατανοούµε την υποβάθµιση συνολικά, όλης αυτής της
διαδικασίας.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, όχι µόνο φέρνει έγκαιρα τα στοι-
χεία της εκτέλεσης του προϋπολογισµού για συζήτηση στη
Βουλή, αλλά παίρνει και όλα τα απαραίτητα µέτρα, προκειµένου
να υπάρξει διαφάνεια και λογοδοσία στα οικονοµικά, για να γνω-
ρίζει ο κάθε Έλληνας πολίτης πού πηγαίνει ακόµη και το τελευ-
ταίο ευρώ που πληρώνει.

Έτσι λοιπόν, προχωρεί στην ανεξαρτητοποίηση της Εθνικής
Στατιστικής Υπηρεσίας –ήδη προχωράει σχετικό νοµοσχέδιο-,
στη δηµιουργία υπηρεσίας προϋπολογισµού που θα λειτουργεί
υπό την αιγίδα του εθνικού µας Κοινοβουλίου και στην υιοθέτηση
δηµοσιονοµικών κανόνων για την αποτελεσµατική µεσοπρόθε-
σµη εκτέλεση του προϋπολογισµού µε την ψήφιση σχετικού
νόµου. Όλα τα παραπάνω µέτρα συνοδεύονται από πρόσθετα
µέτρα, για τη διαδικασία κατάρτισης αλλά και διαχρονικής πα-
ρακολούθησης του προϋπολογισµού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εάν ρίξουµε µία µατιά στην έκ-
θεση του Ελεγκτικού Συνεδρίου θα διαπιστώσουµε ότι είναι κό-

λαφος για τη διαχείριση της προηγούµενης κυβέρνησης, της
οποίας τα αποτελέσµατα προαναγγέλλουν, δυστυχώς µε µαθη-
µατική ακρίβεια, τα σοβαρά προβλήµατα που αντιµετωπίζουµε
σήµερα και µας οδήγησαν σε ασφυκτική επιτήρηση από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, σε διασυρµό, αλλά και σε αφόρητες πιέσεις
από τις διεθνείς αγορές.

Ελπίζουµε οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, να µην προ-
σπαθήσουν να αποσείσουν τις αδιαµφισβήτητες ευθύνες της κυ-
βέρνησής τους για τη σηµερινή κατάσταση, ούτε -όπως
δυστυχώς γίνεται σε ορισµένες συζητήσεις- να µας ζητήσουν και
τα ρέστα.

Τα βασικά δεδοµένα της έκθεσης για τα οποία µόνο επιλεκτικά
ή ενδεικτικά προλαβαίνει να µιλήσει κανείς είναι τα εξής: Σε ότι
αφορά στα φορολογικά έσοδα, παρατηρείται σηµαντική υστέ-
ρηση τους, έναντι των στόχων του προϋπολογισµού. Τα φορο-
λογικά έσοδα, 45.800.000.000 ευρώ, κάλυψαν το 91,8% των
τακτικών εσόδων του προϋπολογισµού, υστερώντας έναντι του
στόχου κατά 4.650.000.000 ευρώ. Τα έσοδα αυτά αυξήθηκαν
κατά 3,63% έναντι του προηγούµενου έτους, έναντι στόχου αύ-
ξησης 13,7%.

Οι έµµεσοι φόροι, παρά τον στόχο αύξησής τους κατά 14,9%,
αυξήθηκαν κατά 3,7% και υστέρησαν κατά 3.400.000.000 ευρώ,
έναντι των προβλέψεων, κυρίως λόγω των γνωστών προβληµά-
των είσπραξης του ΦΠΑ και των αδυναµιών των ελεγκτικών και ει-
σπρακτικών µηχανισµών.

Πέραν του ΦΠΑ, χαµηλό ποσοστό είσπραξης, έναντι των προ-
βλέψεων, παρουσιάζουν και ο Ειδικός Φόρος Κατανάλωσης Καυ-
σίµων και οι φόροι κατανάλωσης που εισπράττονται από τα
τελωνεία. Ωστόσο, οι φόροι αυτοί είναι οι κυριότερες πηγές εσό-
δων του ∆ηµοσίου από έµµεση φορολογία, όπως άλλωστε ση-
µειώνει το Ελεγκτικό Συνέδριο.

Η σχέση έµµεσων και άµεσων φόρων επιδεινώνεται περαιτέρω
για το 2008, από 1,47% στο 1,48%, έναντι 1,32% του 2005. Η εί-
σπραξη των άµεσων φόρων υπολείπεται της πρόβλεψης κατά
1.600.000.000 ευρώ. Για ακόµη µία φορά, το Ελεγκτικό Συνέδριο
διαπιστώνει σηµαντική υστέρηση των εισπραχθέντων εσόδων,
έναντι των βεβαιωθέντων. Η υστέρηση αυτή, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, φτάνει το 31%. ∆ηλαδή, το 1/3 των βεβαιωθέντων
εσόδων δεν εισπράττεται. Στο σύνολο των τακτικών εσόδων, η
υστέρηση αυτή φτάνει το 39%. Η συνεχής διόγκωση των ανεί-
σπρακτων οφειλών από βεβαιωθέντα τακτικά έσοδα, αποδεικνύει
και την πλήρη αποτυχία της φορολογικής πολιτικής της προη-
γούµενης κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά και τη συ-
νεχιζόµενη υποβάθµιση -για να µην πω κατάρρευση- των
φοροεισπρακτικών µηχανισµών. Και θέλω να σηµειώσω, κύριε
Υπουργέ, ότι, δυστυχώς, ακόµη, αυτό δεν έχει αποκατασταθεί.

Σεσύγκρισηµετο2003,οιανείσπρακτεςοφειλέςαπό11.500.000.000
ευρώτο2003,εκτινάχθηκαντο2007στα31.000.000.000ευρώ.∆ηλαδή,
τριπλασιάστηκαν µέσασετέσσερα χρόνια, ενώ το 2008 ανήλθαν σε
29.500.000.000 ευρώ. Τα υπόλοιπα προς είσπραξη, αφορούν κυ-
ρίως άµεσους και έµµεσους φόρους. Για το λόγο αυτό, το Ελε-
γκτικό Συνέδριο συνιστά τη βελτίωση της αποτελεσµατικότητας
των φορολογικών και τελωνειακών αρχών, µια σύσταση που πα-
γίως η απελθούσα κυβέρνηση συνέχιζε να παραβλέπει και να
αγνοεί.

Σύµφωνα µε την έκθεση, σηµαντικό είναι και το ύψος των δια-
γραφέντων εσόδων. Κατά το έτος 2008 είναι αυξηµένο έναντι του
προηγούµενου έτους, κατά 72,9%, δηλαδή 6.000.000.000 ευρώ
έναντι 3.500.000.000 ευρώ το 2007, από τα οποία –όπως λέει η
έκθεση του Ελεγκτικού Συνεδρίου- τη µερίδα του λέοντος κατέ-
χει ποσό 5.500.000.000 ευρώ, που διαγράφηκε µε απόφαση της
∆ΟΥ ΦΑΕΕ Αθηνών και που αφορούσε πρόστιµα σε βάρος ενός
και µόνο οφειλέτη του ∆ηµοσίου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην Επιτροπή Οικονοµικών
Υποθέσεων ζήτησαν να υπάρξει ενηµέρωση. Ποιον αφορούσε η
διαγραφή και πώς είναι δυνατόν να διαγράφονται τέτοιου είδους
αστρονοµικά ποσά, σε µια περίοδο κρίσης και συνολικής κατάρ-
ρευσης των εσόδων, µε απόφαση µιας ΦΑΕΕ; Σήµερα, αποδει-
κνύεται ότι υπάρχει διαγραφή, παρά τα περί αντιθέτου, λεγόµενα
από τον κ. Μπέζα, που βγήκε να υπερασπιστεί αυτή την υπόθεση.

Θα ήθελα στο σηµείο αυτό, να καταθέσω στα πρακτικά της

3628 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Βουλής την απόφαση Νο 2/08,10 Απριλίου 2008, η οποία λέει χα-
ρακτηριστικά: «Αποφασίζουµε τη διαγραφή των ποσών
192.283.410.56 ευρώ και 5.319.068.456 ευρώ που βεβαιώθηκαν»
κ.λπ., κ.λπ..

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: ∆ιαβάστε και τα παρακάτω!
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Θα διαβάσω και τα παρακάτω:

«Αποφασίζουµε τη διαγραφή των ποσών 192.283.410.56 ευρώ
και 5.319.068.456 ευρώ, που βεβαιώθηκαν µε το χρηµατικό κα-
τάλογο (30/1/29-10-2007) και την προβεβαίωση του 10% των επι-
βληθέντων προστίµων, σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 74
παράγραφος 6 του ν.2238/94 (Κώδικας Φορολογίας Εισοδήµα-
τος)».

Καταθέτω, λοιπόν, την απόφαση αυτή στα Πρακτικά. Σηµειώ-
νεται ότι η απόφαση αυτή ελήφθη, µετά το υπ’ αριθµόν 10332
σχετικό έγγραφο της Γενικής ∆ιεύθυνσης Φορολογικών Ελέγχων
του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών που επισυνάπτεται
της παρούσης µε το οποίο κρίνονται εµπρόθεσµες οι ασκηθεί-
σες προσφυγές της επιχείρησης.

Με αυτό τον τρόπο, λοιπόν, φαίνεται καθαρά από τα συγκε-
κριµένα έγγραφα –τα καταθέτω και τα δύο για τα Πρακτικά- ότι
την απόφαση αυτή δεν την έλαβε από µόνη της η ΦΑΕΕ Αθηνών,
αλλά µετά από καθοδήγηση του Υπουργείου Οικονοµικών.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κουσελάς ∆ηµήτριος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τα ερωτήµατα, λοιπόν, πληθαίνουν µετά από αυτές τις απο-
καλύψεις και ζητούν απαντήσεις. Γιατί η ΦΑΕΕ Αθηνών θεώρησε
εκπρόθεσµη την προσφυγή της «ΑΚΡΟΠΟΛΙΣ ΑΧΕΠΕΥ» και προ-
χώρησε στη βεβαίωση των προστίµων των 5.500.000.000 ευρώ
και στην έναρξη της διαδικασίας κατάθεσης; Μήπως δεν γνώριζε
τις διαδικασίες που υπήρχαν; Πρώτη φορά έκανε η ΦΑΕΕ Αθη-
νών αυτές τις διαδικασίες και χρειαζόταν παρέµβαση από το
Υπουργείο για να της πει ότι η προσφυγή δεν ήταν εκπρόθεσµη
αλλά εµπρόθεσµη;

∆εύτερον, γιατί το Υπουργείο Οικονοµικών, ο κ. Μπέζας και ο
κ. Αλογοσκούφης, εκείνη την περίοδο, από τη στιγµή που πί-
στευαν, και το αποτύπωσαν αυτό στο έγγραφο που έστειλαν, ότι
υπάρχει πρόβληµα µε την είσπραξη του συγκεκριµένου ποσού
των 5.500.000.000 ευρώ, γιατί το συµπεριέλαβαν το ποσό αυτό
στον προϋπολογισµό του 2008, δηλαδή συµπεριελήφθη σαν
έσοδο στο 2008, όταν η προσφυγή είχε ήδη κατατεθεί από τις
13 Νοεµβρίου 2007.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Ρωτήστε πρώτα, µη λέτε τέτοια πράγ-
µατα!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας παρακαλώ, κύριε
συνάδελφε, µη διακόπτετε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Ποια ήταν τα περιουσιακά στοιχεία
της «ΑΚΡΟΠΟΛΙΣ ΑΧΕΠΕΥ» στις 5 Ιουλίου 2007, και ποια µετά
την ανακοπή της διαδικασίας των κατασχέσεων;

Θα µπορούσα να προσθέσω πολλά ερωτηµατικά σ’ αυτήν την
υπόθεση και είναι ερωτηµατικά τα οποία απαιτούν συγκεκριµένες
και αξιόπιστες απαντήσεις για τη συµπεριφορά του κράτους σε
µια εταιρεία που -όπως όλοι γνωρίζουµε- δεν ήταν και αθώα πε-
ριστερά. Η εταιρεία αυτή, έπαιξε πολύ σηµαντικό ρόλο στην υπό-
θεση των δοµηµένων οµολόγων.

Θέλω, επίσης, να σηµειώσω ότι στον πίνακα 5 σελίδα 11, και
γενικότερα στον απολογισµό δεν περιλαµβάνεται ποσό της
τάξης των 2.700.000.000 ευρώ, το οποίο µε απόφαση τού τότε
Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών στις 30 Σεπτεµβρίου
2009, µεταφέρθηκε στο λογαριασµό «Έσοδα από τοποθέτηση
οµολόγων του Ελληνικού ∆ηµοσίου».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο δανεισµός αυξήθηκε έναντι
του προηγούµενου έτους κατά 8,29 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Χαρακτηριστικό είναι ότι οι σηµαντικότερες υπερβάσεις προ-
βλέψεων έγιναν στον εξωτερικό δανεισµό, όπου αντί για πρό-
βλεψη δανεισµού 1,4 δισεκατοµµυρίων ευρώ, ελήφθησαν τελικά
34,7 δισεκατοµµύρια ευρώ από τα οποία τα περισσότερα, κύριε
Υπουργέ, τα 27,6 δισεκατοµµύρια ευρώ αφορούν βραχυπρόθε-
σµους τίτλους. Θέλω εδώ να σηµειώσω, την παρατήρηση του
Ελεγκτικού Συνεδρίου ότι από αυτά, 5,5 δισεκατοµµύρια ευρώ

δεν εξοφλήθηκαν µέσα στο έτος, όπως προβλέπεται στην περί-
πτωση των βραχυπρόθεσµων δανεισµών, αλλά µεταφέρθηκαν
στο επόµενο έτος και επιβαρύνουν έτσι το δηµόσιο χρέος. Είναι
δηλαδή, ένα κοµµάτι του λεγόµενου κρυφού δανεισµού.

Το 2008 είναι η πρώτη χρονιά που το µεγαλύτερο µέρος των
δανειακών εσόδων της χώρας προέρχεται από εξωτερικό δανει-
σµό, γι’ αυτό οι αγορές και οι διεθνείς πιστωτές και τα συµφέ-
ροντα τους, απέκτησαν και αποκτούν όλο και µεγαλύτερο λόγο
στην δηµοσιονοµική µας διαχείριση, µε ό,τι αυτό συνεπάγεται
σήµερα.

Ούτε αυτό το παραδέχονται οι αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας
∆ηµοκρατίας; Να, λοιπόν, γιατί συνάδελφοι, δεν υπήρχε έγκαιρη
και πλήρης ενηµέρωση για την εκτέλεση των προϋπολογισµών
επί Νέας ∆ηµοκρατίας.

Σε ό,τι αφορά στις δαπάνες. Το σύνολο των πληρωµών άγγιξε
τα 127.000.000.000 (τακτικός προϋπολογισµός και Πρόγραµµα
∆ηµοσίων Επενδύσεων), σηµειώνοντας υπέρβαση κατά 26,6 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ. Έτσι οι πληρωµές ως ποσοστό του ΑΕΠ,
εµφανίζονται αυξηµένες κατά 2,15 ποσοστιαίες µονάδες έναντι
του 2007.

Οι µεγαλύτερες υπερβάσεις στις πρωτογενείς δαπάνες ση-
µειώνονται στις πληρωµές για υπηρεσίες και στις µεταβιβαστι-
κές πληρωµές, δηλαδή στις επιχορηγήσεις των ΟΤΑ πρώτου και
δεύτερου βαθµού, στις επιχορηγήσεις των ταµείων κοινωνικής
ασφάλισης.

Οι πρωτογενείς δαπάνες ανήλθαν συνολικά στο 20,44% του
Ακαθάριστου Εγχώριου Προϊόντος. Για την εξυπηρέτηση της δη-
µόσιας πίστης, το 2008 πληρώθηκαν 67.000.000.000 ευρώ ή
52,12% των πληρωµών του τακτικού προϋπολογισµού, για την
εξυπηρέτηση του συνολικού δηµόσιου χρέους, δηλαδή του δη-
µόσιου χρέους µαζί µε το χρέος των ενόπλων δυνάµεων. Έχουµε
αύξηση έναντι του 2007 κατά 18,28%.

Αν συγκρίνουµε αυτές τις δαπάνες ως ποσοστό του ΑΕΠ µε
τις δαπάνες για δηµόσιες επενδύσεις, που µόλις φθάνουν το 4%,
αντιλαµβανόµαστε πλήρως τη σοβαρή αιµορραγία πόρων, που
κάτω από άλλες συνθήκες θα µπορούσαν να είχαν διοχετευθεί
στην ανάπτυξη, στο κοινωνικό κράτος και στις υποδοµές, γιατί
οι πληρωµές αυτές ανέρχονται σε 28,1% του ΑΕΠ έναντι 24,83%
του ΑΕΠ τον προηγούµενο χρόνο. Έχουµε δηλαδή 69% από-
κλιση.

Οι πληρωµές για τόκους ήταν 11,1 δισεκατοµµύρια και αντι-
στοιχούσαν στο 4,65% του ΑΕΠ αυξηµένες κατά 15,29% έναντι
του 2007. ∆ηλαδή διαθέσαµε 4,6% του ΑΕΠ το 2008 για να πλη-
ρώνουµε τόκους, όταν 4,02% του ΑΕΠ ήταν το ύψος των επεν-
δύσεων που καλύψαµε µε αυτά που δανειστήκαµε.

Οι δαπάνες για τις δηµόσιες επενδύσεις. Με βάση τον απολο-
γισµό του 2008 οι δαπάνες του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επεν-
δύσεων, ανήλθαν σε 9,6 δισεκατοµµύρια ευρώ ξεπερνώντας τις
προβλέψεις κατά 318.000.000, ενώ οι πραγµατικές πληρωµές
ανήλθαν σε 9,6% του ΑΕΠ. Οι περισσότερες αφορούσαν σε συγ-
χρηµατοδοτούµενα έργα και επιχορηγήσεις σε επιχειρήσεις και
νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου για επενδύσεις. Η σχετική
βελτίωση οφείλεται στη λήξη του Γ Κοινοτικού Πλαισίου Στήρι-
ξης, η οποία όµως συνοδεύτηκε από σοβαρότατες καθυστερή-
σεις στην έναρξη του ΕΣΠΑ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο χρόνος δεν µε παίρνει να πα-
ραθέσω άλλα στοιχεία. Από το αποτέλεσµα του 2008 και την κα-
τάσταση που παραλάβαµε το 2009, γνωρίζουµε πλέον πως η
πραγµατική δυναµική των δηµοσιονοµικών µεγεθών ήταν πολύ
χειρότερη από αυτήν που δείχνουν τα συγκεκριµένα στοιχεία.
Ήδη από τον απολογισµό-ισολογισµό του 2006 είχαµε σαφή
προειδοποιητικά σήµατα πως οι υστερήσεις των εσόδων, οι
υπερβάσεις των δαπανών η προσφυγή σε όλο και περισσότερα
δανεικά και όλο και περισσότερο από τις διεθνείς αγορές δεν
θα µας οδηγούσαν µακριά. Όπως έδειξε η σχετικά πρόσφατη συ-
ζήτηση του απολογισµού ισολογισµού του 2007 πολύ πριν γίνουν
ορατές στη χώρα µας οι επιπτώσεις της διεθνούς κρίσης και ο
τρίτος προϋπολογισµός της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο προϋπολογι-
σµός του 2007 που είχε χαρακτηριστεί αναπτυξιακός προϋπο-
λογισµός, ήταν προϋπολογισµός που είχε κυριολεκτικά πέσει
έξω.
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(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω κύριε Πρόεδρε.
Το ίδιο συνέβη και µε τον τέταρτο κατά σειρά προϋπολογισµό

που συζητάµε σήµερα. Έτσι, λοιπόν, µόνο και µόνο για λόγους
δηµοσιονοµικής τάξης και συνέχειας κυρώνουµε την έκθεση για
τον απολογισµό και το γενικό ισολογισµό του κράτους, του οι-
κονοµικού έτους 2008 και ψηφίζουµε τα αντίστοιχα νοµοσχέδια
του Υπουργείου Οικονοµικών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις εκλογές του Οκτώβρη δεν
πήραµε από τον ελληνικό λαό µια εντολή απλής διαχείρισης, πή-
ραµε εντολή αλλαγής γιατί ο τόπος και οι καιροί απαιτούν δίκαιες
ανατροπές και τοµές για να µπορέσουµε να ξεφύγουµε από το
τέλµα και την παρακµή, να ξαναδώσουµε την ελπίδα και την προ-
οπτική σε µία χώρα που µαστίζεται όχι µόνο από τη διεθνή κρίση
αλλά και από µία πολύπλευρη κρίση αναπτυξιακής δυναµικής,
κρίση αξιών, κρίση θεσµών.

Σήµερα το µεγάλο στοίχηµα για τη νέα Κυβέρνηση, είναι αφ’
ενός η αξιόπιστη εκτέλεση του προϋπολογισµού αφ’ ετέρου η
συνεπής και επιτυχής υλοποίηση του νέου Προγράµµατος Στα-
θερότητας και Ανάπτυξης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ολοκληρώστε σας
παρακαλώ, κύριε συνάδελφε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Ολοκληρώνω κύριε Πρόεδρε και
κλείνω µε αυτό.

Τα µέτρα που εξήγγειλε χθες η Κυβέρνηση υλοποιούν και εξει-
δικεύουν το Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυξης. Είναι
µέτρα ισορροπηµένα, µέτρα που έχουν το στίγµα της δίκαιης κα-
τανοµής των βαρών, είναι µέτρα αλλαγών και ανατροπών. ∆εν
σπρώχνουν, για µία ακόµα φορά τα προβλήµατα κάτω από το
χαλί.

∆εν παραγνωρίζουµε ότι στο εισοδηµατικό τους σκέλος είναι
επώδυνα γι’ αυτό και πρώτη µας µέριµνα είναι να προστατεύ-
σουµε τους αδύνατους, τους οικονοµικά ασθενέστερους, τους
µικροµεσαίους. Αυτό το δείξαµε από την πρώτη στιγµή και θα το
συνεχίσουµε µέχρι το τέλος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, κύριε
Κουσελά, έχετε και δευτερολογία. Επειδή είναι τριάντα τέσσερις
οµιλητές, είναι εισηγητές, είναι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι,
εάν γίνεται υπέρβαση του χρόνου µε αυτόν τον τρόπο καταλα-
βαίνετε ότι δεν θα µπορέσουν να µιλήσουν οι άλλοι οµιλητές. Πα-
ρακαλώ, λοιπόν, ολοκληρώστε γιατί έχετε υπερβεί κατά πολύ το
χρόνο.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε σχέδιο, έχουµε

πολιτική βούληση, θα ακολουθήσουν και τα µέτρα για την ανά-
πτυξη την επόµενη βδοµάδα. Έχουµε βούληση να βγάλουµε τη
χώρα από την κρίση πρέπει όµως σε σχέση µε την κατάσταση
που έχει διαµορφωθεί, χωρίς τη δική µας ευθύνη, να αναλάβουν
όλοι τις ευθύνες τους. Οι καιροί ου µενετοί.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Χρήστος
Σταϊκούρας, για δεκαπέντε λεπτά. Παράκληση να γίνονται σεβα-
στοί οι χρόνοι.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το
είπα και στην επιτροπή, το επαναλαµβάνω και σήµερα η πρωτο-
βουλία της Κυβέρνησης να κυρώσουµε σήµερα τον απολογισµό
και ισολογισµό του κράτους για το οικονοµικό έτος 2008 είναι
µία ορθή πολιτική πρωτοβουλία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η λογοδοσία της Κυβέρνησης,
σχετικά µε την εκτέλεση του κρατικού προϋπολογισµού επιτε-
λείται µε την κατάθεση, τη συζήτηση, την κύρωση του απολογι-
σµού και ισολογισµού αυτού, διαδικασία που έχει ως στόχο να
εκτιµήσουµε την προσήλωση των κυβερνητικών πολιτικών στην
πραγµατοποίηση των δεσµεύσεων του προϋπολογισµού, να διε-
ρευνήσουµε, να εντοπίσουµε, ενδεχοµένως αποκλίσεις του απο-
λογισµού από τους στόχους που είχαν τεθεί και να
αναζητήσουµε τα πολιτικά και οικονοµικά αίτια που οδήγησαν

στις όποιες ενδεχόµενες αστοχίες των προβλέψεων.
Το 2008 εκδηλώθηκε η µεγαλύτερη µεταπολεµικά παγκόσµια

οικονοµική κρίση. Πολλές εθνικές οικονοµίες εισήλθαν στον
κύκλο της στασιµότητας ή της ύφεσης. Η κρίση έστω και µε χρο-
νική υστέρηση, έπληξε και την ελληνική οικονοµία.

Όπως αναγράφεται στον ίδιο τον προϋπολογισµό του 2010, η
σταδιακή επιβάρυνση του ρυθµού ανάπτυξης στην Ελλάδα είχε
αρχίσει να διαφαίνεται από τις αρχές του 2008, ενώ η ουσιαστική
επιβράδυνση της οικονοµικής δραστηριότητας ξεκίνησε στο
τρίτο τρίµηνο του 2008.

Έτσι ο ρυθµός ανάπτυξης από 2,8% το πρώτο εξάµηνο του
2008 επιβραδύνθηκε στο 0,7% το τέταρτο τρίµηνο του έτους για
να διαµορφωθεί στο 2% για όλο το έτος, για το 2008, πολύ χα-
µηλότερα από το 2007, αλλά πολύ υψηλότερα από τον αντί-
στοιχο µέσο κοινοτικό όρο.

Η κρίση επηρέασε και τα µεγέθη του προϋπολογισµού. Έτσι
τα στοιχεία του απολογισµού του οικονοµικού έτους 2008 απο-
κλίνουν από τους στόχους που είχαν τεθεί µε τον προϋπολογι-
σµό, κυρίως, λόγω της υστέρησης των εσόδων εξαιτίας της
χαµηλότερης ζήτησης και της αυξηµένης επιστροφής φόρων.

Την εικόνα, όµως, αυτή ήλθε να επιβαρύνει η σηµαντική, προς
τα επάνω, αναθεώρηση του ελλείµµατος µετά τη γνωστοποίηση
των νέων δηµοσιονοµικών στοιχείων από την Κυβέρνηση στις 21
Οκτωβρίου του 2009. Έτσι η Κυβέρνηση αναθεώρησε το έλ-
λειµµα της γενικής κυβέρνησης από 5,6% του ΑΕΠ στο 7,7% του
ΑΕΠ το 2008.

Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, όµως, στη σχετική έκθεσή της τον Ια-
νουάριο του 2010, εκφράζει τις αµφιβολίες της για µια σειρά από
στοιχεία που οδήγησαν την Κυβέρνηση να αναθεωρήσει προς τα
επάνω το έλλειµµα κατά 2,11 ποσοστιαίες µονάδες.

Πρώτο στοιχείο, σχετικά µε την καταγραφή του λειτουργικού
πλεονάσµατος ή των δανειακών αναγκών διαφόρων φορέων:
710.000.000 ευρώ ή 0,30% του ΑΕΠ.

∆εύτερο στοιχείο, σχετικά µε τις αναθεωρήσεις της αξίας πε-
ριουσιακών στοιχείων: 192.000.000 ευρώ ή 0,08% του ΑΕΠ.

Τρίτο στοιχείο, σχετικά µε την ταξινόµηση των κεφαλαιακών
µεταβιβάσεων: 230.000.000 ευρώ ή 0,10% του Α.Ε.Π.

Τέταρτο στοιχείο, σχετικά µε την καταγραφή των παλαιών
οφειλών των νοσοκοµείων: 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ ή 1,05%
του ΑΕΠ. ∆ιευκρινίζεται, όπως αναφέρεται και στη σχετική έκ-
θεση της επιτροπής που συνέστησε η Κυβέρνηση, ότι η ΕΥΡΟ-
ΣΤΑΤ έχει διατυπώσει ενστάσεις για το γεγονός ότι το σύνολο
των οφειλών των δηµοσίων νοσοκοµείων για τα έτη 2005 έως
2008 έχουν καταγραφεί και επιβαρύνει δύο µόνο έτη το 2008 και
το 2009.

Πέµπτο στοιχείο, σχετικά µε την καταγραφή των δαπανών των
φορέων κοινωνικής ασφάλισης, των Οργανισµών Τοπικής Αυτο-
διοίκησης, των αµυντικών δαπανών.

Τα ανωτέρω στοιχεία αθροίζουν στις 1,53 ποσοστιαίες µονά-
δες από τις 2,11 ποσοστιαίες µονάδες που παρουσιάζει η Κυ-
βέρνηση αυξηµένο το έλλειµµα του 2008. Έτσι τα δηµοσιονοµικά
στοιχεία δεν έχουν ακόµα εγκριθεί λόγω σοβαρών αµφιβολιών
που έχουν οι ευρωπαϊκές υπηρεσίες για την ποιότητα των στοι-
χείων που προσκόµισαν οι ελληνικές αρχές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιο συγκεκριµένα τα τακτικά
έσοδα του προϋπολογισµού, δηλαδή, τα έσοδα πλην των πιστω-
τικών εσόδων και των λοιπών ειδικών µη φορολογικών εσόδων,
υπολείπονται των προβλέψεων κατά 3,8 δισεκατοµµύρια ευρώ ή
7% είναι, όµως, αυξηµένα κατά 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ σε
σχέση µε το 2007.

Αναλυτικότερα, όσον αφορά τα έσοδα η υστέρηση που πα-
ρουσιάζουν τα εισπραχθέντα έσοδα έναντι των βεβαιωθέντων εµ-
φανίζεται σε κάθε χρήση, καθώς επαναβεβαιώνονται στο τρέχον
έτος τα σωρευτικά ανείσπρακτα υπόλοιπα των προηγουµένων
ετών. ∆εν εισπράττονται εξ ολοκλήρου στο τρέχον έτος τα επα-
ναβεβαιωθέντα έσοδα, αλλά µόνο ένα µέρος τους και δεν ει-
σπράττονται πλήρως τα βεβαιωθέντα έσοδα του τρέχοντος
έτους, διότι οι φορολογικές ρυθµίσεις επιτρέπουν την τµηµατική
καταβολή των βεβαιωθέντων οφειλών µε αποτέλεσµα την εί-
σπραξη µέρους αυτών σε επόµενες χρήσεις.

Τα έσοδα από άµεσους και έµµεσους φόρους παρουσίασαν
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υστέρηση έναντι των προβλέψεων κατά 1,6 δισεκατοµµύρια
ευρώ και 3.000.000.000 ευρώ, αντίστοιχα. Η σύνθεση των φορο-
λογικών εσόδων παρέµεινε αµετάβλητη έναντι του 2007, σε ανα-
λογία 40 προς 60 για άµεσους και έµµεσους φόρους.

Πρέπει να τονιστεί ότι τα καθαρά µη φορολογικά έσοδα ανήλ-
θαν στα 4,2 δισεκατοµµύρια ευρώ, αυξηµένα έναντι των προ-
βλέψεων κατά 813.000.000 ευρώ. Η θετική αυτή απόκλιση οφείλεται,
κυρίως, στα έσοδα που περιήλθαν στον προϋπολογισµό από την
κατάρτιση των ειδικών λογαριασµών, σηµαντική πρωτοβουλία
της προηγούµενης κυβέρνησης για την ενίσχυση της διαφάνειας
και της εξυγίανσης των γενικών φορέων, των οικονοµικών φο-
ρέων της γενικής κυβέρνησης.

Από την άλλη πλευρά, οι δαπάνες, µαζί µε τη δαπάνη για τό-
κους,παρουσίασαναύξησηέναντι τωνπροβλέψεωνκατά477.000.000
ευρώ.

Απόκλιση από τις προβλέψεις παρατηρήθηκε και στον προϋ-
πολογισµό δηµοσίων επενδύσεων, όµως ως προς το σκέλος των
εσόδων του η απόκλιση οφείλεται στις αυξηµένες εισροές κοι-
νοτικών πόρων, ενώ ως προς το σκέλος των δαπανών η απόκλιση
εντοπίζεται σε δαπάνες συγχρηµατοδοτούµενων από την Ευρω-
παϊκή Ένωση έργων για την οικονοµική ενίσχυση παραγωγικών
επενδύσεων.

Επειδή στην επιτροπή -και σήµερα- ετέθη θέµα σχετικά µε τα
διαγραφέντα έσοδα, αφήνοντας σκιές, συνάδελφοι της Συµπο-
λίτευσης, για τη διαχείριση της υπόθεσης από την προηγούµενη
κυβέρνηση, την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, οφείλω να
ξεκαθαρίσω τα ακόλουθα:

Πρώτον, το πρόστιµο συνολικού ύψος 5,5 δισεκατοµµύρια
ευρώ το οποίο επιβλήθηκε στην «ΑΚΡΟΠΟΛΙΣ» Χρηµατιστηριακή
είναι απαιτητό στο σύνολό του από το ελληνικό δηµόσιο. ∆εν
έγινε καµµιά χαριστική ρύθµιση και κύριε Κουσελά, δεν υπήρχε
καµµία διαγραφή του. Είναι ξεκάθαρο ότι κάποιοι προσπάθησαν,
προσπαθούν και σήµερα, να δηµιουργήσουν µε το συγκεκριµένο
ζήτηµα εντυπώσεις, εξυπηρετώντας απλά και µόνο µικροπολιτι-
κές σκοπιµότητες.

∆εύτερον, ο έλεγχος στην επιχείρηση διενεργήθηκε από το
αρµόδιο κλιµάκιο της επιχειρησιακής διεύθυνσης ειδικών υπο-
θέσεων Αθηνών της ΥΠΕΕ και καταλογίστηκε συνολικό πρόστιµο
5,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, λόγω έκδοσης εικονικών φορολογι-
κών στοιχείων για τις χρήσεις 2005 και 2006. Η αρµόδια ΦΑΕΕ
Αθηνών εξέδωσε και κοινοποίησε στην εταιρεία τις αποφάσεις
επιβολής προστίµων 711 και 712 του 2007.

Τρίτον, η εταιρεία όπως είχε δικαίωµα από το νόµο και όπως
προβλέπεται στο Σύνταγµα δεν δέχθηκε την διοικητική επίλυση
της διαφοράς και προσέφυγε στο ∆ιοικητικό Πρωτοδικείο Αθη-
νών µε προσφυγή που θεωρήθηκε αρχικά εκπρόθεσµη, οπότε το
ποσό των 5,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ οριστικοποιήθηκε και βε-
βαιώθηκε στο σύνολό του.

Τέταρτον, µετά από έγγραφο ερώτηµα της ∆ΟΥ ΦΑΕΕ Αθη-
νών, η Γενική ∆ιεύθυνση Φορολογικών Ελέγχων του Υπουργείου
Οικονοµίας και Οικονοµικών απάντησε στις 25/10/2007 ότι η προ-
σφυγή της εταιρείας είναι εµπρόθεσµη. Με την απάντηση της Γε-
νικής ∆ιεύθυνσης Φορολογικών Ελέγχων, ο προϊστάµενος της
∆.Ο.Υ ΦΑΕΕ Αθηνών εξέδωσε την απόφαση, που είπε ο κ. Κου-
σελάς, αριθµός 2 του 2008, άρσης του προστίµου που είχε αρ-
χικά βεβαιωθεί και επαναβεβαίωσε το 10% του προστίµου, ώστε
να είναι άµεσα καταβλητέο. Η διαδικασία αυτή εφαρµόζεται σε
όλες τις περιπτώσεις εµπρόθεσµων προσφυγών σε διοικητικά δι-
καστήρια και προβλέπεται από τον κώδικα φορολογίας εισοδή-
µατος.

Έκτον, το δηµόσιο αναµένει την δικαστική απόφαση και διεκ-
δικεί, εκτιµώ, το σύνολο του ποσού. Παράλληλα, όµως, και αυτό
το ξεχνάµε, έχει διασφαλίσει πλήρως τις απαιτήσεις του έναντι
τις εταιρείας, αφού πριν την κοινοποίηση της απόφασης επιβο-
λής του προστίµου δεσµεύθηκαν οι καταθέσεις των µελών του
διοικητικού συµβουλίου και τα ακίνητα της εταιρείας, έγινε κα-
τάσχεση των περιουσιακών της στοιχείων για να µην υπάρχει κα-
νένα θέµα παραγραφής.

Είναι, εποµένως, ξεκάθαρο ότι στο πλαίσιο της χρηστής διοί-
κησης έγιναν όλες οι προβλεπόµενες από το νόµο ενέργειες για
τη διασφάλιση των συµφερόντων του ελληνικού δηµοσίου.

Εκτιµώ ότι οι αποφάσεις του αρµόδιου τότε Υφυπουργού απο-
δεικνύουν και πολιτική βούληση και προάσπιση του δηµοσίου
συµφέροντος.

Αλήθεια, όµως, επειδή το θέµα το γνωρίζατε και υπήρχε και
στον προϋπολογισµό του 2010, τι έχετε κάνει για αυτό; ∆εν επι-
τρέπετε να λέτε ότι δεν το γνωρίζετε στην επιτροπή, όταν αυτό
το ξέρατε. Τα επικοινωνιακά τερτίπια και η κατασυκοφάντηση
έχουν και τα όριά τους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, υπό αυτές τις δυσµενείς οικονοµικές συνθήκες που ανέ-
πτυξα πριν, προχώρησε το 2008 στη λήψη συγκεκριµένων
πρωτοβουλιών. Ενδεικτικά, αλλά χαρακτηριστικά αναφέρω:

Πρώτον, προχώρησε στον πενταπλασιασµό από 20.000 σε
100.000 ευρώ του ελάχιστου νοµικά εγγυηµένου ποσού για όλες
τις µορφές των καταθέσεων.

∆εύτερον, προώθησε µέτρα για την προστασία των δανειολη-
πτών, µε την απαγόρευση πλειστηριασµών ακινήτων σε αξίες χα-
µηλότερες των αντικειµενικών.

Τρίτον, αναβάθµισε, απλοποίησε το Ταµείο Εγγυοδοσίας Μι-
κρών και Πολύ Μικρών Επιχειρήσεων.

Τέταρτον, ενίσχυσε τη ρευστότητα της οικονοµίας µε δράσεις
που εναρµονίζονται στην φιλοσοφία τους και ευθυγραµµίζονται
µε τα αντίστοιχα σχέδια παρέµβασης που έχουν ανακοινώσει και
οι λοιπές οικονοµίες της Ευρωζώνης.

Πέµπτον, προχώρησε στην περαιτέρω αποκλιµάκωση της φο-
ρολογικής επιβάρυνσης φυσικών προσώπων, στη δραστική µεί-
ωση των φόρων που επωµίζονται τα ακίνητα στο πλέγµα της
µεταβίβασης ακίνητης περιουσίας, της απόκτησης πρώτης κα-
τοικίας, της κατοχής ακίνητης περιουσίας, στην αναµόρφωση
του συστήµατος φορολόγησης και διαχείρισης των καυσίµων.

Έκτον, προχώρησε στον επαναπροσδιορισµό των συµβάσεων
εργασίας των δηµοσίων επιχειρήσεων και οργανισµών µε το νέο
προσλαµβανόµενο προσωπικό, µε στόχο τον εξορθολογισµό των
δαπανών µέσω της µεσοπρόθεσµης µείωσης του κόστους µι-
σθοδοσίας.

Έβδοµον, προχώρησε στην ίδρυση του Εθνικού Ταµείου Κοι-
νωνικής Συνοχής, το οποίο στόχευε στην κάλυψη των κενών του
παραδοσιακού συστήµατος κοινωνικής πρόνοιας.

Όγδοον, προχώρησε στην πρώτη φάση της αναµόρφωσης
του συστήµατος κοινωνικής ασφάλισης µε ουσιαστικό, µε ήπιο
τρόπο, χωρίς ανατροπές, χωρίς να θίγει ώριµα δικαιώµατα και
παροχές, µε διατήρηση του δηµόσιου, καθολικού, υποχρεωτικού
αναδιανεµητικού χαρακτήρα του συστήµατος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η οικονοµική κρίση ανέδειξε µε
τον πλέον εµφατικό τρόπο χρόνιες στρεβλώσεις και διαρθρωτι-
κές αδυναµίες της ελληνικής οικονοµίας. Αδυναµίες που οδη-
γούν στα υψηλά δίδυµα ελλείµµατα και χρέη. ∆ηµόσιο χρέος, το
οποίο ανήλθε στα 262.000.000.000 ευρώ στο τέλος του 2008. ∆η-
µόσιο χρέος, του οποίου η εξυπηρέτηση καθίσταται ιδιαίτερη δυ-
σχερής στις σηµερινές δύσκολες οικονοµικές και κοινωνικές
συνθήκες, στερώντας πόρους από την άσκηση της αναγκαίας
κοινωνικής και αναπτυξιακής πολιτικής.

Έτσι οι δαπάνες για την πληρωµή τόκων ανήλθαν στα 11,2 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ, ποσό που αντιπροσωπεύει το 4,7% του
ΑΕΠ, αυξηµένο κατά 1,4 δισεκατοµµύρια ευρώ, έναντι του 2007,
παρά τη σηµαντική έκδοση µεγάλου ποσού βραχυχρόνιων τίτ-
λων ECB, τα οποία διακρίνονται για το χαµηλότερο επιτόκιό
τους, έναντι των µακροπρόθεσµων οµολόγων. Και επειδή µιλή-
σαµε για τις προσφυγές στα δανεικά, όπως είπε και ο Κουσελάς,
για να δούµε λίγο τη σηµερινή κατάσταση. Να δούµε τι αντιµε-
τωπίζει η ελληνική οικονοµία σήµερα, όπως φαίνεται από τις εκ-
δόσεις ελληνικού χρέους και από τη διαµόρφωση των σχετικών
διαφορικών επιτοκίων.

Θα καταθέσω στα Πρακτικά το δανειακό πρόγραµµα που είχε
εκτελεστεί µέχρι τώρα για το 2010. Έχουν αντληθεί 13.640 δισε-
κατοµµύρια ευρώ µέσα από πέντε εκδόσεις.

Πενταετές οµόλογο ιδιωτικής τοποθέτησης. Προηγούµενη
απόδοση Euribor + 2%. Απόδοση έκδοσης Euribor + 2,5%.

Έντοκα γραµµάτια είκοσι έξι εβδοµάδων. Προηγούµενη έκ-
δοση, απόδοση 0,59%. Νυν έκδοση 1,38%.

Έντοκα γραµµάτια πενήντα δυο εβδοµάδων. Η προηγούµενη
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έκδοση 0,91%, 2,20% η παρούσα έκδοση.
Έντοκα γραµµάτια δεκατριών εβδοµάδων. Η προηγούµενη έκ-

δοση 0,35%, 1,67% η παρούσα έκδοση.
Πενταετές κοινοπρακτικό οµόλογο. Η προηγούµενη έκδοση

4,98%, 6,10% (Mid-swaps+3,5%) η καινούργια έκδοση.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σταϊκούρας Χρήστος κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η χώρα, ευτυχώς, βεβαίως δανείζεται από τις διεθνείς αγορές,
αλλά πλέον µε ένα υψηλότατο τίµηµα, το οποίο θα επιβαρύνει το
κόστος άντλησης της ρευστότητας για το ελληνικό χρηµατοπι-
στωτικό σύστηµα, γεγονός που θα οδηγήσει στη µετακύληση του
κόστους στα επιτόκια χορηγήσεων σε επιχειρήσεις και νοικοκυ-
ριά και θα υποθηκεύσει κάθε προσπάθεια δηµοσιονοµικής εξυ-
γίανσης, τίµηµα το οποίο διευρύνεται από άστοχες προαναγγελίες
οµολογιακών εκδόσεων, δηλώσεις για δανεισµό σε δολάρια και
yen και διαρροές για συµφωνία µε την Κίνα.

Και επειδή κάτι τέθηκε για τις ευθύνες της προηγούµενης κυ-
βέρνησης, θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι το spread υπερ-τρι-
πλασιάστηκε από τις εκλογές µέχρι σήµερα και όχι πριν. Ας µην
ψάχνει συνεπώς η Κυβέρνηση να µεταθέσει τις ευθύνες της.
Κατά την Κυβέρνηση για τους τρεις πρώτους µήνες έφταιγε η
Νέα ∆ηµοκρατία µε το δηµοσιονοµικό έλλειµµα το οποίο άφησε
για τα µέτρα που περιλαµβάνονται στον προϋπολογισµό που άλ-
λαξε ο προϋπολογισµός, που περιλαµβάνονται στο πρόγραµµα
σταθερότητας που άλλαξε το πρόγραµµα σταθερότητας.

Τον τελευταίο µήνα φταίνε οι κερδοσκόποι για τα σκληρά
µέτρα που ελήφθησαν;

Αυτή η Κυβέρνηση δεν φταίει για τίποτα; Ας µην ψάχνει συνε-
πώς για δαίµονες, προκειµένου να δικαιολογήσει τη δική της
αβελτηρία, τη δική της ανεπάρκεια. Η αναδίπλωση της Κυβέρ-
νησης σε βασικές πτυχές της εισοδηµατικής πολιτικής και η ακύ-
ρωση των σχετικών δεσµεύσεών της, προεκλογικών και
µετεκλογικών, επιβεβαιώνουν το σύνδροµο των κυβερνητικών
παλινωδιών στην ασκούµενη οικονοµική πολιτική. Οι κυβερνητι-
κές αποφάσεις οδηγούν σε σηµαντική µείωση, συρρίκνωση των
πραγµατικών αποδοχών των εργαζοµένων, γιατί στην ανακοί-
νωση µιλάτε για ονοµαστικές αποδοχές, αλλά ξεχνάµε ότι ο πλη-
θωρισµός είναι στο 2,4% τον Ιανουάριο, χωρίς να λαµβάνουν
καµµία ειδική µέριµνα για τις ασθενέστερες οικονοµικά και εισο-
δηµατικά τάξεις.

Το άθροισµα των νοµοσχεδίων για το ασφαλιστικό, το φορο-
λογικό, τη φορολόγηση των καυσίµων που λησµονείτε και την ει-
σοδηµατική πολιτική δηµιουργεί ένα εκρηκτικό µίγµα. Ένα µίγµα
που θα στεγνώσει την αγορά, θα οδηγήσει σε µεγάλη αφαίµαξη
εισοδήµατος, ιδιαίτερα της µεσαίας τάξης των ασθενέστερων
κοινωνικών οµάδων. Αυτή η αδικία θα γιγαντωθεί και θα οδηγή-
σει σε αδιέξοδα αν η Κυβέρνηση δεν προχωρήσει άµεσα σε αυτό
που ο Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αντώνης Σαµαράς χα-
ρακτηρίζει ως αναπτυξιακές ανάσες για την τόνωση της οικονο-
µίας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς ευχαριστούµε
τον κ. Σταϊκούρα.

Το λόγο τώρα έχει ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας ο κ. Τζέκης για είκοσι τέσσερα λεπτά.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βου-
λευτές, συζητάµε σήµερα τον απολογισµό και ισολογισµό του
κράτους για το οικονοµικό έτος 2008 σε µια περίοδο που όλοι
καλά γνωρίζουµε και περισσότερο γνωρίζει ο εργαζόµενος λαός
ότι είναι µια περίοδος επίθεσης που δέχονται τα πλατιά λαϊκά
στρώµατα και κλιµακώνεται στο όνοµα και εξαιτίας της καπιτα-
λιστικής κρίσης.

Στη χώρα µας αυτή η οικονοµική ύφεση έχει, ταυτόχρονα,
αποκτήσει χαρακτηριστικά οικονοµικού εκτροχιασµού. Απ’ αυτήν
την άποψη είναι ξεκάθαρο ότι η Κυβέρνηση αξιοποιεί αυτήν την
κατάσταση για να επιτεθεί στα εργασιακά ασφαλιστικά εισοδη-
µατικά δικαιώµατα και σε άλλες κατακτήσεις του εργαζόµενου
λαού.

Γι’ αυτό ακριβώς το λόγο στην επίθεση αυτή βρίσκει αντιµέ-
τωπα όλα τα λαϊκά στρώµατα. Τους αγρότες που πολύ καλά ξέ-
ρουµε ότι είναι στους δρόµους µε τα γνωστά µπλόκα γιατί δίνουν
τον αγώνα για την επιβίωσή τους µέσα από την κοινή αγροτική
πολιτική που εφήρµοσαν διαχρονικά οι κυβερνήσεις της Νέας
∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ µε µεγάλη µείωση του αγροτικού ει-
σοδήµατος, µε την εγχώρια παραγωγή να σαπίζει στις αποθή-
κες, τις αθρόες εισαγωγές από τρίτες χώρες.

Και, βέβαια, είναι ένας αγώνας προκειµένου να µη συγκε-
ντρωθεί η γη και η παραγωγή σε λίγα χέρια και παράλληλα αυτή
η κατάσταση οδηγεί στο ξεκλήρισµα της µικροµεσαίας αγροτιάς.
Και σ’ αυτό το σηµείο να αναφέρω ότι ήδη είναι γνωστό σε όλες
και σε όλους ότι το σύνολο των επιδοτήσεων, δηλαδή το µεγα-
λύτερο ποσοστό, δεν πηγαίνει στους µικροµεσαίους αγρότες
αλλά πηγαίνει στις µεγάλες καπιταλιστικές επιχειρήσεις που δρα-
στηριοποιούνται στον αγροτικό τοµέα, καθώς και σε µοναστή-
ρια.

Και σήµερα, όµως, έξω απ’ αυτήν την Αίθουσα έχουµε την
απεργία των δηµοσίων υπαλλήλων και των ιδιωτικών υπαλλήλων.
Και, βέβαια, εσείς της Κυβέρνησης και των άλλων κοµµάτων που
συµφωνούν µε αυτήν την πολιτική που ακολουθείτε αυτά τα χρό-
νια και ιδίως τα τελευταία χρόνια, δεν ακούτε ίσως την αγανά-
κτηση του εργαζόµενου λαού, αυτό το βουητό του λαϊκού
ποταµιού που έρχεται και στο διάβα του θα συµπαρασύρει όλους
όσους νοµίζουν ότι µπορούν να βάλουν φραγµό στη διεκδίκηση
των δίκαιων αιτηµάτων του εργαζόµενου λαού.

Πρέπει, όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, να δούµε ποια
ήταν η αιτία αυτής της δηµοσιονοµικής κατάστασης που επικα-
λέστηκαν και οι προηγούµενοι οµιλητές.

Σηµαντική αιτία για µας είναι η προσπάθεια ενσωµάτωσης και
ενοποίησης της ευρωενωσιακής αγοράς η οποία ξεκίνησε ου-
σιαστικά και πήρε τα νέα χαρακτηριστικά της µετά τη Συνθήκη
του Μάαστριχτ στις αρχές της δεκαετίας του ’90. Και εδώ σ’ αυτό
το σηµείο αναδεικνύεται και επιβεβαιώνεται η ορθή θέση του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας για την καταδίκη της Συν-
θήκης του Μάαστριχτ σε αντίθεση µε όλα τα υπόλοιπα κόµµατα,
που είτε ψήφισαν είτε υποστήριξαν και υποστηρίζουν και εξω-
ραΐζουν την πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Το λέµε αυτό γιατί ακριβώς είχαµε στο πλαίσιο αυτής της συν-
θήκης την απελευθέρωση των αγορών, στην ουσία τις τέσσερις
ελευθερίες, εµπορευµάτων, κεφαλαίων, υπηρεσιών, εργαζοµέ-
νων.

‘Έχουµε ραγδαία επιδείνωση, λοιπόν, της παραγωγικής βάσης
της χώρας µας εξαιτίας ακριβώς της µεταφοράς παραγωγικών
δραστηριοτήτων σε χώρες µε φθηνό εργατικό δυναµικό. Και εδώ
να αναφέρω το Σύµφωνο Ανασυγκρότησης των Βαλκανίων το
2000 και το 2005 που ψηφίστηκε από όλα τα κόµµατα που έδωσε
δισεκατοµµύρια δραχµές και εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ σε
µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους να κλείσουν εδώ τα εργο-
στάσια και να τα στήσουν στις διπλανές χώρες, γιατί εκεί υπήρχε
το φθηνό εργατικό δυναµικό µε µεγάλες απώλειες θέσεων ερ-
γασίας µέσα στη δική µας χώρα. Και αυτό δεν το λέµε από
άποψη αντίθεσης µε τους άλλους λαούς, αλλά για να δείξουµε
το πως το κεφάλαιο δεν έχει πατρίδα και επενδύει εκεί που προσ-
δοκά ακόµα µεγαλύτερα κέρδη.

Έτσι, λοιπόν, παρατηρούµε ότι µετατοπίστηκε και το ενδιαφέ-
ρον του κεφαλαίου σε άλλους τοµείς, σε άλλους κλάδους, ιδιαί-
τερα κερδοφόρους, όπως για παράδειγµα, στην υγεία, στην
παιδεία και σε µια σειρά άλλες υπηρεσίες που ουσιαστικά επι-
βαρύνουν ακόµη περισσότερο τη θέση της λαϊκής οικογένειας.

∆εύτερη αιτία αυτής της δηµοσιονοµικής εκτροπής είναι ακρι-
βώς η µε κάθε τρόπο στήριξη της ανταγωνιστικότητας των µο-
νοπωλιακών οµίλων, που επηρέασε και τα δηµόσια οικονοµικά
είτε στο σκέλος των εσόδων είτε και στο σκέλος των δαπανών.

Η τεράστια προσπάθεια φοροαπαλλαγής του µεγάλου κεφα-
λαίου, παρά την τεράστια αύξηση της κερδοφορίας που παρου-
σίαζε, η µείωση των φορολογικών συντελεστών στα νοµικά
πρόσωπα, το αφορολόγητο ουσιαστικά της µεγάλης ακίνητης
περιουσίας, λόγω της ελευθερίας κίνησης κεφαλαίων και των φο-
ρολογικών παραδείσων µε την ύπαρξη των off shore εταιρειών
και άλλα, είχαν ως αποτέλεσµα να µειωθούν κατά πολύ τα δη-
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µόσια έσοδα.
Γιατί µε τη µείωση του φορολογικού συντελεστή από το 45%

στο 35% επί ΠΑΣΟΚ, στο 25% επί Νέας ∆ηµοκρατίας και τώρα
όπως εξήγγειλε χθες η Κυβέρνηση θα πάει και στο 20% -µε τη
µείωση του φορολογικού συντελεστή 30% επί του τζίρου των
διαφηµίσεων των µέσων µαζικής ενηµέρωσης και ιδίως των τη-
λεοράσεων στο 20% επί ΠΑΣΟΚ, στο µηδενισµό επί της Νέας ∆η-
µοκρατίας, είχαµε µόνο από αυτήν την κατάργηση του φορολογικού
συντελεστή απώλεια πάνω από 750.000.000 ευρώ και αγωνιά
τώρα η Κυβέρνηση γι’ αυτό και περικόπτει µισθούς, επιδόµατα
στο δηµόσιο για να εξοικονοµήσει 650.000.000 ευρώ, όπως επί-
σης, µε την πλήρη απαλλαγή από τον ειδικό φόρο κατανάλωσης
στα καύσιµα που χρησιµοποιούν οι ναυτιλιακές, ακτοπλοϊκές και
αεροπορικές εταιρείες. Έτσι, λοιπόν, παρατηρούµε ότι ο φόρος
των φυσικών προσώπων από 51,82% που ήταν το 2000, το 2008
ανέβηκε 69%.

Απεναντίας στα νοµικά πρόσωπα, δηλαδή στις µεγάλες επι-
χειρήσεις, στους µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους, από
48,19% έφθασε στο 30,96%. Έτσι, λοιπόν, υπάρχει απώλεια δε-
κάδων δισεκατοµµυρίων εσόδων από τα ταµεία του κράτους και
κάθε χρόνο γεµίζουν τα ταµεία των εφοπλιστών, τραπεζιτών, βιο-
µηχάνων. Εξάλλου σύµφωνα µε τα στοιχεία της ICAP, την τε-
τραετία 2005-2008 τα καθαρά κέρδη των επιχειρηµατικών αυτών
οµίλων έφθασαν το ποσό των 66,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Εάν
προστεθούν σε αυτά τα άλλα 70.000.000.000 που ήταν για το
προηγούµενο διάστηµα 2001-2004, τότε πραγµατικά µιλάµε για
πάνω από 140.000.000.000 ευρώ.

Επίσης, σε αυτά όλα εάν προστεθούν όσα δόθηκαν στους επι-
χειρηµατικούς οµίλους ως επιδοτήσεις, επιχορηγήσεις µέσα από
τα κοινοτικά πλαίσια στήριξης, από το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων
Επενδύσεων, τότε αποδεικνύεται η αιτία χρήσης των δηµοσίων
ελλειµµάτων, του χρέους που πληρώνει για µια ακόµη φορά ο
εργαζόµενος λαός. Για την αναπλήρωση, βέβαια, αυτών των εσό-
δων υπήρξε εστίαση σε βάρος των λαϊκών στρωµάτων είτε µε
την αύξηση της άµεσης φορολογίας, αλλά πολύ περισσότερο µε
την αύξηση της αντιλαϊκής έµµεσης φορολογίας των κατ’ εξο-
χήν αντιλαϊκών φόρων.

Έτσι, λοιπόν, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όσο και αν προ-
σπαθήσει η Κυβέρνηση σήµερα ή οι προηγούµενες κυβερνήσεις
να εξωραΐσουν την όλη κατάσταση στις σηµερινές συνθήκες,
µπορεί να έχει έκφραση την κερδοσκοπική επίθεση απέναντι στα
δηµόσια οικονοµικά. Γιατί, βεβαίως, µπορεί η Κυβέρνηση να ισχυ-
ρίζεται και να πανηγυρίζει ότι πριν από λίγες ηµέρες βρήκε χρή-
µατα στη διεθνή αγορά, αλλά τα βρήκε µε ένα επιτόκιο στην
κυριολεξία τοκογλυφικό. Και αυτή η εξέλιξη, ουσιαστικά, θα επι-
δεινώσει την όλη κατάσταση στο επόµενο χρονικό διάστηµα.

Και µέσα σε όλο αυτό το κλίµα, το ελληνικό δηµόσιο, δηλαδή
η Κυβέρνηση έδωσε την εγγύηση για 28.000.000.000 στους τρα-
πεζικούς οµίλους δήθεν για ενίσχυση της ρευστότητας. Όµως,
από τα 12.000.000.000 ευρώ που έκαναν χρήση, τα 9.000.000.000
ευρώ, σύµφωνα µε δηλώσεις Υπουργών, δόθηκαν για αγορά του
ελληνικού δηµόσιου χρέους µε επιτόκιο 5% περίπου, όταν από
την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα δανείζονταν µε 1%.

Και, βέβαια, µέσα από τους αγώνες της µικροµεσαίας αγρο-
τιάς και µέσα από τις συναντήσεις που έκανε η Υπουργός, η Κυ-
βέρνηση δεν µπορούσε να εξοικονοµήσει εκατοντάδες ή και
δισεκατοµµύρια ευρώ για να ικανοποιήσει τα δίκαια αιτήµατα της
φτωχοµεσαίας αγροτιάς, που δίνει τον αγώνα για την επιβίωσή
της.

Και ύστερα µιλάτε όλοι µέσα σε αυτήν την Αίθουσα για επί-
θεση κερδοσκοπίας από οίκους αξιολόγησης, που όπως καλά
γνωρίζουµε µπορεί να ανήκουν σε επενδυτικούς οίκους, σε τρα-
πεζικούς οίκους. Και είναι το γνωστό παιχνίδι που παίζεται στα
πλαίσια του καπιταλιστικού συστήµατος, σε βάρος όµως του
λαού µας αλλά και των άλλων λαών της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
όχι µόνο.

Αυτή όµως είναι η µία όψη του νοµίσµατος.
Παράλληλα, µε αυτήν την όψη του νοµίσµατος υπάρχει όχι

µόνο η αντιλαϊκή θύελλα, που µπορούσαµε να µιλάµε πριν από
τρεις έως τέσσερις µήνες, αλλά πλέον ένας αντιλαϊκός τυφώνας,
όπως καταγράφεται στο Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυ-

ξης το οποίο εγκρίθηκε τις προηγούµενες ηµέρες στο ΕΚΟΦΙΝ.
Τα αποτελέσµατά του θα τα δούµε πάρα πολύ άµεσα.

Όσον αφορά την υπόθεση υλοποίησης του κρατικού προϋπο-
λογισµού του 2010, ήδη δεν ευσταθεί µε το πρόγραµµα και άρα
θα παρθούν και άλλα συµπληρωµατικά µέτρα επίθεσης στο λαϊκό
εισόδηµα. Θα υπάρξει φορολογική επίθεση. Ήδη έχει γίνει αύ-
ξηση των έµµεσων φόρων που επιβαρύνουν τα ποτά και τα τσι-
γάρα, επίκειται αύξηση στον ειδικό φόρο κατανάλωσης των
καυσίµων -εξάλλου κατατέθηκε στη Βουλή- αλλά και σε µία σειρά
άλλα αγαθά, χωρίς να αποκλείεται και η αύξηση του Φόρου Προ-
στιθέµενης Αξίας στα πλαίσια του νέου φορολογικού πακέτου.

Και βέβαια το φορολογικό, το οποίο εξήγγειλε χθες η Κυβέρ-
νηση, δεν είναι καθόλου δίκαιο και είναι πάρα πολύ ταξικό. Συν-
δέει το αφορολόγητο µε τις αποδείξεις, που σηµαίνει αύξηση του
φόρου εάν δεν έχει κάποιος αποδείξεις. Η αύξηση πραγµατικά
θα είναι και λόγω της προκαταβολής.

Γιατί, λοιπόν, δεν µπορεί να γίνει το αφορολόγητο 40.000 ευρώ
ανά οικογένεια; Γιατί δεν πρέπει να πάει ο ανώτατος φορολογι-
κός συντελεστής των ανωνύµων εταιρειών στο 45%; Γιατί λέτε
ότι θα επιτρέψετε την είσοδο κεφαλαίων στη χώρα και θα τα φο-
ρολογήσετε µε 5%, όπως λένε και άλλα κόµµατα της Βουλής,
χωρίς να γίνει κανένας έλεγχος από πού προέρχονται αυτά τα
κεφάλαια; Θα είναι από το εµπόριο ναρκωτικών, από το εµπόριο
όπλων;

Έχουµε τον ειδικό φόρο στα καύσιµα. Ανακοινώσατε 30% για
τη βενζίνη, 15% για το πετρέλαιο. ∆εν γνωρίζετε ότι οι επιπτώσεις
στην κατανάλωση, σε όλα τα προϊόντα, θα είναι πολύ µεγάλη και
θα τα πληρώσει κι αυτός που έχει εισόδηµα 10.000, 8.000 ευρώ,
15.000, 20.000 ευρώ; Και λέτε ότι µε τη φορολογική κλίµακα θα
κάνετε το δίκαιο, ενώ είναι πιο άδικο και πιο ταξικό. ∆εν γνωρί-
ζετε ότι αυτή η αύξηση δεν θα ισχύσει για τις ακτοπλοϊκές, αε-
ροπορικές εταιρείες; Και οι αγρότες που ήταν στο δρόµο έλεγαν,
«δώστε το και σε µας, όπως το δίνετε στους εφοπλιστές, στους
µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους». Και εσείς τους βάζετε να
πληρώνουν;

Άρα, δηλαδή, είναι εν γνώσει σας ότι όλα αυτά θα τα πληρώ-
σει ο εργαζόµενος λαός.

Και σ’ αυτό το σηµείο, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, να σας
υπενθυµίσω τι έλεγε ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
και σηµερινός Πρωθυπουργός κ. Παπανδρέου στη συζήτηση
του κρατικού προϋπολογισµού του 2008; Φορολογεί τους πολ-
λούς που έχουν λίγα, δίνει µεγάλες φοροαπαλλαγές στους λί-
γους που έχουν πολλά. Το κάνει µε τη µείωση των συντελεστών
φορολογίας στα υψηλά εισοδήµατα και την αύξηση της συνολι-
κής φορολογίας στα χαµηλά και µεσαία εισοδήµατα. Το κάνει µε
την αύξηση των κοινωνικών άδικων έµµεσων φόρων. Αυτά έλεγε
τότε ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και σηµερινός
Πρόεδρος της Κυβέρνησης και είναι από τα Πρακτικά της Βου-
λής. Η υποκρισία σε όλο της το µεγαλείο!

Αλλά ταυτόχρονα και στο σκέλος εσόδων και στο σκέλος των
δαπανών µιλάτε για µείωση των εισοδηµάτων των δηµοσίων
υπαλλήλων και επίθεση στα εργασιακά και ασφαλιστικά δικαιώ-
µατα και προετοιµάζετε το έδαφος το επόµενο διάστηµα µετά
τις εξαγγελίες. Εισοδηµατική πολιτική. Πάγωµα στους µισθούς
στο δηµόσιο τοµέα. Μείωση των επιδοµάτων κατά 10% και βέ-
βαια συνολική φορολογία, αφού δεν ισχύει η αυτοτελής φορο-
λόγηση των επιδοµάτων, που σηµαίνει παραπέρα µείωση των
µισθών των δηµοσίων υπαλλήλων. Συνολικά δηλαδή, µεγαλύτερη
µείωση. Και αυτό θα έχει επιπτώσεις και στον ιδιωτικό τοµέα.

Αλλά και το επόµενο διάστηµα, µετά τις εξαγγελίες, περιµέ-
νουµε και το ασφαλιστικό. Για όλες αυτές τις αντιδραστικές µε-
ταρρυθµίσεις και ειδικά για το ασφαλιστικό, ο κύριος Πρωθυπουργός
τι επικαλείται; Επικαλείται την αύξηση του προσδόκιµου βίου.
∆ηλαδή, η Κυβέρνηση, η Ευρωπαϊκή Ένωση, η Νέα ∆ηµοκρατία,
αλλά και άλλα κόµµατα στη Βουλή, επιδιώκουν την τιµωρία του
λαού γιατί δεν πεθαίνει νωρίς. Αυτά είναι τα λόγια που είπε ο
Πρωθυπουργός, αλλά ενισχύονται τόσο από τη Νέα ∆ηµοκρατία
του κ. Σαµαρά και από άλλα κόµµατα εντός της Βουλής.

Όσον αφορά, βέβαια, το ασφαλιστικό είναι ενδεικτικά αυτά τα
οποία ειπώθηκαν. Θα έχουµε µεγάλη αύξηση ορίων ηλικίας εξή-
ντα επτά και εβδοµήντα ετών µείωση των συντάξεων, γιατί λέει,
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θα δοθούν και κίνητρα παραµονής µε παράπλευρα όµως αντικί-
νητρα εξόδου από τον εργάσιµο βίο.

Εδώ, οδηγούνται όλα στην εφαρµογή του κεφαλαιοποιητικού
συστήµατος στο κοινωνικό ασφαλιστικό. Τι προβλέπει αυτό;
Τους τρεις άξονες. Κατώτερη σύνταξη, αυτή που είπατε, περί-
που ίση µε το ΟΓΑ, αναλογική µετά για τον υπόλοιπο εργάσιµο
βίο, επαγγελµατικά ταµεία, είτε σε επιχειρήσεις είτε σε κλάδους,
να πληρώσει, δηλαδή, και πάλι ο εργαζόµενος και όποιος αντέ-
χει η τσέπη του ας πάει και στις ιδιωτικές ασφαλιστικές εταιρείες.

Όλα αυτά γιατί γίνονται; Η Κυβέρνηση λέει -όπως έλεγαν και
οι προηγούµενες- ότι γίνονται για τα άδεια ταµεία. Αυτό µας είπε
ο κ. Σιούφας το 1990, αυτό µας είπε ο κ. Ρέππας το 2002, αυτό
µας είπε και η κ. Πετραλιά, αυτό µας λένε διαχρονικά οι Κυβερ-
νήσεις, οι οποίες στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης θέλουν
να ξεκαθαρίσουν µε αυτό το κοινωνικοασφαλιστικό σύστηµα,
που υπήρχε και ήταν αποτέλεσµα µεγάλων κοινωνικών αγώνων
των εργαζοµένων και των άλλων λαϊκών στρωµάτων.

Όσον αφορά τα άδεια ταµεία, καταθέσαµε την προηγούµενη
εβδοµάδα και συζητήθηκε πρόταση νόµου. Απορρίφθηκε, όµως,
από την Κυβέρνηση, την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, τον Λαϊκό
Ορθόδοξο Συναγερµό και κατά έµµεσο τρόπο και από το ΣΥΡΙΖΑ.
Τι έλεγε αυτή η πρόταση νόµου; Απλά λόγια. Ότι για δεκαετίες
τα αποθεµατικά των ταµείων ήταν κατατεθειµένα στην Κεντρική
Τράπεζα της Ελλάδος µε ένα πολύ µικρό επιτόκιο, σχεδόν άτοκο,
από εκεί τα έπαιρναν οι επιχειρηµατίες, έκαναν τις επενδύσεις
τους, έβγαζαν µεγάλα κέρδη, αλλά δεν αποδίδεται κανένας
φόρος στα ασφαλιστικά ταµεία.

Μετά ήρθε η εισφοροδιαφυγή, ήρθε το Χρηµατιστήριο που επί
ΠΑΣΟΚ αφαίρεσε 3,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, ήρθαν τα δοµηµένα
οµόλογα της Νέας ∆ηµοκρατίας, που αφαίρεσαν άλλα 4 δισεκα-
τοµµύρια. Συµπληρώστε τα όλα αυτά και βγαίνει ένας αριθµός 70
δισεκατοµµύρια ευρώ, τα οποία κατέκλεψαν οι Κυβερνήσεις
προς όφελος βέβαια των µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων. Αυτά
όλα δεν πρέπει να επιστραφούν; ∆εν πρέπει να αποδοθούν; Και
όταν τα δώσουµε όλα αυτά σε ένα µακροχρόνιο διακανονισµό,
τότε βλέπουµε ότι αντέχουν τα ταµεία, για να υπάρχει το όριο
στα εξήντα, στα πενήντα πέντε για τις γυναίκες, στα πενήντα –
πενήντα πέντε για τα βαριά και ανθυγιεινά επαγγέλµατα που και
αυτά βρίσκονται στο στόχο της σηµερινής Κυβέρνησης, της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης και όχι µόνο.

∆εν δεχόµαστε αυτό που λένε και χύνουν «κροκοδείλια» δά-
κρυα στην Κυβέρνηση -όπως και οι προηγούµενοι- για τους
νέους. Όταν µεγαλώνεις το όριο εξόδου από την εργασία στα
εξήντα επτά και εβδοµήντα έτη πού θα βρει κενή θέση δουλειάς,
είτε στο δηµόσιο είτε στον ιδιωτικό τοµέα, ο νέος και η νέα; Αλλά
γι’ αυτούς έχει καθαρίσει το τοπίο. Το πλαίσιο το πολιτικό, το θε-
σµικό, σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά και εδώ έχει κα-
θαρίσει.

Τι εννοούµε; Εννοούµε ότι για τους νέους υπάρχει ένας εργα-
σιακός µεσαίωνας, υπάρχει µερική απασχόληση, υπάρχει σύµ-
βαση έργου µε τα µπλοκάκια, σύµβαση ορισµένου χρόνου,
υπάρχει το σύστηµα των «STAGE» –που είναι ανασφάλιστοι,
υπάρχει το δουλεµπόριο µέσα, από τα γραφεία ενοικίασης και
εύρεσης εργασίας, που και εκεί υπάρχει µεγάλη εκµετάλλευση
αυτών των νέων και όχι µόνο.

Σ’ αυτό το σηµείο, επιτρέψτε µου να σας πω το εξής. Τον Μάρ-
τιο του 2004, όταν κέρδισε τις εκλογές η Νέα ∆ηµοκρατία, ο τότε
Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και σηµερινός Πρω-
θυπουργός Γιώργος Παπανδρέου, είπε το εξής: «Σε ό,τι αφορά
την κοινωνική πολιτική, εµείς κατοχυρώσαµε το κοινωνικοοικο-
νοµικό σύστηµα για τα υπόλοιπα τριάντα χρόνια». ∆εν πέρασαν
τριάντα χρόνια, κύριε Υπουργέ της Κυβέρνησης, κυρίες και κύ-
ριοι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ. Περάσανε λίγα χρόνια και τώρα, που
επικαλείτο αυτά επικαλούντο παλαιότερα η Νέα ∆ηµοκρατία.
Αυτά είναι από τα Πρακτικά της Βουλής.

Η βασική επιδίωξη όλων αυτών είναι η µείωση της εργατικής
δύναµης, για να ενισχυθεί η κερδοφορία του κεφαλαίου. Στα
πλαίσια του συστήµατος αυτού, η δύναµη που παράγει για όλο
τον κοινωνικό πλούτο θεωρείται κόστος, που πρέπει να µειωθεί
για να ενισχυθεί η ανταγωνιστικότητα του ντόπιου κεφαλαίου.

Σύµφωνα µε το Ινστιτούτο Εργασίας της ΓΣΕΕ, σήµερα η αγο-

ραστική δύναµη βρίσκεται στη δεκαετία του 1980, ενώ, όλο αυτό
το διάστηµα είχαµε πολύ µεγάλη αύξηση της παραγωγικότητας
της εργασίας στην Ελλάδα. Αυτή όλη η κατάσταση και η εικόνα
αποτυπώνεται στον απολογισµό και στον ισολογισµό του 2008.

Αυτή η έκθεση επιβεβαιώνει τις τοποθετήσεις του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδος κατά τη συζήτηση του προϋπολογι-
σµού. Το βασικό ζήτηµα είναι το περιεχόµενο του κρατικού
προϋπολογισµού, δηλαδή, ποια πολιτική έρχεται να υλοποιήσει
αυτός ο προϋπολογισµός και ποια αποτελέσµατα από την εκτέ-
λεση των κρατικών προϋπολογισµών. Οι λογιστικές αλχηµείες
είναι δευτερεύουσας σηµασίας, και αυτές έχουν τη σηµασία
τους, αλλά το κύριο είναι αυτό. Έτσι, λοιπόν, βλέποντας τα απο-
λογιστικά στοιχεία του 2008, επιβεβαιωνόµαστε ως Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδος, ότι υπάρχει υστέρηση των φορολογικών
εσόδων, και παράλληλα, βέβαια, µειώθηκαν και οι δαπάνες.

Εδώ υπάρχει το εξής τραγελαφικό: 31,5 δισεκατοµµύρια είναι
οι βεβαιωµένες ανείσπρακτες οφειλές προς το δηµόσιο. Ανα-
φέρθηκε και ο εισηγητής της Πλειοψηφίας και ο Εισηγητής της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, αλλά πρέπει να µας φέρετε εδώ να
δούµε πού είναι αυτά τα 31,5 δισεκατοµµύρια ευρώ. Είπατε µόνο
για τα 5,5 δισεκατοµµύρια. Εδώ πρέπει η Βουλή να µάθει πραγ-
µατικά ποιοι είναι και πόσα χρωστούν.

Για να δούµε τότε ότι υπάρχει ευνοϊκή µεταχείριση στους µε-
γάλους επιχειρηµατικούς οµίλους.

Θα σας πω ότι από τη ∆ΟΥ της Ιωνίας στη Θεσσαλονίκη,
ήρθαν τώρα να πάρουν τις επιστροφές του ΦΠΑ από διακόσιους
περίπου αγρότες. Ξέρετε γιατί; Γιατί ο έµπορας που πήρε το ρύζι
έφερνε πλαστά στοιχεία και τώρα τα ζητάει πίσω το Υπουργείο.
Έστειλε την έφορο της Ιωνίας στα γύρω χωριά και τους λέει:
«Φέρτε εσύ 2.000, εσύ 3.000, εσύ 5.000». Τον έµπορο όµως τον
αφήνει απέξω. Και θα καταθέσω στα Πρακτικά της Βουλής το τι
είπε πριν από λίγο καιρό η Κυβέρνηση, όταν ανέθεσε σε επιθεω-
ρητή της εφορίας την όλη κατάσταση, για να δει πού πηγαίνουν
τα πράγµατα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Άγγελος Τζέκης, καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας στη ∆ιεύθυνση Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Έτσι, λοιπόν, η υπέρβαση των δαπανών και οι αποκλίσεις οφεί-
λονται κυρίως –όπως λέει και στη σελίδα 25 η έκθεση του Ελε-
γκτικού Συνεδρίου- στις πληρωµές των χρεολυσίων, στην
πληρωµή επιπλέον 750.000.000 στα προϋπολογισθέντα για τό-
κους, στην πληρωµή 1,7 δισεκατοµµύρια για χρεολύσια έντοκων
γραµµατίων του ιδιωτικού τοµέα -είναι η εγγύηση του ελληνικού
δηµοσίου- στην αποπληρωµή 2.000.000.000 ευρώ για την τακτο-
ποίηση υποχρεώσεων από προγράµµατα εξοπλισµού των Ενό-
πλων ∆υνάµεων, για τις οποίες δεν υπήρχε καθόλου πρόβλεψη
στον προϋπολογισµό.

Βέβαια, σ’ αυτό το σηµείο θα πρέπει να είµαστε ξεκάθαροι. Ο
κρατικός προϋπολογισµός φτάνει να δίνει για εξοπλιστικά προ-
γράµµατα, το 2,5 του ΑΕΠ, σε µία περίοδο που πραγµατικά έχει
ανάγκη από έσοδα το ελληνικό δηµόσιο και εµείς τα δίνουµε στις
βιοµηχανίες της Γερµανίας, της Γαλλίας, των Ηνωµένων Πολι-
τειών κ.λπ., όχι για να κατοχυρώσουν την άµυνα της χώρας, αλλά
για να συµµετέχουµε µέσα στις ιµπεριαλιστικές κατευθύνσεις
του ΝΑΤΟ και της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω σε δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
Είναι γνωστό ότι τα ελληνικά στρατεύµατα που διατηρούµε

στο Αφγανιστάν, στο Κόσοβο και αλλού, κοστίζουν κάθε χρόνο
περίπου 300.000.000 ευρώ.

Υπάρχουν και κάποιες δαπάνες απόρρητες. Για µία ακόµα
φορά -σας το λέµε εδώ και πολύ καιρό- φέρτε µας στη Βουλή να
δούµε ποιες είναι αυτές οι απόρρητες δαπάνες. Μπορεί τα όρ-
γανα της Ευρωπαϊκής Ένωσης να τα γνωρίζουν, εσείς να τα γνω-
ρίζετε, η ελληνική Βουλή, όµως, δεν τα γνωρίζει.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τελειώνοντας το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδος χρόνια τώρα µε συγκεκριµένα στοιχεία και επι-
χειρήµατα έχει αποδείξει ότι το λογαριασµό για τα ελλείµµατα
αυτά δεν πρέπει να τον ξαναπληρώσει ο λαός, αλλά εκείνοι που
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καρπώνονται για δεκαετίες το τεράστιο ΑΕΠ, τον εθνικό πλούτο,
δηλαδή, που παράγει ο λαός και στη δεκαετία 2001-2009 έφθασε
πάνω από τα 2.000.000.000.000 ευρώ. Αυτά τα έχουν καρπωθεί
λίγες µεγάλες εταιρείες. Και έρχεται σήµερα η Κυβέρνηση συ-
νεπικουρούµενη από τον κ. Σαµαρά της Νέας ∆ηµοκρατίας και
από τον Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό να απαιτούν από τον εργα-
ζόµενο λαό να δείξει τον πατριωτισµό του. ∆ηλαδή, να δεχθεί
αδιαµαρτύρητα τα σκληρά αντιλαϊκά µέτρα που θα του αφαιρέ-
σουν και τα δικαιώµατα που του έµειναν, εργασιακά, ασφαλι-
στικά, µισθολογικά, κοινωνικά και δηµοκρατικά, για να ικανοποιηθούν
οι ανάγκες των τραπεζιτών, των εµποροβιοµηχάνων και των πο-
λυεθνικών.

Κύριε Πρόεδρε, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας απευθύνε-
ται στους εργαζόµενους, σε όλα τα λαϊκά στρώµατα. Τους καλεί
να δηµιουργήσουν το δικό τους µέτωπο απέναντι στο µέτωπο
των δυνάµεων του κεφαλαίου και του πολιτικού προσωπικού που
τους υπηρετεί.

Στα πολεµικά ανακοινωθέντα που εκδίδονται απ’ όλους αυτούς
και απαιτούν την υποταγή τους, προκειµένου να ενισχυθούν τα
κέρδη τους, πρέπει όχι µόνο να αντισταθούν και να διεκδικήσουν
την ικανοποίηση των δίκαιων αιτηµάτων τους, αλλά να ανασυ-
ντάξουν τις δυνάµεις τους, ώστε να περάσουν στην αντεπίθεση
µε στόχο την αµφισβήτηση της εξουσίας των δυνάµεων του κε-
φαλαίου, του κεφαλαιοκρατικού τρόπου παραγωγής. Να παρα-
µερίσουν τις πολιτικές δυνάµεις που διακυβέρνησαν τη χώρα και
αυτούς που είναι πρόθυµοι να συνδράµουν, ώστε την κρίση να τη
φορτωθεί και πάλι ο λαός. Γιατί οι εργαζόµενοι, η µικροµεσαία
αγροτιά, οι αυτοαπασχολούµενοι επαγγελµατίες έχουν τη δύ-
ναµη, την ικανότητα, τις γνώσεις να αναπτύξουν όλες τις παρα-
γωγικές δυνατότητες της χώρας, µε στόχο την ικανοποίηση των
λαϊκών αναγκών και όχι των πολυεθνικών.

Αυτόν τον πατριωτισµό, συνδεδεµένο µε το διεθνισµό, φο-
βούνται και τρέµουν οι δυνάµεις του κεφαλαίου που, όπως έχουν
αποδείξει στο παρελθόν, δεν υπολογίζουν πατρίδα µπροστά
στην επιδίωξη του µέγιστου κέρδους.

Είναι φανερό, κύριε Πρόεδρε, ότι καταψηφίζουµε τον απολο-
γισµό και τον ισολογισµό του 2008, όπως κάναµε και στον κρα-
τικό προϋπολογισµό του 2008. Είµαστε συνεπείς και συνδέουµε
τα λόγια µε την πράξη. Γιατί το ΠΑΣΟΚ καταψήφισε τον κρατικό
προϋπολογισµό του 2008 και τώρα έρχεται να τον υπερψηφίσει,
όπως και η Νέα ∆ηµοκρατία, που µε τη στάση της δίνει πραγµα-
τικά βοήθεια για να περάσει αυτή η αντιλαϊκή και αντεργατική
θύελλα που ετοιµάζουν η Ευρωπαϊκή Ένωση, οι µεγάλες επι-
χειρήσεις.

Το λαό θα τον βρουν µπροστά τους. Και το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας θα δώσει και πάλι το παρόν του εκεί.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, κύριε

Τζέκη.
Το λόγο έχει τώρα ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου

Συναγερµού, ο κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης, για δώδεκα λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα ένα καθαρά οικονοµικό

θέµα και λέγονται αρκετά σηµαντικά πράγµατα.
Θέλω να δω, κύριε Υπουργέ, εάν θα βρει θέση στα µέσα ενη-

µέρωσης η σηµερινή συζήτηση, διότι απ’ ό,τι βλέπω το ενδιαφέ-
ρον µονοπωλείται από πολύ «σηµαντικά» θέµατα, όπως είναι το
διαζύγιο της κ. Μενεγάκη, το εάν έφυγε ο κ. Λάτσιος από το
σπίτι, από τη βίλα των Μελισσίων, το πού θα µένει πλέον ο κ. Λά-
τσιος, ζωντανές συνδέσεις κ.λπ.. Ελπίζω αυτό το σηµερινό θέµα
το οικονοµικό που είναι πολύ σηµαντικό –και θα αναφέρω και κά-
ποια στοιχεία στη συνέχεια- να βρει θέση στα µέσα ενηµέρωσης.

Για όσους γνωρίζουν τα των οργάνων της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, ο κ. Ντάνι Κον Μπεντίτ -είναι ο «κόκκινος» Ντάνι του Γαλλι-
κού Μάη του ’68- ήταν πάντα ένας ελάχιστα φιλικός προς την
Ελλάδα Ευρωβουλευτής. Είναι γνωστό αυτό.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Έχει πάψει να είναι «κόκκινος».
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Έχει πάψει να είναι «κόκκι-

νος», ναι. Και πολλοί στην Ελλάδα έχουν πάψει να είναι «κόκκι-
νοι».

Εάν θέλουµε να θυµηθούµε τότε που ζούσαµε στις Βρυξέλλες

τι σκεφτόµασταν, ποιος είναι αυτός ο Ευρωβουλευτής, ο οποίος
είναι ελάχιστα φιλικός σε σχέση µε την Ελλάδα, δεν της χρω-
στούσε ποτέ µια καλή κουβέντα, αµέσως το µυαλό πήγαινε αυ-
τόµατα στον κ. Ντάνι Κον Μπεντίτ.

Ακόµα όµως και αυτός, κύριε Υπουργέ –και θα ήθελα να είναι
σήµερα εδώ ο κ. Παπακωνσταντίνου, αλλά δεν είναι- επετέθη
χθες στην Ευρωβουλή στον κ. Μπαρόζο –το είδαµε όλοι το βί-
ντεο στην τηλεόραση- για την έλλειψη αλληλεγγύης προς την
Ελλάδα. Το είπε ευθέως. Ποιος; Ο κ. Ντάνι Κον Μπεντίτ µίλησε
για έλλειψη αλληλεγγύης στην Ελλάδα, η οποία αντιµετώπισε
µόνη της τη θύελλα των κερδοσκόπων, µίλησε για τις απίστευτες
αµυντικές δαπάνες που πληρώνει η Ελλάδα για να κρατάει την
επιθετικότητα και τον εθνικισµό των Τούρκων από τον Έβρο
µέχρι την πράσινη γραµµή στην Κύπρο. Ακόµη και αυτός ο κ.
Ντάνι Κον Μπεντίτ αγανάκτησε και είπε αυτό, που έχει µαλλιά-
σει η γλώσσα η δικιά µου και η γλώσσα των Βουλευτών του
ΛΑΟΣ τόσο καιρό, να λέµε. Το λέµε και στον κ. Παπακωνσταντί-
νου και µας κοιτάει σαν εξωγήινους, όταν του το λέµε στην επι-
τροπή να επικαλεστεί έναντι του κ. Αλµούνια και του κ. Τρισέ και
των υπολοίπων και του κ. Σόιµπλε, του άλλου µεγάλου αστεριού
της Γερµανίας, ότι δίνουµε δισεκατοµµύρια ευρώ σε όπλα, επι-
βαρύνεται το έλλειµµά µας από τα δισεκατοµµύρια που δίνουµε
επί χρόνια για όπλα, για να αγοράσουµε γαλλικά, γερµανικά
όπλα και για να αντιµετωπίσουµε τον τουρκικό εθνικισµό.

Μάλιστα ο κ. Παπακωνσταντίνου µου είπε την τελευταία φορά
στην Επιτροπή Οικονοµικών –δεν ξέρω εάν ήσασταν εκεί, κύριε
Υπουργέ- ότι δίνουµε, και µείναµε όλοι εµβρόντητοι, ένα µικρό
ποσοστό για αµυντικές δαπάνες. Και αναγκάστηκε ο πολύ σο-
βαρός και συµπαθής Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. ∆αµιανάκης από
την Κρήτη να του το επισηµάνει ξανά και να τον παρακαλέσει να
το αναφέρει, όταν πηγαίνει και συναντά αξιωµατούχους της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, ότι εµείς δεν είµαστε µια χώρα όπως η Ολ-
λανδία. Είµαστε η Ελλάδα κι έχουµε γύρω-γύρω χώρες, οι οποίες
δεν είναι πάντα φιλικά διακείµενες, για να µην αναφέρω την
Τουρκία, η οποία είναι καθαρά επιθετική και εθνικιστική χώρα.

Ας ελπίσουµε ότι τώρα που αγανάκτησε µέχρι και ο «ψευτο-
κόκκινος» κ. Ντάνι Κον Μπεντίτ, να τεθεί επιτέλους το ζήτηµα
αυτό από την ελληνική Κυβέρνηση και να αντιληφθούν στα όρ-
γανα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αφού το είπε και ο κ. Ντάνι, ότι
όλη αυτή η ιστορία µε την τουρκική επιθετικότητα και το ότι δί-
νουµε ένα τεράστιο ποσοστό του ΑΕΠ µας για όπλα, µας επιβα-
ρύνει και µας έχει φέρει σ’ αυτό το σηµείο.

Η καλύτερη απόδειξη όλων αυτών που κάθε χρόνο λέει η Αντι-
πολίτευση, ότι δηλαδή, ο κάθε προϋπολογισµός είναι στον αέρα,
ότι δεν υπάρχει αντιστοιχία µε τα πραγµατικά δεδοµένα και ούτω
καθ’ εξής, είναι ο ισολογισµός και ο απολογισµός κάθε έτους.
Ό,τι µας έρχεται προς κύρωση για παρελθόντα έτη, απλώς επι-
βεβαιώνει όσα λέγαµε όταν ψηφιζόταν ο προϋπολογισµός. Και
αυτή είναι και η περίπτωση του απολογισµού του 2008.

Όλοι θυµούνται τους Εισηγητές του ΛΑΟΣ να επισηµαίνουν
πριν από δυόµισι χρόνια από αυτό εδώ το Βήµα ότι ο προϋπο-
λογισµός του 2008 θα ερχόταν µακριά από τους στόχους, δεν
θα έφερνε ανάπτυξη, θα επέτεινε µάλιστα τις ανισότητες και την
υπανάπτυξη και θα αποδεικνυόταν φυσικά αναξιόπιστος.

Σε όλα αυτά πέσαµε µέσα. Και αυτό δεν το διαπιστώνουµε
µόνο εµείς, το διαπιστώνει και το Ελεγκτικό Συνέδριο. Και πολύ
φοβάµαι ότι και µετά από δυόµισι χρόνια τα ίδια θα λέµε και για
τον τρέχοντα προϋπολογισµό του 2008, ο οποίος όχι µόνο δεν
φέρνει την «πράσινη» ανάπτυξη, αλλά µάλλον οδηγεί στην «πρά-
σινη» χρεοκοπία.

Πιστεύω όµως ότι όποιος δεν βρίσκει κάτι θετικό να πει, γίνε-
ται γραφικός και µίζερος. ∆εν µπορεί η Αντιπολίτευση να είναι
ένα ατέλειωτο µοιρολόι και µια γκρίνια, γι’ αυτό και θα πω κά-
ποια θετικά.

Θετικό, λοιπόν, είναι το ότι συζητάµε µέσα σε ένα δίµηνο
άλλον έναν προϋπολογισµό, ισολογισµό του κράτους. Και το είπα
και στην επιτροπή. Κάνατε πράξη αυτό που είπατε. Επίσης, καλό
θα ήταν να παρακολουθούµε σε τακτά χρονικά διαστήµατα και
την πορεία του τρέχοντος προϋπολογισµού. Αυτό θα είναι ακόµα
µια βελτίωση.

Θετικό είναι ότι λαµβάνουµε και αυτό εδώ το CD, αυτό που
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µας στείλατε, το οποίο έχει σώσει αρκετά δέντρα από το κόψιµο.
Μπορεί ο καθένας να µπαίνει στον υπολογιστή και χωρίς να τυ-
πώνει τις εκατοντάδες σελίδες, µπορεί να βλέπει ορισµένα πράγ-
µατα και εν πάση περιπτώσει να τυπώνει τις σελίδες που πρέπει.
Αυτό είναι µια βελτίωση και σας την αναγνωρίζω.

Τώρα για το δηµόσιο δανεισµό, στον οποίον αναφέρθηκε ο κ.
Σταϊκούρας πριν από λίγο και είχε απόλυτο δίκιο, δεν καταλα-
βαίνω γιατί γι’ αυτό το ασύλληπτο 6,2% που δώσατε υπήρξαν τέ-
τοιοι πανηγυρισµοί. Εξάλλου είναι γνωστό ότι όσοι δανείστηκαν
από τον κ. Γούκο ή στη φυλακή µπήκαν ή πτώχευσαν. Κι εµείς
δανειζόµαστε µε τοκογλυφικά επιτόκια της κλάσεως του κ. Γού-
κου. Ελπίζω να µη φθάσει και η Ελλάδα σ’ αυτήν την κατάσταση.

Βέβαια, οι Τούρκοι πανηγυρίζουν, γιατί φέρνουν στη χώρα
τους χρήµατα, 31,5 δισεκατοµµύρια. Ορίστε και η γελαστή φυ-
σιογνωµία του Τούρκου Υπουργού Οικονοµικών, ο οποίος πανη-
γυρίζει γιατί έφερε στη χώρα του 31,5 δισεκατοµµύρια. ∆εν
επιβάλλει φόρο εκεί. Κίνητρα δίνει για να µπουν λεφτά µέσα. ∆εν
επιβάλλουν φόρο οι Τούρκοι. Το καταθέτω στα Πρακτικά. Είναι
ένα δηµοσίευµα της εφηµερίδας «ΕΘΝΟΣ».

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εµείς βέβαια χάνουµε 10.000.000.000 ευρώ κάθε χρόνο, όπως
έχει καταγγείλει κατ’ επανάληψη ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ από
αυτό εδώ το Βήµα, γιατί φεύγουν πολύτιµοι πόροι από την πα-
τρίδα µας µε τους λαθροµετανάστες. Τους διοχετεύουν στο Πα-
κιστάν, στην Αλβανία, δίνουν πλούτο σ’ αυτές τις χώρες, τον
χάνουµε όµως εµείς τον πλούτο.

Εσείς κατά τα λοιπά, ψάχνετε να βρείτε 4.000.000.000 για τον
τρέχοντα προϋπολογισµό κι ας έχουµε χάσει 120.000.000.000
ευρώ σε δεκαπέντε χρόνια µε αυτήν την τακτική των µεταναστών
και των λαθροµεταναστών, οι οποίοι στέλνουν χρήµατα στις πα-
τρίδες τους και τα οποία φυσικά στερούν από την ελληνική οι-
κονοµία.

Σήµερα, λοιπόν, συζητάµε έναν κλασικό απολογισµό του ελ-
ληνικού κράτους, δηλαδή, κλασικό υπό την έννοια ότι οι υπερ-
βάσεις είναι συνηθισµένες, ότι οι στόχοι χάνονται, οι άδικοι
έµµεσοι φόροι είναι σαφώς µεγαλύτεροι από τους άµεσους, το
δηµόσιο χρέος γίνεται για άλλη µια φορά «λαστέξ» και παίρνει
την ανιούσα, οι ελεγκτικοί και φοροεισπρακτικοί µηχανισµοί
έχουν τεράστια αστοχία, ενώ επιπλέον αναπαράγουν και την κοι-
νωνική αδικία. Θα αναφερθώ λίγο πιο κάτω σ’ αυτό µε τις απο-
δώσεις των διαφόρων ∆ΟΥ.

Είναι, λοιπόν, κλασικός ο προϋπολογισµός, διότι τα συνολικά
έσοδα είναι λιγότερα από τις προβλέψεις σχεδόν κατά
4.000.000.000. Οι άµεσοι κι έµµεσοι φόροι έχασαν το στόχο της
αύξησης κατά 14%. Και βέβαια, τώρα αυτά τα 4,5 δισεκατοµµύ-
ρια, όπου υπάρχει στέρηση σε σχέση µε τις προβλέψεις, φαίνο-
νται αµελητέα, διότι είπαµε ότι φεύγουν πολλαπλάσια κάθε
χρόνο από την Ελλάδα, ενώ κάποια άλλα χρήµατα λιµνάζουν
στην Ελβετία και κάνουν πλούσιους κάποιους ανθρώπους εκτός
Ελλάδος. Χαίρονται οι ελβετικές τράπεζες γι’ αυτό. Φυσικά η Ελ-
λάδα παρακολουθεί, βλέπει την πλάτη της Τουρκίας µονίµως, η
οποία Τουρκία πανηγυρίζει.

Έχουµε, λοιπόν, µέτρια επίδοση και ως προς τα εισπραχθέντα
έναντι των βεβαιωθέντων εσόδων, ενώ µείναµε όλοι ξεροί, όταν
ακούσαµε αυτή την ιστορία µε τα 5,5 δισεκατοµµύρια της
«ΑΚΡΟΠΟΛΙΣ» Χρηµατιστηριακή, τα οποία διεγράφησαν. Στην
επιτροπή το είπαµε. Είπατε ότι δεν ήσασταν πρόχειρος.

Άκουσα τον κ. Σταϊκούρα σήµερα. Εδώ εµείς επικαλούµαστε
την έκθεση του Ελεγκτικού Συνεδρίου. Λέει ψέµατα το Ελεγκτικό
Συνέδριο; Γράφει ότι διεγράφησαν. Αυτό γράφει το Ελεγκτικό
Συνέδριο. ∆εν έχουµε άλλο χαρτί στα χέρια µας νοµίζω. Και θα
πρέπει να διευκρινιστεί.

Εδώ µιλάει το Ελεγκτικό Συνέδριο -και το καταθέτω- για τα 5,5
δισεκατοµµύρια ευρώ. Είναι έκθεση του Ελεγκτικού Συνεδρίου,
εκτός αν λέει ψέµατα το Ελεγκτικό Συνέδριο.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-

σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)
∆ιεγράφη αυτό το πρόστιµο, παρ’ ότι αφορούσε εικονικές συ-

ναλλαγές ύψους 2,5 δισεκατοµµύρια και είναι ένα ζήτηµα. Γιατί
αν είναι έτσι και διαγράφονται τόσο εύκολα τα πρόστιµα, τότε να
διαγραφούν τα πρόστιµα και για τους φουκαράδες αυτού του
τόπου που, εν πάση περιπτώσει, η συντριπτική πλειοψηφία αυτών
δεν χρωστάει 5,5 δισεκατοµµύρια και δεν θα ήταν και τόσο µε-
γάλη η ζηµιά για τον κρατικό προϋπολογισµό.

Όµως αυτό που µου κάνει εντύπωση -και είναι στο έγγραφο
το οποίο κατέθεσα- είναι ότι στα έξι χρόνια του «ΠΑΣΟΚ-Ν∆
Α.Ε.», σ’ αυτά τα έξι χρόνια από το 2003 ως τώρα διεγράφησαν
συνολικά 15,1 δισεκατοµµύρια σε πρόστιµα. Είναι τεράστιο
ποσό! Με µια µονοκοντυλιά διαγράφονται αυτά τα πρόστιµα και
διερωτώµαι αν κι ο προϊστάµενος της ΦΑΕΕ Αθηνών ενήργησε
µόνος του ή κατόπιν εντολών. Αυτό θα πρέπει να µας το πείτε
εσείς.

Βλέπουµε ότι οι πληρωµές έπεσαν έξω κατά 27%,
127.000.000.000. ήταν οι τελικές πληρωµές, η πρόβλεψη ήταν
100.000.000.000. Εντύπωση προκαλεί επίσης, ότι και οι δαπάνες
του τακτικού προϋπολογισµού ανέβηκαν σ’ ένα χρόνο µόλις κατά
12%, εν σχέση µε το ΑΕΠ. Θα καταθέσω πάλι το σχετικό πίνακα
από την έκθεση του Ελεγκτικού Συνεδρίου. Τα τοκοχρεολύσια
έφτασαν τα 51,5 δισεκατοµµµύρια κι οι τόκοι είναι 11.000.000.000,
δηλαδή, 11.000.000.000 οι τόκοι και 13.000.000.000 για πετρέ-
λαια, ίσον 24.000.000.000 από το παράθυρο. Τα πετάµε από το
παράθυρο, στο βρόντο! Και δίνουµε και άλλα 20.000.000.000 για
χρεολύσια. ∆ηλαδή 45.000.000.000 αυτός ο τόπος τα πετάει από
το παράθυρο, στο βρόντο στην κυριολεξία, για τόκους, χρεολύ-
σια και πετρέλαιο, µη παραγωγικές δαπάνες.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Βέβαια το πετρέλαιο του Αιγαίου δεν το πειράζουµε. Το αφή-
νουµε εκεί να βρίσκεται για να κάνουµε χαρούµενες τις ξένες πε-
τρελαϊκές εταιρίες. Ούτε τα φωτοβολταϊκά προχωράµε ούτε τις
ανεµογεννήτριες προχωράµε, ενώ ξέρουµε ότι είµαστε υπερδύ-
ναµη στις ανανεώσιµες πηγές ενέργειας, γιατί έχουµε ήλιο και
άνεµο άφθονο. Όµως συνεχίζουµε να εισάγουµε κανονικά
13.000.000.000 δολάρια, παρότι η κ. Κατσέλη µου απάντησε γρα-
πτώς στη Βουλή ότι 6.000.000.000 σε επενδύσεις περιµένουν.
Εγώ απορώ µε την «πράσινη» Κυβέρνηση και την «πράσινη» ανά-
πτυξη γιατί, κύριε Υπουργέ, εξακολουθούν 6.000.000.000 για
ανανεώσιµες πηγές ενέργειας να περιµένουν την έγκριση.

Παρατήρησα στον ισολογισµό-απολογισµό ότι έχουµε και
800.000.000 αστοχία µόνο στους τόκους. ∆ηλαδή, οι τόκοι ήταν
11.000.000.000 και είχαµε αστοχία 800.000.000. Από εκεί να κα-
ταλάβουµε την ποιότητα της διαχείρισης που γίνεται! Φυσικά,
την χειρότερη επίδοση είχε κλασικά -γι’ αυτό µιλάµε για έναν
κλασικό ισολογισµό- το Υπουργείο Οικονοµίας, που είχε 51%
υπέρβαση πληρωµών, το Υπουργείο Μεταφορών, που είχε 30%
υπέρβαση πληρωµών, το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης 20%, το Πολι-
τισµού που επίσης, είχε 20% υπέρβαση. Όµως το πανελλήνιο
ρεκόρ έχουν οι περιφερειακές διοικήσεις µε 66,5% αστοχία και
–κρατηθείτε- το ολυµπιακό ρεκόρ κάνουν οι περιφερειακές υπη-
ρεσίες των Υπουργείων, οι οποίες πλήρωσαν 426% παραπάνω
από ό,τι είχε προβλεφθεί. ∆ηλαδή, προβλέπεις στην αρχή του
έτους 100, πληρώνεις 426 κι όλα είναι µέλι- γάλα! ∆εν πρέπει να
υπάρξει κάποια εξήγηση γι’ αυτό; Να υπάρχει 426% αστοχία; Το
δηµόσιο χρέος είναι βραχνάς για την ελληνική οικονοµία.

Καταθέτω τον πίνακα για να φανούν οι αστοχίες που υπήρξαν
ως προς την τελική διαχείριση. Άλλα προβλέψαµε, άλλη ήταν η
απόδοση.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνστνατίνος Αϊβαλιώτης
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εδώ καταθέτω και ένα άρθρο του κ. ∆ελαστίκ, επειδή µιλάµε
για το δηµόσιο χρέος. Ο κ. ∆ελαστίκ επιγράφει το άρθρο του στα
«ΕΠΙΚΑΙΡΑ» «τα µαύρα χάλια της γερµανικής οικονοµίας». Φαί-
νεται, λοιπόν, ότι οι Γερµανοί έκαναν πειραµατόζωο την Ελλάδα,
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χτυπούσαν το σαµάρι για να πονέσουν οι δυο γάιδαροι. Ποιοι
είναι οι δυο γάιδαροι; Η Ιταλία και η Ισπανία, που χρωστάνε και
το χοντρό πακέτο στην Γερµανία. Η Ελλάδα χρωστάει µόνο το
1,8% των δανείων που έχει δώσει η Γερµανία. Κάνανε όµως την
Ελλάδα πειραµατόζωο. Μάλλιασε η γλώσσα µας να σας λέµε ότι
οι κερδοσκόποι χτυπάνε την Ελλάδα και πάρτε µέτρα. ∆εν πή-
ρατε κανένα µέτρο. Ίσα- ίσα, λέγατε ότι η οικονοµία είναι στην
εντατική. Ο κ. ∆ελαστίκ τα προέβλεψε όλα στο άρθρο του στα
«ΕΠΙΚΑΙΡΑ» –το καταθέτω- και µιλούσε για λαµόγια, για «αγγλο-
αµερικανικά λαµόγια» που παρέσυραν τους Γερµανούς τραπεζί-
τες. Επιβεβαιώθηκε πλήρως και βέβαια, έµειναν µόνο οι απειλές
του Σόιµπλε, του Στάρκ και των λοιπών αστεριών της γερµανι-
κής οικονοµίας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνστνατίνος Αϊβαλιώτης
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν άρθρο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Είναι ώρα όµως να ζητήσετε ως Κυβέρνηση την αποπληρωµή
επιτέλους των γερµανικών πολεµικών αποζηµιώσεων. ∆εν µπο-
ρούν οι Γερµανοί να απειλούν την Ελλάδα…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Ζητώ την ανοχή σας για δύο λεπτά.
∆εν µπορούν οι Γερµανοί να κουνούν το δάχτυλο στην Ελλάδα

και να την απειλούν, όταν είναι µπαταχτσήδες και χρωστάνε. Και
διερωτώµαι: Γλωσσοδέτη έχουν οι «µπλε» και «πράσινες» κυ-
βερνήσεις και δεν ζητάνε αυτά τα λεφτά επιτέλους από τους Γερ-
µανούς, να πληρώσουν για τις κτηνωδίες που έκαναν στη
Ελλάδα, να πληρώσουν για το αναγκαστικό δάνειο, για τις κλε-
ψιές για την τραγωδία που σκόρπισαν σε αυτόν τον τόπο και ση-
κώθηκαν και έφυγαν ως κύριοι;

Έχω πει πολλές φορές, το είπα και στην επιτροπή, ότι µου
αρέσει η ρήση του Κινέζου φιλοσόφου Λάο Τσε, ότι «δεν έχει ση-
µασία το πόσες φορές θα πέσεις κάτω, πρέπει να έχεις όµως
πάντα τη δύναµη να µπορείς να σηκώνεσαι». Και πιστεύω ότι όλοι
µαζί, αν βάλουµε πλάτη, θα µπορέσουµε να σηκωθούµε.

Και βέβαια εµείς στον ΛΑΟΣ δεν µιµούµαστε το λαϊκισµό του
κ. Τσίπρα, δεν επενδύουµε πολιτικά στα ερείπια της ελληνικής
οικονοµίας, δεν είµαστε µαζοχιστές, δεν είµαστε σύγχρονοι Νέ-
ρωνες να θέλουµε να βλέπουµε να καίγεται η ελληνική οικονο-
µία και να χαιρόµαστε όταν χρεοκοπεί. Τα µικροκοµµατικά τα
αφήνουµε για τον κ. Τσίπρα και περιµένουµε να ξαναπάρει η Ελ-
λάδα µπρος. Αυτό πρέπει να κάνει κάθε υπεύθυνη πολιτική δύ-
ναµη. Όλα τα άλλα είναι λαϊκισµοί και ακρότητες του κ. Τσίπρα.

Όσο για το ΚΚΕ και τις επίσης ακραίες οικονοµικές του από-
ψεις, δεν θα τις σχολιάσω γιατί έχω µια αδυναµία στις αντίκες
και το ΚΚΕ είναι µια συµπαθής, κατ’ εξοχήν όµως ιδεολογική
αντίκα.

Τώρα, η καταγωγή µου είναι από ένα ακριτικό νησί την Ικαρία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας παρακαλώ τελει-

ώνετε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Η Ικαρία είναι καταπράσινη, έχει υπέροχες παραλίες, είναι

όµως ένα ακριτικό νησί. Μάλιστα, είναι γνωστό -γιατί παλιά είχε
πολύ υψηλό ποσοστό το ΚΚΕ- ότι τώρα έχουµε τετραπλασιάσει
τη δικιά µας επιρροή στην Ικαρία.

Εδώ βλέπω, κύριε Υπουργέ, τις εφορίες από ακριτικά νησιά,
τη Σάµο, τη Χίο, τη Μυτιλήνη να έχουν επιδόσεις 84%. Μάλιστα
στο νησί µου στην Ικαρία είναι 86% οι επιδόσεις των εισπράξεων,
έναντι των βεβαιωθεισών οφειλών. Πώς είναι δυνατόν οι ακρίτες
να πληρώνουν και να είναι συνεπείς φορολογικά κι ένα σωρό κυ-
ριλέ εφορίες της Αθήνας και της Θεσσαλονίκης να έχουν επί-
δοση από 10,95% έως 32%;

Καταθέτω, λοιπόν, αυτά στα Πρακτικά γιατί εδώ βλέπω µια κα-
τάφωρη κοινωνική αδικία. Εφορίες κυριλέ της Αθήνας και της
Θεσσαλονίκης να έχουν ελάχιστα ποσοστά, κύριε Ροντούλη, ει-
σπράξεων και οι ακρίτες µας στο Σουφλί, στη Μυτιλήνη, στη
Σάµο, στη Χίο, στην Ικαρία να πληρώνουν κανονικά τις φορολο-
γικές τους υποχρεώσεις.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο

βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας παρακαλώ, κύριε
Αιβαλιώτη. ∆εν υπάρχει περιθώριο, υπάρχει και δευτερολογία.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Χρειαζόµαστε, λοιπόν, µια εξήγηση γι’ αυτήν την κατάφωρη

κοινωνική αδικία. Πληρώνουν οι ακρίτες και οι κυριλέ ∆ΟΥ απλώς
ροχαλίζουν!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει τώρα ο ειδικός αγορητής του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης για δεκαοκτώ
λεπτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Συµπαθής ο κ. Αϊβαλιώτης, δεν
θα ασχοληθώ όµως µαζί του και µε το ΛΑΟΣ.

Ο ΛΑΟΣ ιδιαίτερα το τελευταίο διάστηµα έχει µπει στον κύκλο
αυτής της µεγάλης, αθλιότατης, όµως επί της ουσίας συναίνε-
σης Κυβέρνησης -Νέας ∆ηµοκρατίας και του δικού σας κόµµα-
τος και οδηγείτε, εξωθείτε τη χώρα στην καταστροφή. Και από
αυτό το Βήµα ενώ συζητάµε τον ισολογισµό και απολογισµού
του κράτους του 2008, δηλαδή, τα αίσχη τα οποία έχουν γίνει
διακοµµατικά, συναινετικά σ’ αυτήν τη χώρα, βρήκατε την ευκαι-
ρία να αποδώσετε τις ευθύνες για τα χάλια αυτού του τόπου
στον ΣΥΡΙΖΑ και στο ΚΚΕ. Λυπάµαι πάρα πολύ.

Εγώ θα ασχοληθώ µόνο µε την Κυβέρνηση. Θα απευθυνθώ
στην Κυβέρνηση και θα ρωτήσω τον κύριο Υπουργό το εξής. Ενο-
χλείστε, βεβαίως, αλλά θα τα ακούσετε, κύριε Σαχινίδη. Είµαστε
γείτονες, αλλά άλλο η γειτονία στην γειτονιά και άλλο η γειτονία
στην πολιτική. Στην πολιτική δεν είµαστε καθόλου γείτονες. Θα
ακούσετε την πραγµατικότητα και την αλήθεια, διότι διανύουµε
ιστορικές στιγµές σε µια ιστορική περίοδο και την χώρα την οδη-
γείτε στην απόλυτη καταστροφή.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Τη γει-
τονία θέλω να υπηρετήσετε, κύριε Λαφαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Σαχινίδη, αντί για Κυβέρ-
νηση ξέρετε σε τι έχετε εξελιχθεί; Μην κοιτάτε τώρα τα «παπα-
γαλάκια» ορισµένων µεγάλων µέσων ενηµέρωσης. Αφήστε τα
αυτά, είναι παροδικά πράγµατα. Μην κοιτάτε αυτούς που σας
χειροκροτούν και σας λένε «µέτρα, µέτρα, µέτρα». Κι αυτοί πα-
ροδικοί είναι και την τσέπη τους κοιτάνε.

Να κοιτάξετε τον τόπο αυτό και τον ελληνικό λαό και το µέλ-
λον του. Και η Κυβέρνησή σας δυστυχώς, έχει εξελιχθεί σε µία
επιτροπή διαχείρισης των εντολών και των κατευθύνσεων των
διεθνών κεφαλαιαγορών. Άλλα µας λέγατε προεκλογικά, άλλα
µας διαβεβαιώνατε ακόµα και µετεκλογικά µέχρι πρότινος και
άλλα µέτρα παίρνετε πλέον κατ’ επιταγή, µε προσανατολισµό
τους διάφορους διαχειριστές των funds, οι οποίοι υποδεικνύουν
τι θα κάνει η Ελλάδα και µεταβάλλετε αυτή τη χώρα πλέον σε µια
«µπανανία» του χειρότερου είδους. ∆ιότι η χθεσινή µέρα ήταν
µια αποφράδα µέρα.

∆εν ανακοινώσατε µέτρα, κύριοι της Κυβέρνησης. Αυτό που
ανακοινώσατε είναι ένα τσουνάµι -πρωτοφανές τσουνάµι- εισο-
δηµατικής, φορολογικής και ασφαλιστικής λεηλασίας των εργα-
ζοµένων και των λαϊκών στρωµάτων.

Έτσι θα βγούµε από την κρίση, κύριοι της Κυβέρνησης; Ανι-
στόρητοι είστε; Ανιστόρητοι; ∆εν έχετε δει τι γίνεται σε όλο τον
πλανήτη; ∆εν έχετε γνώση τι έχει συµβεί τις προηγούµενες δε-
καετίες και τον προηγούµενο αιώνα σ’ αυτή τη χώρα; Η δηµο-
σιονοµική προσαρµογή είναι το πρόβληµα, µε την έννοια της
κατεδάφισης κοινωνικών και εργασιακών και εισοδηµατικών κα-
τακτήσεων; Αυτό είναι το πρόβληµα της χώρας;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Ξέρετε ότι πριν από την πτώχευση της Ελλάδος το 1932
υπήρχε ένα αντίστοιχο κλίµα σαν το σηµερινό. Τα Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης, οι διεθνείς επενδυτές και το εγχώριο κεφάλαιο
πίεζε για µέτρα, τους έλεγαν «πάρτε µέτρα για να µην πτωχεύσει
η χώρα».

Επί κυβερνήσεων Ελευθερίου Βενιζέλου ξεκίνησε ένα πολύ
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σκληρό πρόγραµµα δηµοσιονοµικής προσαρµογής της χώρας,
ενώ το πρόβληµα της χώρας δεν ήταν δηµοσιονοµικό. Ήταν ανα-
πτυξιακό, ήταν παραγωγικό, ήταν κοινωνικό. Ξεκίνησε, λοιπόν,
ένα σκληρό πρόγραµµα δηµοσιονοµικής προσαρµογής, µε απο-
τέλεσµα η χώρα να πάει πιο γρήγορα στην επίσηµη πτώχευση
του 1932.

Από την επίσηµη αυτή πτώχευση, κύριοι της Κυβέρνησης, του
1932, η χώρα δεν συνήλθε ακόµα. Η χώρα δεν έχει συνέλθει!
Ιδού τα αποτελέσµατα των κυβερνητικών τότε πολιτικών. Αντι-
θέτως, µε την πτώχευση του 1932 και αυτά τα µέτρα λεηλασίας
που είχαν επιβληθεί, για να την αποτρέψουν –αλλά δεν την απέ-
τρεψαν- άνοιξε ο δρόµος για τον εκφασισµό µε τη δικτατορία της
4ης Αυγούστου και οδήγησε σε απίστευτες περιπέτειες την Ελ-
λάδα.

Όµως, το ιστορικό παράδειγµα αυτών των άθλιων πολιτικών
δεν είναι µόνο η Ελλάδα. Πάρτε για παράδειγµα τις χώρες της
Λατινικής Αµερικής –µεγάλες χώρες- όπως η Αργεντινή και η
Βραζιλία, οι οποίες οδηγήθηκαν από τους δανειστές τους –στο
όνοµα της δηµοσιονοµικής προσαρµογής και αφού πήραν
σκληρά µέτρα- σε µεγάλες πτωχεύσεις στα τέλη της δεκαετίας
του ’70.

Ποιο ήταν το αποτέλεσµα από τότε αυτών των σκληρών δη-
µοσιονοµικών µέτρων; Οι χώρες αυτές δεν έχουν συνέλθει, παρ’
όλο που είναι µεγάλες χώρες. Οι χώρες αυτές είναι καταχρεω-
µένες και υπερχρεωµένες µέχρι σήµερα. Οι χώρες αυτές περ-
νάνε από οικονοµική περιπέτεια, σε οικονοµική περιπέτεια, από
οικονοµική εξαθλίωση σε οικονοµική εξαθλίωση και δεν πρόκει-
ται ποτέ –µε αυτές τις πολιτικές που ασκούνται- «να δουν άσπρη
µέρα» και να συγκλίνουν προς τον ανεπτυγµένο ιµπεριαλιστικό
κόσµο, όπως τους υπόσχονται.

Αυτές είναι οι αθλιότητες κι εκεί οδηγείται και σήµερα η Ελ-
λάδα, µε τα µέτρα που παίρνετε. Η δηµοσιονοµική προσαρµογή
οδηγεί σε βαθύτατη ύφεση. Τα µέτρα αυτά, αυτό το τσουνάµι
µέτρων που εξαγγείλατε, οδηγεί σε βαθύτατη ύφεση τη χώρα,
σε πολύ µεγάλη ύφεση, την οποία θα ακολουθήσει µακροχρόνια
στασιµότητα. Και αυτές δεν είναι προβλέψεις παλαιοντολόγων.

Αυτά τα λέγαµε, όταν εσείς χειροκροτούσατε όλοι εδώ πέρα
το εκσυγχρονιστικό πείραµα του κ. Σηµίτη των δύο δεκαετιών.
Αυτό το εκσυγχρονιστικό πείραµα της δεκαετίας του 1990 -
αρχές δεκαετίας του 2000, το οποίο στηρίχθηκε σ’ έναν απί-
στευτο υπερδανεισµό της χώρας και των νοικοκυριών, σε µια απί-
στευτη ισχυροποίηση των τραπεζών, ήταν ένας «αέρας κοπανιστός»,
µια φούσκα! Οδήγησε σε παραγωγική ερήµωση την Ελλάδα και
ακολούθησε η θλιβερή τραγωδία της πενταετίας της Νέας ∆η-
µοκρατίας, για να δώσει τη χαριστική βολή σε αυτή τη χώρα, µε
αποτέλεσµα να έχουµε φτάσει στα χάλια που έχουµε φτάσει.

Αντί να αντιληφθείτε ποιο είναι το πραγµατικό πρόβληµα, αντί
να σηκώσετε µια φωνή αντίστασης απέναντι στις πιέσεις των διε-
θνών κεφαλαιαγορών και των διευθυντηρίων, έρχεστε και, πριν
σας επιβάλλουν µέτρα, παίρνετε εσείς µέτρα που σας έχουν υπο-
δείξει, υπό τα χειροκροτήµατα των διεθνών κεφαλαιαγορών.

Αυτά τα µέτρα, όπως σας είπα, είναι απολύτως αδιέξοδα και
µέσα στο 2010 θα φέρουν µια πολύ µεγάλη ύφεση στην οικονο-
µία, η οποία θα ξεπεράσει το 2% και το 3%, µε απίστευτες συνέ-
πειες για το οικονοµικό µέλλον και βεβαίως για το δηµοσιονοµικό
πρόβληµα.

Ποια είναι τα µέτρα που παίρνετε; Παγώνετε τους µισθούς,
όλους τους µισθούς στο δηµόσιο. Πάγωµα! Ποιός εξήγγειλε
αυτό το µέτρο; Το είχατε εξαγγείλει εσείς; Η Νέα ∆ηµοκρατία
είχε εξαγγείλει το πάγωµα των µισθών και ήταν η σηµαία σας ότι
δήθεν εσείς, εναντίον του παγώµατος των µισθών, εξαγγέλλετε
προεκλογικά φιλολαϊκή πολιτική.

Αυτό το είπατε, έστω και µετεκλογικά, εδώ µέσα στην Αίθουσα
της Βουλής. Η διαµάχη ήταν αν το πάγωµα θα πάει από τις 2.000
ευρώ –αυτό έγινε µετά και όχι πριν τις εκλογές- και αν σε αυτό
θα υπολογιστούν και τα επιδόµατα. Είχαµε θετικές αντιδράσεις
από το εσωτερικό του ΠΑΣΟΚ για µια προσπάθεια του Υπουρ-
γού Οικονοµικών να πάει το πάγωµα πάνω από τις 2.000 ευρώ,
συµπεριλαµβάνοντας και τα επιδόµατα.

Τώρα έρχεστε και µας λέτε ότι παγώνετε τους µισθούς στο δη-
µόσιο, όλους τους µισθούς! Ούτε η Νέα ∆ηµοκρατία δεν τόλ-

µησε να το κάνει αυτό. Τουλάχιστον, για τους χαµηλόµισθους
είχε δώσει κάποια σχετική αύξηση. Εσείς πηγαίνετε και εφαρµό-
ζετε µια κατεδαφιστική εφ’ όλης της ύλης λογική για τους µι-
σθούς στο δηµόσιο. Και όχι µόνο αυτό. Έρχεστε και λέτε
περικοπή των επιδοµάτων κατά 10%. Τι είστε; Τι είστε και περι-
κόπτετε τα επιδόµατα;

Οι τελευταίοι βεβαίως, που θα µπορούσαµε να ενδιαφερθούµε
για τα επιδόµατα και για την επιδοµατική πολιτική, είµαστε εµείς
ως Αριστερά. Οι τελευταίοι πραγµατικά! ∆ιότι ποτέ δεν υποστη-
ρίξαµε να υπάρχει επιδοµατική πολιτική στο δηµόσιο. Αντιθέτως,
λέγαµε ότι πρέπει να υπάρχει ενιαίο µισθολόγιο, µισθοί κανονικοί
και οι οποιεσδήποτε αυξήσεις να δίνονται στους µισθούς και όχι
µέσω επιδοµάτων.

Εσείς οι δύο κυβερνήσεις τα κάνατε αυτά. Εγκληµατήσατε σε
βάρος του δηµοσίου. Παίξατε µε το δηµόσιο υπάλληλο. Παίξατε
πελατειακές και ρουσφετολογικές πολιτικές. Παίξατε συντε-
χνιακά κόλπα µέσα στη δηµόσια διοίκηση. Αυτά κάνατε.

Και αντί να παραιτηθείτε αυτή τη στιγµή, αντί να έχετε κρυ-
φτεί, για να µην σας βλέπει κανένας σε αυτή τη χώρα, έρχεστε
θρασύτατοι και λέτε ότι τα επιδόµατα είναι απίστευτη κραιπάλη
του δηµόσιου υπαλλήλου επιδόµατα που εσείς δίνατε και εσείς
χορηγούσατε!- Λέτε ότι είναι κραιπάλη των δηµοσίων υπαλλή-
λων και δείχνουν ότι είναι «ρετιρέ», δείχνουν ότι υπάρχουν τερά-
στιες ανισότητες και κόβετε το 10% των επιδοµάτων, πράγµα
που θα έχει ως συνέπεια από το χαµηλόµισθο µέχρι τον –εντός
εισαγωγικών- «υψηλόµισθο» του δηµοσίου να έχει µείωση του µι-
σθού. Η µείωση αυτή του µισθού θα είναι ακόµα µεγαλύτερη,
διότι βάζετε τα επιδόµατα στην ενιαία φορολογική κλίµακα και
τα εντάσσετε στους συντελεστές.

Αυτές τις αθλιότητες κάνετε. Αυτό είναι το πρόβληµα στο δη-
µόσιο τοµέα; Ποιος µπορεί εδώ πέρα υπεύθυνα να µας πει ότι το
πρόβληµα στο δηµόσιο τοµέα, το πρόβληµα στη δηµόσια διοί-
κηση, το πρόβληµα στο ελληνικό κράτος είναι οι υψηλοί µισθοί
και πως αν τους περιορίσουµε –αν είναι δυνατόν, να τους κό-
ψουµε- τότε θα πάµε καλύτερα σε αυτή τη χώρα και δηµοσιονο-
µικά και παραγωγικά και αναπτυξιακά; Ποιος µπορεί να το πει
αυτό υπεύθυνα;

Γιατί, λοιπόν, κάνετε αυτές τις αθλιότητες; ∆ιότι το πρόβληµα
στο ελληνικό κράτος, στη δηµόσια διοίκηση δεν είναι οι µισθοί
και µάλιστα οι υψηλοί µισθοί. Το αντίθετο, θα έλεγα. Χρειάζονται
ενίσχυση οι µισθοί. Το πρόβληµα στο ελληνικό κράτος είναι να
µπορέσει να δουλέψει αποτελεσµατικά, αποδοτικά, σύγχρονα,
να δουλέψουν όλοι οι δηµόσιοι υπάλληλοι µε υπεύθυνο και σο-
βαρό τρόπο και να δουλέψουν µε εξωστρέφεια, για να δώσουν
ώθηση στην αναπτυξιακή και παραγωγική ανασυγκρότηση της
χώρας.

Αυτό είναι το στοίχηµα στο ελληνικό κράτος και στο δηµόσιο
τοµέα και όχι η λαιµητόµος, την οποία έχετε πάρει και κόβετε
τους µισθούς. Αυτές οι αθλιότητες που κάνετε δεν θα οδηγήσουν
πουθενά τη δηµόσια διοίκηση, παρά σε περαιτέρω απαξίωση.

Όµως, ο στόχος σας είναι να µην αφήσετε τίποτα στο δηµόσιο
–τίποτα!- και ακόµα και τις δηµόσιες υπηρεσίες να τις πουλήσετε.
Εσείς είστε οι αρχιτέκτονες της ιδιωτικοποίησης της χώρας.
Εσείς ξεπουλήσατε αυτή τη χώρα και την κάνατε «µπανανία» και
αυτή τη στιγµή παραδίδετε ακόµα και τις φορολογικές υπηρε-
σίες στις ελεγκτικές εταιρείες, γιατί µε αυτά τα µέτρα που ανα-
κοινώσατε χθες και οι φορολογικοί έλεγχοι και οι φορολογικές
υπηρεσίες θα ανατίθενται σε ελεγκτικές εταιρείες.

Ιδού οι αθλιότητές σας! Πού πάτε αυτή τη χώρα, επιτέλους; Τι
πάτε να κάνετε; Τι πειραµατόζωο βρήκατε και εφαρµόζετε αυτές
τις συνταγές του νεοφιλελευθερισµού και του βολονταρισµού;
Αυτή η χώρα δεν έχει µέλλον.

Ήλθατε χθες και τι ανακοινώσατε σε µια µέρα; Ανακοινώσατε
τη διάλυση του κοινωνικού ασφαλιστικού συστήµατος. Πραγµα-
τική διάλυση του κοινωνικού ασφαλιστικού συστήµατος! Τα
µέτρα του κ. Λοβέρδου χθες ήταν χειρότερα από τα καταδικα-
σµένα µέτρα του κ. Γιαννίτση! Ποιοι είστε; Ποια καθεστώτα κά-
νουν τέτοιου είδους αλλαγές µέσα σε µια νύκτα; Ούτε καν τις
έχουν πει ποτέ ούτε καν έχουν τολµήσουν να τις ψελλίσουν!

Αυτή τη στιγµή, τη βασική σύνταξη την πηγαίνετε κάτω από το
επίδοµα ανεργίας και από εκεί και πέρα, λέτε ότι θα ισχύει η
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ανταποδοτικότητα. ∆ηλαδή τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι φεύ-
γουµε από τον κοινωνικό αναδιανεµητικό δηµόσιο χαρακτήρα
του ασφαλιστικού συστήµατος και πάµε σ’ ένα νέο ασφαλιστικό
σύστηµα, το οποίο θα έχει απλώς συντάξεις πείνας και πενίας,
επιδόµατα µε τα οποία δεν θα µπορεί να ζήσει κανένας.

Οδηγείτε, λοιπόν, στην ιδιωτική ασφάλιση. Ποιοι οδηγείτε σε
ιδιωτική ασφάλιση; Βλέπετε τα χάλια της ιδιωτικής ασφάλισης.
Βλέπετε πού οδηγήθηκε η «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ». Και γιατί δεν µας
λέτε, κύριοι της Κυβέρνησης, τι θα κάνετε µε το ένα εκατοµµύ-
ριο πολίτες που θίγονται από την κατάρρευση της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟ-
ΝΟΙΑ»; Θα τρώνε τα λεφτά; ∆εν υπάρχουν εποπτικοί µηχανισµοί,
δεν υπάρχουν µηχανισµοί ελέγχου και δεν υπάρχει αποζηµίωση
όλων αυτών, τους οποίους σπρώχνετε προς τα εκεί και τους λέτε
ότι θα πάρουν µια σύνταξη αξιοπρεπή ή θα έχουν ένα ασφάλι-
στρο ζωής αξιοπρεπές, πηγαίνοντας σε ιδιωτικές εταιρείες, για
να τους κλέψουν τα λεφτά.

Αυτή είναι η κατάσταση που κάνετε µε το ασφαλιστικό σύ-
στηµα και το µε το φορολογικό σύστηµα. Τι είναι αυτά τα πράγ-
µατα;

Γι’ αυτό µας είπατε προεκλογικά για την πράσινη ανάπτυξη,
κύριοι; ∆εν ντρέπεστε λιγάκι; Γι’ αυτό είπατε για την πράσινη
ανάπτυξη; Για να µας βάζετε αυτά τα πανάκριβα τέλη κυκλοφο-
ρίας, για τα παλιά αυτοκίνητα, στους πιο φτωχούς ανθρώπους;
Και τώρα ερχόσαστε να αυξήσετε τον ειδικό φόρο κατανάλωσης
στη βενζίνη, µέχρι 50%, το οποίο σηµαίνει τελική αύξηση στη βεν-
ζίνη πάνω από 15%; Για την πράσινη ανάπτυξη το κάνετε αυτό;
Αυτή είναι πράσινη επιδροµή. Θα έχουµε την ακριβότερη βεν-
ζίνη! Ενώ η Ελλάδα είχε την φτηνότερη βενζίνη, πάτε να την κά-
νετε την ακριβότερη βενζίνη σε όλη την Ευρώπη. Η πιο ακριβή
χώρα σε όλη την Ευρώπη, πάει να γίνει η Ελλάδα. Τα πιο φτηνά
µεροκάµατα και η πιο ακριβή χώρα.

Αυτή την λεηλασία υφίσταται αυτή τη στιγµή ο ελληνικός λαός
και η ελληνική κοινωνία και η ελληνική οικονοµία. Και αντί να
δείτε τα πραγµατικά προβλήµατα, αντί να αντιµετωπίσετε τις
πραγµατικές καταστάσεις, συνεχίζετε τις αθλιότητες της Νέας
∆ηµοκρατίας και τις κλιµακώνετε κιόλας. Και οι δυο συναινετικά
σήµερα, χειροκροτείτε ο ένας τον άλλον, για τα µέτρα που παίρ-
νετε µε συµπαραστάτη το ΛΑΟΣ.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Άντε πάλι ξανά µανά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Είναι θλιβερό το θέαµα αυτό.

Θλιβερότατο!
Αυτή τη στιγµή η χώρα χρειαζόταν µέτρα αναπτυξιακού χα-

ρακτήρα, µέτρα παραγωγικής ανασυγκρότησης, µέτρα κοινωνι-
κής ανασυγκρότησης. Αυτή η πολιτική µόνο µπορούσε να
αντιµετωπίσει και το δηµοσιονοµικό πρόβληµα. Όχι, βεβαίως, µε
τις τριετείς συνταγές του Συµφώνου Σταθερότητας, το οποίο
είναι απαράδεκτο Σύµφωνο και «Προκρούστεια» κλίνη για όλη
την Ευρώπη, αλλά µέσα από ένα έλλειµµα, το οποίο µέσα σ’ ένα
συνολικό προϋπολογισµό θα µπορούσε να αξιοποιηθεί παραγω-
γικά και κοινωνικά, να αξιοποιηθεί αναπτυξιακά.

Εποµένως, συνολική ανασυγκρότηση του προϋπολογισµού,
ανασυγκρότηση των πολιτικών, νέος δηµόσιος τοµέας, δηµόσιες
επενδύσεις, έλεγχος του δηµοσίου σε βασικούς στρατηγικούς
τοµείς, κυρίως στον χρηµατοπιστωτικό τοµέα, για να σταµατή-
σει η λεηλασία και η ληστεία του τραπεζικού συστήµατος, η
οποία δεν αφήνει την ελληνική οικονοµία και τον ελληνικό λαό να
αναπνεύσουν. Αυτά έπρεπε να γίνουν άµεσα.

Βεβαίως, αυτά, δεν θα τα ήθελαν οι διεθνείς κεφαλαιαγορές
και πολλοί µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση -ιδιαίτερα η κυρίαρχοι
κύκλοι- αλλά αυτά αφορούν το µέλλον της χώρας µας. Αυτά
αφορούν την Ελλάδα -για να µην ξαναέχει, όπως έγινε µετά το
1932, αυτήν την πτώση- η οποία ακόµη δεν έχει συνέλθει και για
να µην ξεπέσει σε µισο-αποικία και σε µια χώρα υπό οικονοµική
κατοχή και επιτροπεία, όπου θα εφαρµόζονται εδώ ως πειραµα-
τόζωα νεοαποικιακά καθεστώτα.

Και δυστυχώς, όλα αυτά επιβεβαιώνονται µε τον ισολογισµό
και τον απολογισµό του κράτους του 2008. Τι λέει ο ισολογισµός
και ο απολογισµός του κράτους; Πολύ ευγενικά και κοµψά λέει,
αυτά που είπα σε όλη την οµιλία µου. Τι λέει στην πρώτη του πα-
ράγραφο, στις διαπιστώσεις, το Ελεγκτικό Συνέδριο και αφήνει
αδιάφορους εδώ την πλειοψηφία των συναδέλφων; ∆υστυχώς,

έτσι, είναι η πραγµατικότητα. Λέει ότι η εκτέλεση του προϋπο-
λογισµού του 2008 ήταν εκτός Συντάγµατος, δηλαδή ήταν αντι-
συνταγµατική -το Ελεγκτικό Συνέδριο το λέει- και παράνοµη. Τι
συνέπειες έχει η πολιτεία από αυτό; Καµµία απολύτως συνέπεια.

Μα, είναι δυνατόν να έρχεται ένα από τα Ανώτατα Ειδικά Σώ-
µατα, το Ειδικό ∆ικαστήριο και να κάνει αυτή τη διαπίστωση και
να «µην ιδρώνει κανενός το αυτί»; Και δεν την κάνει για τον ισο-
λογισµό και τον απολογισµό του 2008, κυρίες και κύριοι. Την
κάνει κάθε χρόνο για τους ισολογισµούς και τους απολογισµούς
του ελληνικού κράτους.

Λέει, ότι είναι τεράστιες οι αποκλίσεις, ανάµεσα σε αυτά που
ψηφίζει ο ελληνικός λαός και σε αυτά που εκτελούνται είτε σε
έσοδα είτε σε δαπάνες. Τι κάνετε επ’ αυτού; Τίποτα απολύτως!

Σας δίνω -αν δεν θέλετε το Ελεγκτικό Συνέδριο, που είναι το
πιο επίσηµο όργανο- την έκθεση εδώ της Επιτροπής για την αξιο-
πιστία των δηµοσιονοµικών στοιχείων, όπου εσείς διορίσατε
αυτήν την Επιτροπή, για να συντάξει αυτήν την έκθεση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, τελειώνω.
∆εν λέω ότι είναι η αντικειµενικότερη όλων αυτή η Επιτροπή.

Και πράγµατι, όποιος διαβάσει αυτήν την έκθεση, θα διαπιστώ-
σει ότι προσπαθεί να εξωραΐσει τα πράγµατα, αυτή η Επιτροπή.
Λέει µπερδεµένα πράγµατα και πιο µπερδεµένα από αυτά που
γίνονται µε τους προϋπολογισµούς.

Όµως, και αυτή η Επιτροπή καταλήγει σε συµπεράσµατα κα-
ταπέλτη. Καταπέλτης είναι τα συµπεράσµατά της για την δηµο-
σιονοµική αυθαιρεσία που υπάρχει σε αυτήν την χώρα, για το ότι
δεν υπάρχει σχεδόν πουθενά καταγραφή, ότι δεν υπάρχει αξιο-
πιστία, δεν υπάρχει έλεγχος, ότι υπάρχει αυθαιρεσία, ότι υπάρ-
χει χρονική κοινωνική υστέρηση.

Ποιον απολογισµό κυρώνετε κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας και
κύριοι του ΠΑΣΟΚ; Να ορίστε, τι λέει η έκθεση, διαβάστε την.
Γιατί τον κυρώνετε τον απολογισµό και ισολογισµού του κρά-
τους; Γιατί καλύπτετε ο ένας τον άλλον και τις αµαρτίες που
έχουν γίνει;

Με βάση αυτήν την έκθεση και µε βάση το Ελεγκτικό Συνέδριο,
θα έπρεπε να αποδοθούν, όχι µόνο τεράστιες πολιτικές ευθύνες,
αλλά και ευθύνες ποινικές γι’ αυτούς που διαχειρίστηκαν τα δη-
µοσιονοµικά έσοδα. Και όµως, σιωπή.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κ. Φλωρίδης να
ετοιµάζεται παρακαλώ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Έτσι όµως, δεν µπορεί να πάει
µπροστά η χώρα και να ερχόµαστε ύστερα να λέµε, δηµοσιονο-
µικό πρόβληµα έχουµε, κόβουµε τα κεφάλια των εργαζοµένων,
κόβουµε τους µισθούς, κόβουµε συντάξεις, κόβουµε τα πάντα,
προκειµένου να έχουµε δηµοσιονοµική εξυγίανση σε αυτή τη
χώρα. ∆ηµοσιονοµική εξυγίανση, δεν πρόκειται να προκύψει,
διότι συνεχίζεται η ίδια ανυπόφορη κατάσταση για τον ελληνικό
λαό και τη χώρα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Λαφαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Καταψηφίζουµε, προφανώς, τον
ισολογισµό και τον απολογισµό του κράτους και λυπούµαστε γι’
αυτούς που τον εγκρίνουν και µάλιστα, σε αυτές τις κρίσιµες
στιγµές, διότι δίνουν το χειρότερο µήνυµα για το µέλλον αυτής
της χώρας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον ειδικό αγορητή του ΣΥΡΙΖΑ τον κ. Παναγιώτη Λαφαζάνη.
Ο κ. Γεώργιος Φλωρίδης έχει το λόγο για δώδεκα λεπτά και

ακολουθεί ο κ. Λέγκας Νικόλαος για δέκα λεπτά.
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Εισηγητής του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού κ. Αιβαλιώτης έκανε µια παρατήρηση για το
αν τα µέσα ενηµέρωσης θα δείξουν ενδιαφέρον γι’ αυτήν τη συ-
ζήτηση.

Θέλω να πω, πριν αναφερθούµε ή πριν εγκαλέσουµε τα µέσα
ενηµέρωσης για το αν θα δείξουν ενδιαφέρον για αυτή τη συζή-
τηση, ότι καλό θα είναι να δούµε αν οι Βουλευτές δείχνουν εν-
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διαφέρον γι’ αυτήν τη συζήτηση. Απ’ ό,τι φαίνεται, δεν δείχνουν
ενδιαφέρον γι’ αυτήν τη συζήτηση, που είναι µια µεγάλη συζή-
τηση, ενόψει των συνθηκών τις οποίες βιώνει η χώρα και οι
οποίες συνθήκες συνδέονται µε το θέµα το οποίο συζητάµε σή-
µερα.

Ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ ο κ. Κουσελάς, νοµίζω, τεκµηρίωσε
επαρκώς τι έχει συµβεί µε την εκτέλεση του προϋπολογισµού
του 2008, µε την ποιότητα των στοιχείων, που κατά καιρούς η
Κυβέρνηση ανακοίνωνε και στο εσωτερικό και στο εξωτερικό και
που βεβαίως, αποδείχθηκαν ότι απείχαν πολύ από την πραγµα-
τικότητα.

Εάν η Ελλάδα σήµερα βιώνει µια τεράστια κρίση αναξιοπιστίας
-και στο εξωτερικό και στο εσωτερικό- οφείλεται και στο γεγο-
νός ότι η απελθούσα Κυβέρνηση ούτε για µια χρονιά, από τα
πέντε, πεντέµισι χρόνια που έµεινε στην εξουσία, δεν κατάφερε
να παρουσιάσει ακριβή στοιχεία. Αντίθετα, τα στοιχεία απείχαν
πολύ από την πραγµατικότητα, µε αποτέλεσµα σήµερα, όταν
συµµετέχουµε στις διεθνείς συναντήσεις, να αντιµετωπίζουµε κά-
ποιους που µας κουνάνε το δάκτυλο, ότι «µας λέτε ψέµατα διαρ-
κώς».

Γι’ αυτό, λοιπόν, µε αφορµή αυτή τη συζήτηση και την µέχρι
τώρα λειτουργία και πρακτική στους ισολογισµούς και απολογι-
σµούς του κράτους, νοµίζω ότι είναι η στιγµή να µιλήσουµε για
«τέλος εποχής» στα παρακάτω ζητήµατα:

«Τέλος εποχής» στην αδιαφάνεια. «Τέλος εποχής» στην παρα-
ποίηση των αριθµών. «Τέλος εποχής» στη στρεβλή λειτουργία
των θεσµών της χώρας -βλέπε Εθνική Στατιστική Υπηρεσία- και
«τέλος εποχής» στην ασυνέπεια, δηλαδή στον τρόπο µε τον
οποίο εκτελούνται οι προϋπολογισµοί.

Θυµίζω, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι η παγκόσµια οικονοµική
κρίση οφείλεται κατά ένα µεγάλο µέρος και στο γεγονός ότι η
αδιαφάνεια και η αναξιοπιστία στην τήρηση των στοιχείων, οδή-
γησε εδώ που οδήγησε τα πράγµατα. Και, βέβαια, αυτή η πα-
γκόσµια κρίση –µερικοί θέλουν να το ξεχνάνε ή θέλουν να το
συγκαλύπτουν- κατέρρευσε και κάποιες ιδεοληψίες ενός πολιτι-
κού χώρου παγκοσµίως, οι οποίες έλεγαν ότι όσο µικρότερο είναι
το κράτος και όσο περισσότερο ο ιδιωτικός τοµέας αναπτύσσε-
ται και όσο περισσότερο στις αγορές ανατίθεται η λειτουργία της
οικονοµίας, τόσο πιο καλά είναι τα πράγµατα.

Αποδείχθηκε ότι ισχύει ακριβώς το αντίθετο. Η παγκόσµια οι-
κονοµική κρίση προέκυψε κυρίως από την αδιαφάνεια των στοι-
χείων του ιδιωτικού τοµέα. Από αυτά τα σκοτεινά προϊόντα που
ονοµάστηκαν τοξικά τα οποία διακινήθηκαν από τους µεγάλους
ιδιωτικούς, παγκόσµιους κολοσσούς σε όλο τον κόσµο και για τα
οποία κανένας δεν µπορούσε να βγάλει άκρη για το ποια είναι η
δοµή τους. Από τις µεγάλες εταιρείες που κατέρρευσαν όταν τα
στοιχεία τους αποδείχθηκαν λάθος, αποδείχθηκαν ψευδή, απο-
δείχθηκαν παραπλανητικά. Και σε αυτό συνεργούσαν και ιδιωτι-
κές εταιρείες που τις ήλεγχαν και πιστοποιούσαν ότι τα
πράγµατα είναι καλά.

Και όταν αυτός ο παγκόσµιος ιδιωτικός τοµέας µέσα στο ψέµα
του κατέρρευσε, τότε στράφηκε πού; Στράφηκε στο «κακό» κρά-
τος. Στράφηκαν για να σωθούν στα κράτη, τα οποία µέχρι τότε
κατηγορούσαν ότι εµποδίζουν την ανάπτυξή τους. Και τα κράτη,
βέβαια, έκαναν µια τεράστια προσπάθεια να τους σώσουν.

Τον καιρό που διαρκούσε η επιχείρηση σωτηρίας, όλοι αυτοί
είχαν λουφάξει -όλοι αυτοί µέσα από την αδιαφάνεια και την ανα-
ξιοπιστία, µέσα απ’ αυτή την απίστευτη εξαχρείωση στις πρακτι-
κές- και δεν µιλούσαν. Και όταν ολοκληρώθηκε η επιχείρηση
διάσωσης και όταν αισθάνθηκαν ότι πλέον την ξέφυγαν, τότε άρ-
χισαν την επίθεση στα κράτη και στους λαούς µε τον ίδιο ακρι-
βώς τρόπο, όπως και πριν, σαν να µην συνέβη τίποτα. Γι’ αυτό, το
µεγάλο ζήτηµα και για την Ευρώπη, αλλά και για τον κόσµο σ’
αυτήν την περίοδο είναι να θέσει επιτέλους κανόνες οι οποίοι θα
αναλάβουν να ρυθµίσουν µ’ ένα σωστό τρόπο και να εποπτεύ-
σουν µ’ ένα διαφανή τρόπο τη διακίνηση και τη χρήση αυτών των
κεφαλαίων από αυτούς τους οργανισµούς.

Ειδικότερα για την Ελλάδα, αυτή η κρίση που περνάµε είναι
κρίση έλλειψης ελέγχου, είναι κρίση αναξιοπιστίας, αναποτελε-
σµατικότητας και αυτή η κρίση οδήγησε σε αυτά τα θλιβερά απο-
τελέσµατα. Άρα, λοιπόν, εγώ θα προσέθετα τώρα στη φράση του

αγαπητού συναδέλφου «για το τι ενδιαφέρον έχει αυτή η συζή-
τηση» ότι έχει ενδιαφέρον όχι για τα Μέσα Ενηµέρωσης, αλλά
για τον ελληνικό λαό. Θα είχε νόηµα αυτή η συζήτηση εάν εδώ το
πολιτικό σύστηµα, οι πολιτικές δυνάµεις της χώρας, που είναι
στο Κοινοβούλιο, έδειχναν µε τις τοποθετήσεις τους –προφανώς
µε πρώτη την Κυβέρνηση, η οποία το κάνει- ότι πήραµε ένα µε-
γάλο µάθηµα απ’ αυτήν την ιστορία. Γιατί ο ελληνικός λαός θέλει
να καταλάβει και να νιώσει επιτέλους ότι οι πολιτικοί αντιλαµβά-
νονται τα λάθη που διέπραξαν στο παρελθόν και που οδήγησαν
τη χώρα σ’ αυτή την τραγική κατάσταση. Με αυτή την έννοια έχει
νόηµα αυτή η συζήτηση.

Οι αριθµοί, βεβαίως, είναι αποκαλυπτικοί και οδηγούν στην
τεκµηρίωση των συµπερασµάτων της αναξιοπιστίας και της αδια-
φάνειας, της ρεµούλας και της φαυλότητας. Ενδιαφέρον έχει,
όµως, το από εδώ και πέρα. Εµείς έχουµε αντιληφθεί ότι αυτή τη
στιγµή υπηρετούµε δύο αλληλένδετους στόχους. Ο πρώτος στό-
χος είναι η διάσωση της χώρας µέσα από τη δηµοσιονοµική εξυ-
γίανση µε µέτρα τα οποία υπηρετούν τρεις αρχές.

Πρώτον, την αρχή της δικαιοσύνης, δεύτερον την αρχή της
διαφάνειας και τρίτον την αρχή του ελέγχου. Τι σηµαίνει δικαιο-
σύνη στην υπόθεση αυτή; Εχθές, µε την ανακοίνωση του πλαι-
σίου της φορολογικής και εισοδηµατικής πολιτικής, νοµίζω ότι η
ελληνική κοινωνία έχει ανάγλυφη µπροστά της το τι σηµαίνει µια
πολιτική δικαιοσύνης, η οποία οδηγεί να επωµιστούν το µεγαλύ-
τερο βάρος αυτής της προσπάθειας: πρώτον εκείνοι που κατέ-
χουν τον πλούτο της χώρας, δεύτερον, εκείνοι που βρίσκονται
έξω από το φορολογικό σύστηµα της χώρας, γιατί το φορολο-
γικό σύστηµα της χώρας ιστορικά δεν τους ενέταξε καθόλου και
µιλώ για τις υπεραξίες, τρίτον, εκείνοι που είναι ενταγµένοι στο
φορολογικό σύστηµα της χώρας και διαπράττουν το µεγάλο κοι-
νωνικό αδίκηµα της φοροδιαφυγής, τέταρτον, καλούνται να συµ-
βάλλουν σ’ αυτή την προσπάθεια εκείνοι που έχουν απόλυτη
εργασιακή ασφάλεια και πέµπτον, τα µέτρα αυτά υπηρετούν
εκείνο το κοµµάτι της κοινωνίας –είναι περίπου 20%- το οποίο
είναι σε κατάσταση µεγάλης δυσκολίας και εποµένως σ’ αυτούς
πρέπει να έχουµε µόνιµα στραµµένη τη σκέψη µας. Άρα, λοιπόν,
η δικαιοσύνη υπηρετείται µε πολύ συγκεκριµένους τρόπους, όσο
αφορά το πλαίσιο πολιτικής που ανακοίνωσε η Κυβέρνηση και τα
εξειδικευµένα µέτρα.

Τι σηµαίνει διαφάνεια; ∆ιαφάνεια σηµαίνει ότι η Κυβέρνηση
πρώτον, οφείλει να ανακοινώνει –και αυτό κάνει µέχρι τώρα- τα
µέτρα τα οποία παίρνει και για ποιο λόγο τα παίρνει, να εξηγεί
ακριβώς. ∆εύτερον και σηµαντικότερο, να δίνει λογαριασµό στον
ελληνικό λαό για το πώς εξελίσσεται η εφαρµογή του προγράµ-
µατος αυτού, έτσι ώστε όλοι όσοι συµµετέχουν, να ξέρουν ότι
αυτό αποδίδει και αποδίδει στα πλαίσια της δικαιοσύνης.

Και τρίτον έλεγχος. Ο ελληνικός λαός, οι Έλληνες πολίτες πε-
ριµένουν -και δικαίως- η Κυβέρνηση, οι πολιτικοί να εποπτεύσουν
την αγορά. ∆υστυχώς, µέχρι τώρα, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι
έξω από τη δηµόσια συζήτηση το µεγάλο ζήτηµα της εποπτείας
της αγοράς, δηλαδή το θέµα των τιµών. Η συζήτηση είναι µόνο
για τους µισθούς, ότι ναι, οι µισθοί είναι πράγµατι χαµηλοί. Αλλά
από την άλλη µεριά υπάρχει µια γιγάντωση της εξαχρείωσης
όσον αφορά σε αυτούς που έχουν δεσπόζουσα θέση στην οικο-
νοµική δραστηριότητα της χώρας.

Μεγάλες αλυσίδες µε την ίδια επωνυµία που έχουν και στην
Ευρώπη πωλούν 25% ακριβότερα τα ίδια προϊόντα των ίδιων
εταιρειών στην Ελλάδα από το Παρίσι, το Λονδίνο και το Βερο-
λίνο. Γιατί άραγε συµβαίνει αυτό; Μιλούµε -και δικαίως- για πά-
γωµα των µισθών ως συνεισφορά εκείνων που έχουν απόλυτη
εργασιακή ασφάλεια. Τι θα γίνει, όµως, µε τις τιµές; Και εδώ, βε-
βαίως, είναι ένα µέτωπο το οποίο όχι απλώς η Κυβέρνηση οφεί-
λει να το ανοίξει, αλλά οφείλει και να το νικήσει.

Και θα νικήσει και µε τη δική µας συµβολή και µε τη συµβολή
του ελληνικού λαού, ο οποίος δεν µπορεί να ανεχθεί να γίνεται
µια συζήτηση για το εάν οι αυξήσεις είναι ένα ή δύο κουλούρια.
Ακόµη και εκατό κουλούρια να είναι -εφόσον το σύστηµα των
τιµών συνεχίζει να είναι εξαχρειωµένο- θα µπορεί να τα αρπάξει
µέσα σε µια ηµέρα.

Εποµένως, αυτό το µέτρο που είναι βασικό -και έχω πει δηµό-
σια τις προηγούµενες µέρες και σήµερα- ότι όταν καλούµαστε
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να κάνουµε πόλεµο, όπως τώρα γιατί πόλεµο κάνουµε και επο-
µένως ο λαός είναι σε επιστράτευση, οι µαυραγορίτες πάνε φυ-
λακή. Αυτό τι σηµαίνει; Ότι όταν ένας λαός δίνει τη µεγάλη
προσπάθεια για να σωθεί η χώρα -διότι αυτός είναι ο στρατηγι-
κός στόχος- αυτοί που προσπαθούν να εκµεταλλευθούν την προ-
σπάθεια και να κερδοσκοπήσουν, αυτοί πρέπει να πάνε φυλακή.
Το µέτωπο, λοιπόν, των τιµών δεν είναι µέτωπο που είναι έξω από
την κυβερνητική προσπάθεια, είναι κρίσιµο µέτωπο.

Ο δεύτερος αλληλένδετος στόχος είναι ο στόχος της ανάπτυ-
ξης της χώρας. Βεβαίως, να τα βάλουµε σε µια σειρά. Αγαπητοί
συνάδελφοι, εάν σήµερα γινόταν πόλεµος, θα πηγαίναµε όλος ο
λαός ενωµένος να υπερασπίσουµε σύνορα, σπίτια και τη νέα
γενιά της χώρας. Σήµερα, έχουµε ξανά πόλεµο, γιατί αγωνιζό-
µαστε να σώσουµε πάλι σπίτια και τη νέα γενιά της χώρας. Γιατί
κάποια σπίτια στην Ελλάδα κινδυνεύουν να µην ανήκουν πλέον
σε αυτούς που τα κατέχουν σήµερα. Κάποιοι θέλουν να τους τα
πάρουν, οι δανειστές έστω, αν ονοµάζονται τράπεζες ή οτιδή-
ποτε άλλο. ∆ίνουµε, λοιπόν, αγώνα για την επιβίωσή µας και γι’
αυτό, το συµβόλαιο οφείλει να έχει πατριωτικό χαρακτήρα.

∆εν µιλούµε για την ανάγκη νέου κοινωνικού συµβολαίου.
Οφείλουµε πρώτα να σώσουµε τη χώρα. Και η φράση του Κένε-
ντυ ότι πρέπει να δούµε τι µπορούµε να κάνουµε εµείς για τη
χώρα µας, έχει αξία τώρα για εµάς. Η Ελλάδα λίγα πράγµατα
µπορεί να κάνει για µας. Εµείς πρέπει να κάνουµε για την Ελλάδα
κάτι. Και κυρίως εµείς οι πολιτικοί να δώσουµε το παράδειγµα
γιατί στο κάτω-κάτω ο κόσµος µάς χρεώνει γενικώς –έστω και αν
επιµερίζει- ότι εν πάση περιπτώσει εµείς έχουµε πρωτίστως την
ευθύνη.

Αυτή η κρίση µπορεί να λειτουργήσει εξυγιαντικά, όχι µόνο για
τα δηµόσια οικονοµικά, όχι µόνο για τη στρέβλωση των θεσµών,
αλλά και στις νοοτροπίες µιας κοινωνίας στην οποία έχουν υπο-
χωρήσει βασικές αξίες, όπως η αξία της εργασίας, η αξία του
σωστού ανταγωνισµού και της άµιλλας. Όλες αυτές οι αξίες του
πώς µεγαλώνουµε τα παιδιά µας για να αντιµετωπίσουν τις δυ-
σκολίες της ζωής, για να µαθαίνουν ότι δεν τα βρίσκεις όλα
έτοιµα, αλλά πρέπει να καταβάλλεις προσπάθεια.

Και αυτό συµβαίνει τώρα -γιατί υπάρχει χειροπιαστή απόδειξη
πια- που η Κυβέρνηση οικοδοµεί αυτό το καινούριο πατριωτικό
συµβόλαιο κι εγώ προσωπικά πιστεύω, αλλά και όλοι µας έχουµε
τη βεβαιότητα, ότι ο λαός θα ακολουθήσει, θα συµµετάσχει, θα
συµβάλλει. Βεβαίως, υπό την προϋπόθεση ότι τα πάντα τελικώς
κρίνονται σ’ ένα σηµείο. Και το σηµείο λέγεται αποτελεσµατικό-
τητα.

Και η αποτελεσµατικότητα συνδέεται µε την ικανότητα εφαρ-
µογής διακηρυγµένων και αποδεκτών πολιτικών.

Η συζήτηση, λοιπόν, κατά την άποψή µου, θα είχε νόηµα σε
αυτή τη βάση. Αφορά έναν παρελθόντα προϋπολογισµό, αλλά
στην πραγµατικότητα αφορά το παρόν και το µέλλον και µε βάση
αυτή την άποψη νοµίζω ότι µπορούµε να οργανώσουµε καλύ-
τερα αυτή τη συζήτηση που διεξάγεται σήµερα εδώ, έτσι ώστε ο
κόσµος να διαµορφώσει µία βεβαιότητα: ότι οι πολιτικοί πήραν το
µάθηµά τους και ότι είναι έτοιµοι, αφού διδάχθηκαν από αυτό,
να αλλάξουν στάση και συµπεριφορά και να ανακτήσουν τη χα-
µένη αξιοπιστία τους απέναντι στο λαό και όχι µόνο στις αγορές,
µέσα από τη συνεπή εφαρµογή ενός προγράµµατος που θα βγά-
λει τη χώρα από το αδιέξοδο και θα την οδηγήσει σε ανόρθωση
και αναγέννηση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Τον εξαιρετικό λόγο
του κ. Φλωρίδη ακολουθεί ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας
κ. Λέγκας Νικόλαος, για δέκα λεπτά και να ετοιµάζεται ο κ. Αστέ-
ριος Ροντούλης από το ΛΑΟΣ, για οκτώ λεπτά.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να συνεχίσω

από εκεί που σταµάτησε ο εκλεκτός συνάδελφος, κ. Φλωρίδης.
Θα επανέλθω στην πορεία της συζήτησης σε σηµαντικά θέµατα,
τα οποία έθεσε και τα οποία αφορούν στη δηµοσιονοµική µας
διαχείριση ακόµα και στα θέµατα της αξιοπιστίας των στοιχείων.

Ανοίγω µία παρένθεση για να πω το εξής. Μην κάνουµε ότι σή-
µερα ανακαλύψαµε την πυρίτιδα. Το δηµοσιονοµικό µας σύ-

στηµα είχε, έχει και –επιτρέψτε µου να πω- θα συνεχίσει να έχει
προβλήµατα, όσο συνεχίζουµε κι εµείς να συζητάµε µόνο στο
επίπεδο των αριθµών και των εντυπώσεων. Θα µου επιτρέψετε
όµως, να κάνω και µία αρχική παρατήρηση για ένα θέµα το οποίο
µπαίνει-βγαίνει σε αυτή τη συζήτηση και ενδεχοµένως σκεπάζει
και την ουσία της. Είναι το συγκεκριµένο ζήτηµα, το οποίο έθεσε
ο κ. Κουσελάς από το ΠΑΣΟΚ και ενδεχοµένως και κάποιοι άλλοι
συνάδελφοι, να µην τους αδικήσω. Είναι το θέµα της διαγραφής
του περιβόητου προστίµου των 5,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ, ένα
ζήτηµα για το οποίο δεν ακούµε την Κυβέρνηση να λέει τίποτα
και προξενεί εντύπωση.

Θέλω, βεβαίως, να υπενθυµίσω ότι το θέµα αυτό είναι γνωστό
στην Κυβέρνηση από το Νοέµβριο του 2009, όταν κατέθεσε τον
προϋπολογισµό συνοδευόµενο από την Έκθεση του Ελεγκτικού
Συνεδρίου και τις παρατηρήσεις του αρµόδιου Υπουργού Οικο-
νοµίας και Οικονοµικών, του κ. Παπακωνσταντίνου, ο οποίος απή-
ντησε όπως ήταν το χρέος του- σε όλες τις παρατηρήσεις του
Ελεγκτικού Συνεδρίου. Τι είπε για το συγκεκριµένο θέµα; Τίποτα.
Και ερωτώ: Γιατί δεν απάντησε σ’ ένα µείζον θέµα, όπως το απο-
καλούν και το χαρακτηρίζουν οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ;

Ένα δεύτερο ζήτηµα για το οποίο θα πρέπει να πάρει θέση η
Κυβέρνηση είναι γιατί δεν απήντησε µέχρι σήµερα καλυπτόµενη
πίσω από το επιχείρηµα ότι υπάρχει µία εισαγγελική έρευνα.

Και εδώ ρωτάω τον αρµόδιο Υπουργό να µας πει: Υπήρχε ει-
σαγγελική έρευνα από το Νοέµβριο; Πότε προκλήθηκε η εισαγ-
γελική έρευνα; Μήπως προκλήθηκε µετά τη δηµιουργία του
θέµατος στην αρµόδια επιτροπή; Αυτό οφείλετε να το διευκρινί-
σετε, γιατί προκαλούνται εσφαλµένες εντυπώσεις και βεβαίως
θίγονται συνειδήσεις …

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Κακή ήταν η εισαγγελική παρέµ-
βαση;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Καθόλου αλλά, επιτέλους, να αποκατα-
σταθεί και η αλήθεια και να δοθούν εξηγήσεις. ∆εν µπορεί η Κυ-
βέρνηση να είναι παρατηρητής και να παρακολουθεί από µακριά
αυτήν την υπόθεση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα µου επιτρέψετε να κάνω και
κάποιες άλλες παρατηρήσεις, όχι µόνο για τον τρόπο βελτίωσης
της κατάρτισης του προϋπολογισµού, αλλά κυρίως για τον
τρόπο συζήτησής του. Αυτό νοµίζω ότι έχει σηµασία.

Κατ’ αρχάς, εκτιµώ ότι απαιτείται µία διαφορετική προσέγγιση
στο επίπεδο των στόχων και των αποτελεσµάτων και όχι βεβαίως
στο επίπεδο των αριθµών. Στη λογική αυτή η εισαγωγή του προ-
ϋπολογισµού προγραµµάτων αποτελεί βασική προτεραιότητα.
Και αυτό γιατί είναι γεγονός ότι δεν πρόκειται απλά για µία δια-
φορετική απεικόνιση του προϋπολογισµού, αλλά για ένα νέο
τρόπο, για µία νέα σύγχρονη φιλοσοφία δηµοσιονοµικής διαχεί-
ρισης. Θα πρέπει να γνωρίζουµε εάν αυτά που επενδύουµε πιά-
νουν τόπο. Κι αυτός πρέπει να είναι ο στόχος.

Με τη σηµερινή συζήτηση αναδεικνύεται µία ακόµη χρόνια
αδυναµία του δηµοσιονοµικού µας συστήµατος: αυτή της µη κα-
ταγραφής της δηµόσιας περιουσίας και της αξίας της, αυτής που
αναφέρεται τόσο στην κεντρική όσο και στην γενική κυβέρνηση.
Το λέω αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί σήµερα είναι
αδύνατον µέσω του ισολογισµού να εκτιµηθεί η καθαρή µας
θέση, η διαφορά δηλαδή µεταξύ του ενεργητικού και του παθη-
τικού. Και επειδή είναι πολύ πιθανό η δηµοσιονοµική συζήτηση
στην Ευρώπη να γίνεται σε αυτό το επίπεδο –και εάν δεν είναι
πρέπει να κάνουµε πιθανή αυτή τη προοπτική- θα πρέπει άµεσα
να κινηθούµε στην κατεύθυνση αυτή. Στην εµφάνιση, δηλαδή,
στον ισολογισµό της δηµόσιας περιουσίας, αλλά και της αξίας
της µε άµεσο αποτέλεσµα τη βελτίωση της δηµοσιονοµικής κα-
τάστασης της χώρας µας. Και αυτή είναι η αλήθεια. Σε µία τέ-
τοια περίπτωση είναι σαφές ότι αυτόµατα θα βελτιωθεί η
δηµοσιονοµική κατάσταση της χώρας µας.

Τίθεται όµως, και ένα άλλο σηµαντικό ζήτηµα, που το επιση-
µαίνουν διαχρονικά όλες οι εκθέσεις του Ελεγκτικού Συνεδρίου:
Το ζήτηµα της έγκρισης από τη Βουλή των αναθεωρήσεων εξαι-
τίας των αποκλίσεων του προϋπολογισµού, καθώς επίσης και το
ζήτηµα της έγκρισης συµπληρωµατικών προϋπολογισµών. Αυτό
εν πρώτοις φαίνεται και λογικό και σκόπιµο. Ίσως έχει φτάσει η
ώρα να επεξεργαστούµε µία πρόταση που να αφορά τη διαδικα-
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σία αναθεώρησης του προϋπολογισµού από τη Βουλή. Και µία
τέτοια διαδικασία, εκτιµώ πως θα πρέπει να προβλέπει ένα ανώ-
τατο ποσοστό τόσο για τους γενικούς κωδικούς, όσο και για το
σύνολο των εσόδων αλλά και των δαπανών, πέραν του οποίου
θα πρέπει να εισάγεται και να ψηφίζεται από το Κοινοβούλιο η
έγκριση των τροποποιήσεων. Από τη στιγµή ωστόσο που τα προ-
γράµµατα σταθερότητας τα οποία στην ουσία παίρνουν τη θέση
των ψηφισθέντων από τη Βουλή προϋπολογισµών δεν εγκρίνο-
νται από το Κοινοβούλιο, αναιρείται ευθέως η σκοπιµότητα της
έγκρισης των όποιων αναθεωρήσεων από τη Βουλή. Σε κάθε πε-
ρίπτωση το θέµα αυτό θα πρέπει να αντιµετωπισθεί συνολικά
τόσο για τον κρατικό προϋπολογισµό, όσο και για τα προγράµ-
µατα σταθερότητας.

Θα µου επιτρέψετε, επίσης, να κάνω µία ακόµα παρατήρηση
που αφορά την άποψη σύµφωνα µε την οποία η δηµοσιονοµική
εξυγίανση θα έρθει από τη µείωση και την περιστολή των δαπα-
νών. Γνωρίζουµε όµως, ότι και σε αυτό τον ισολογισµό, αλλά και
σε προηγούµενους οι δαπάνες χαρακτηρίζονται από µία υψηλή
ανελαστικότητα. Να πούµε ακόµη ότι οι λειτουργικές καθώς και
οι καταναλωτικές δαπάνες ως ποσοστό του ΑΕΠ δεν αντιπρο-
σωπεύουν παρά µόνο ένα µικρό ποσοστό, το οποίο µάλιστα τα
τελευταία χρόνια βαίνει µειούµενο.

Η µείωση, λοιπόν, των καταναλωτικών και λειτουργικών δαπα-
νών για τις οποίες τόσος λόγος γίνεται, µπορεί να έχει ένα συµ-
βολικό χαρακτήρα, δεν αποτελεί την λύση του προβλήµατος.
Είναι χαρακτηριστικό ότι οι τόκοι που κληθήκαµε να πληρώσουµε
για την εξυπηρέτηση του δηµοσίου χρέους ξεπέρασαν τις δα-
πάνες του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων. Ξεπέρασαν
ακόµη τις επιχορηγήσεις όλων των ασφαλιστικών ταµείων που
ήταν πολύ περισσότερες απ’ όσες δώσαµε για όλους τους µι-
σθούς στις εφηµερίες, για όλες τις παροχές των νοσηλευτικών
ιδρυµάτων. Γι’ αυτό και η δηµοσιονοµική εξίσωση, η οποία έχει
διαµορφωθεί, δεν παρέχει απεριόριστες λύσεις καθόσον, πέρα
από τις ανελαστικές δαπάνες των µισθών των συντάξεων, της
ασφάλισης και των τόκων, µένει µόνο ένα 20% για να καλυφθούν
οι λειτουργικές δαπάνες που είναι σχεδόν ανελαστικές, να γίνει
Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, αλλά και να αντιµετωπι-
σθούν οι τυχόν έκτακτες δαπάνες. Αυτή είναι η κατάσταση του
δηµοσιονοµικού προβλήµατος της χώρας, τη λύση του οποίου
πρέπει να επιδιώκουµε, χωρίς παράλληλα να ξεχνάµε ότι πίσω
από τους αριθµούς βρίσκονται άνθρωποι.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2008
εξελίχθηκε στον πυρήνα µιας πρωτοφανούς κρίσης, της σφο-
δρότερης των τελευταίων ογδόντα χρόνων. Είναι χαρακτηριστικό
ότι το µέσο έλλειµµα στην Ευρωζώνη είναι διπλάσιο του προ-
βλεποµένου στο Σύµφωνο Σταθερότητας, ενώ οικονοµίες ισχυ-
ρότερες από τη δική µας εµφανίζουν µεγάλα ελλείµµατα
καθόσον εννέα µπαίνουν στη διαδικασία επιτήρησης, ενώ άλλες
τέσσερις δέχονται συστάσεις.

Ειδικότερα, το 2008 ο ρυθµός ανάπτυξης στην Ευρωζώνη επι-
βραδύνθηκε από το 4,5% στο 2% του ΑΕΠ, ενώ η ελληνική οικο-
νοµία έτρεξε µε έναν ικανοποιητικό ρυθµό 1,4% πάνω από το
µέσο ρυθµό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Τα περισσότερα στοι-
χεία που αφορούν την εκτέλεση του προϋπολογισµού έχουν ανα-
φερθεί από τον εισηγητή µας.

Οφείλω να πω ότι, όσον αφορά τις µεταβιβαστικές πληρωµές
-γιατί τέθηκε αυτό το ζήτηµα- οι αποκλίσεις οφείλονται στις επι-
χορηγήσεις στους ΟΤΑ Α'και Β' Βαθµού κυρίως για βοηθήµατα
υγειονοµικής περίθαλψης, σε επιδόµατα κοινωνικής προστασίας
για δαπάνες µεταφοράς µαθητών, για την επιχορήγηση του ΙΚΑ-
ΕΤΑΜ, γενικά για κοινωνικές µεταβιβάσεις. Θα ήθελα να πω ότι
τα ποσοτικά στοιχεία δικαιολογούν απολύτως τις αποκλίσεις που
παρουσιάζονται. Αποκλίσεις υπήρξαν, αλλά οφείλονται στην πα-
ράταση της κρίσης, όπως και στην πολιτική µας επιλογή να στη-
ρίξουµε τους οικονοµικά ασθενέστερους.

Μιλώ για τα σηµαντικότατα κονδύλια που διατέθηκαν για τη
στήριξη των ασθενέστερων κοινωνικά και οικονοµικά οµάδων, τις
αυξήσεις σε κατώτατους µισθούς και συντάξεις, την αύξηση του
ΕΚΑΣ, του κατώτατου επιδόµατος ανεργίας, τη σύσταση του
Εθνικού Ταµείου Κοινωνικής Συνοχής. Μιλώ για τις κοινωνικές
µεταβιβάσεις που αυξήθηκαν από το 15,5% το 2004 και έφτασαν

στο 17,9% του ΑΕΠ το 2008. Μιλώ για τις αυξήσεις στους µι-
σθούς του δηµοσίου και του ιδιωτικού τοµέα, οι οποίες ανήλθαν
στο 7,6% σε τρέχουσες τιµές και σε 3,1% σε πραγµατικούς
όρους. Μιλώ, βεβαίως και για τις υπόλοιπες δράσεις-οµπρέλα
απέναντι στη κρίση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2008
υλοποιήθηκε εν µέσω πρωτόγνωρων δυσκολιών. Υπήρξαν,
όντως, αποκλίσεις έναντι των αρχικών προβλέψεων. Οι αποκλί-
σεις, όµως, αυτές δεν είναι ελληνικό φαινόµενο. Εµφανίστηκαν
σε όλες τις οικονοµίες των ευρωπαϊκών χωρών. Είχαν, όµως, ένα
συγκεκριµένο στόχο, την ενίσχυση των οικονοµικά ασθενέστε-
ρων, που αποτέλεσαν και εξακολουθούν να αποτελούν τις κατη-
γορίες εκείνες του πληθυσµού που θίγονται περισσότερο από
τις συνέπειες της κρίσης.

Καλό θα ήταν την προσπάθεια αυτή να µην τη µηδενίζουν
αυτοί που, από συνήθεια ή από εµπάθεια, ισοπεδώνουν τα πάντα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Λέγκα.
Ο κ. Αστέριος Ροντούλης από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό

έχει το λόγο και ακολουθεί µετά η κ. Βάσω Παπανδρέου.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Λαφαζάνη, νοµίζω ότι δεν καταλάβατε κάτι και είπατε

διάφορα για το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό.
Εµείς καταψηφίζουµε τον ισολογισµό-Απολογισµό του 2008.

Μη µας βάζετε, λοιπόν, στη χωρία των υπολοίπων. Αυτό είναι το
πρώτο.

∆εύτερον. Αναφέροµαι στους συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ.
Άκουσα και τον εισηγητή, τον κ. Κουσελά. Παράνοια, σχιζοφρέ-
νεια, διότι, αφού αποδόµησε πλήρως τόσο αυτός όσο και οι συ-
νάδελφοί του ΠΑΣΟΚ τον ισολογισµό-απολογισµό του 2008, στο
τέλος θα τον υπερψηφίσουν.

Με ποια λογική, κύριε Υφυπουργέ, βάλλετε κατά του ισολογι-
σµού-απολογισµού και τον υπερψηφίζετε ταυτόχρονα; Και βε-
βαίως, αυτό είχε κάνει προ παρελθόντων ετών και η Νέα
∆ηµοκρατία, δηλαδή, αποδοµούσε τους ισολογισµούς-απολογι-
σµούς του ΠΑΣΟΚ και τους υπερψήφιζε. Άρα, λοιπόν, εδώ µέσα
σε αυτή την Αίθουσα παίζεται ένα θέατρο του παραλόγου. Γι’
αυτό και δεν υπάρχει ενδιαφέρον.

Και βεβαίως, θα πρέπει να σας πω ότι η σηµερινή συζήτηση
γίνεται σε µια στιγµή που έξω η κοινωνία πάλλεται για τη φορο-
καταιγίδα που έχετε ξεκινήσει και όχι µόνο και εµείς εδώ µιλάµε
για παλιά ξινά σταφύλια. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Θα µου επιτρέψετε, λοιπόν, να έρθω σε επίκαιρα ζητήµατα,
µήπως και παρακολουθήσει και κάποιος το Κανάλι της Βουλής,
διότι η Αίθουσα δεν παρουσιάζει ενδιαφέρον. Ο κ. Παπανδρέου…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Θα φύγουµε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ό,τι θέλετε, κάντε. Ο κ. Παπαν-

δρέου…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Φυσικά θα φύγουµε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Βλέπω. Βλέπω πόσοι είστε. Από

τους εκατόν εξήντα Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ βλέπω πόσοι είστε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Ας κοιτάξετε τις λειτουργίες της Βου-

λής, ότι δουλεύουν στην εξεταστική επιτροπή.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ο κ. Παπανδρέου, λοιπόν, είπε το

περίφηµο «Πρέπει να µατώσουµε». Και αρχίζει µια σειρά µέτρων
για το συνταξιοδοτικό, το φορολογικό κ.λπ. Και το ερώτηµα είναι
το εξής: Κάποιος από το πολιτικό σύστηµα µάτωσε για το σκάν-
δαλο του Βατοπεδίου; Κάποιος από το πολιτικό σύστηµα, την πο-
λιτική ελίτ της χώρας που κυβερνά τόσα χρόνια την πατρίδα
µάτωσε για το σκάνδαλο της «SIEMENS»; Και διερωτάται ο κό-
σµος: Εγώ γιατί να µατώσω; Εγώ γιατί να υποστώ θυσίες, πε-
ριορισµούς στο βιοτικό µου επίπεδο, όταν το µόνο που κάνουν
είναι να στήνουν κάποιες εξεταστικές επιτροπές-παρωδία, τη
στιγµή που τα σκάνδαλα είναι παραγεγραµµένα, οι ευθύνες πο-
λιτικών προσώπων είναι παραγεγραµµένες.

Άρα, λοιπόν, αυτό το σύνθηµα του κ. Παπανδρέου, ότι πρέπει
να µατώσουµε δεν πιάνει τόπο, διότι πρώτα πρέπει να µατώσει η
πολιτική ελίτ που οδήγησε τη χώρα σε αυτή την κατάσταση.

Εµφανίζεται, επίσης, ο κ. Παπανδρέου ως «λευκή περιστερά»,
ότι για όλα, για το κακό που συµβαίνει φταίνε τα πέντε χρόνια
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που άσκησε την εξουσία η Νέα ∆ηµοκρατία. Λέει τη µισή αλή-
θεια. Φταίει και το ΠΑΣΟΚ, φταίει και η Νέα ∆ηµοκρατία.

Όµως, θα σας πω το πιο τελευταίο φταίξιµό τους. Ο µεν ένας,
η Νέα ∆ηµοκρατία, ξεκίνησε και έκανε την περίφηµη απογραφή.
Είδατε που µας οδήγησε. Ο δε άλλος, ο κ. Παπανδρέου, τόσο
προεκλογικά όσο και µετεκλογικά, δεν είχε άλλη δουλειά, αλλά
πήγαινε από χώρα σε χώρα και έκανε δηλώσεις επί δηλώσεων
για λαθροχειρίες που έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία στη διαχείριση
των οικονοµικών της χώρας.

Ερώτηµα, λοιπόν: Ποιος ευθύνεται για την κατάπτωση της
αξιοπιστίας της χώρας; Ποιος ευθύνεται που φαινόµαστε στις
διεθνείς αγορές αναξιόπιστοι; Προφανώς, ευθύνεται και το
ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία, γιατί αυτοί υπέσκαψαν χρόνια
τώρα την αξιοπιστία της ελληνικής κοινωνίας.

Και βεβαίως, βλέπουµε να εκτινάσσονται τα spread, βλέπουµε
να πέφτουν οι κερδοσκόποι πάνω µας. Βεβαίως, οι διεθνείς κερ-
δοσκόποι µύρισαν ψοφίµι. Μύρισαν ψοφίµι και σαν τις ύαινες
τραβήχτηκαν επάνω στην Ελλάδα.

Άρα, λοιπόν, αυτό πρέπει να το οµολογήσετε, κύριοι και του
ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας. Εσείς µε τις συµπεριφορές
σας έχετε καταστήσει αναξιόπιστη τη χώρα διεθνώς και δεν µπο-
ρεί να ορθοποδήσει εις βάρος του ελληνικού λαού.

Επίσης, έκανε και µια άλλη περίφηµη δήλωση -άκουσον, άκου-
σον!- ο κ. Παπανδρέου. Είπε ότι η χώρα είναι ο αδύναµος κρίκος
της Ευρωζώνης, γιατί, λέει, έχει υψηλότατο δηµόσιο χρέος.
Ωραιότατα! Το δηµόσιο χρέος της χώρας γνωρίζουµε πολύ καλά
ότι έχει ξεφύγει πάνω από το 100% του ΑΕΠ και τείνει προς το
120%. Ωραία.

Ξέρετε, όµως, αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, κάτι άλλο,
ότι από το σύνολο των χρεών της Ευρωζώνης, µόνο το 4% είναι
το ελληνικό δηµόσιο χρέος; Το δηµόσιο χρέος της Γερµανίας και
της Ιταλίας µαζί είναι πάνω από το 50% του συνόλου των χρεών
της Ευρωζώνης. Κανείς, όµως, Ιταλός, κανείς, όµως, Γερµανός
δεν βγήκε να πει «ξέρετε, είµαστε ο αδύναµος κρίκος της Ευρω-
ζώνης». Ο κ. Παπανδρέου τα λέει αυτά τα πράγµατα και µετά µας
φταίνε οι κερδοσκόποι.

Και βεβαίως, έχω να σας κάνω και µια ερώτηση, αξιότιµε κύριε
Υπουργέ. Βγήκατε για δανεισµό. Θέλαµε να δανειστούµε
5.000.000.000, µας έδιναν 28.000.000.000. Καταλήξαµε να πά-
ρουµε 8.000.000.000. Για ποιο λόγο δεν πήραµε όσο το δυνατόν
περισσότερα, προκειµένου να φύγουν από πάνω από τις πλάτες
µας οι κερδοσκόποι, προκειµένου να φύγουν τα φώτα των ξένων
Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης που σφυροκοπούν µήνες τώρα τη
χώρα; Για ποιο λόγο; Πρέπει να δώσετε µια απάντηση.

Και βεβαίως, η απάντηση που εσείς δίνετε είναι µια σκληρή
φοροεπιδροµή ενάντια στον ελληνικό λαό και το τι θα καταφέ-
ρετε είναι πλέον πασιφανές. Θα στεγνώσετε την αγορά, θα κλεί-
σουν οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις, που συνεχώς λέτε ότι είναι η
ραχοκοκαλιά της ελληνικής οικονοµίας και της ελληνικής κοινω-
νίας, θα αυξηθεί η ανεργία. Και έρχεται ο κ. Λοβέρδος και σας
λέει µε κάθε επισηµότητα ότι οι άνεργοι στα τέλη του 2010 θα αγ-
γίξουν το ένα εκατοµµύριο.

Και ωραία, κάνετε αυτήν τη φοροεπιδροµή. ∆ώστε µου, όµως,
µια απάντηση στο ερώτηµα που σας θέτω.

Τη στιγµή που οι ακάλυπτες επιταγές στην αγορά έχουν φτά-
σει τα 226,5 εκατοµµύρια ευρώ, πού θα βρείτε τα έσοδα από
αυτήν την φορολογική επιδροµή που ετοιµάζετε;

Ξέρετε ότι σήµερα, στη Λάρισα -θα διαβάσετε τον τοπικό Τύπο
πιστεύω- έσκασε πάλι ένα µεγάλο κανόνι ακάλυπτων επιταγών.
Σήµερα! Πάλι! Και αυτό είναι κάτι, το οποίο κατ’ επανάληψη συµ-
βαίνει. Άρα, από πού θα αντλήσετε τα φορολογικά έσοδα που
σχεδιάζετε να αντλήσετε; Αφού έχει καθίσει η αγορά και θα κα-
θίσει ακόµη περισσότερο και θα χτυπηθεί η µικροµεσαία επιχεί-
ρηση, θα µειωθεί ο τζίρος. Άρα, πού θα τα βρείτε;

Οι λύσεις υπάρχουν, τις έχουµε τονίσει κατ’ επανάληψιν, τόσο
εµείς όσο και ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.
Σας λέµε να κρατήσετε τα κεφάλαια στην πατρίδα, να µη φεύ-
γουν στη Ρουµανία, στην Κύπρο, στη Βουλγαρία και αλλού. Και
αντί να κάνετε αυτό, δισεκατοµµύρια ευρώ έχουν ήδη φύγει.
Πάτε τώρα κάτι να κάνετε, αλλά πάλι µε ατολµία. Να µας ακούτε
και µε τα δυο αυτιά, όχι µόνο µε το ένα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Ένα λεπτό θα χρειαστώ.
∆εύτερον, χτυπήστε επιτέλους το παραεµπόριο. Φωνάζουµε

συνεχώς, µήνες τώρα, οι Βουλευτές του Λαϊκού Ορθοδόξου Συ-
ναγερµού, ότι δισεκατοµµύρια ευρώ φεύγουν έξω. Μόνο το λα-
θρεµπόριο που κάνουν οι λαθροµετανάστες κοστίζει ετησίως στο
ελληνικό δηµόσιο 4.000.000.000 ευρώ, 2.000.000.000 ευρώ είναι
η διαφυγή από το φόρο εισοδήµατος και 2.000.000.000 ευρώ
είναι ο ΦΠΑ. Συνεπώς, 4 δισεκατοµµύρια ευρώ ετησίως!

Επιτέλους, ενισχύστε το συνεταιριστικό αγροτικό κίνηµα -αν
θέλετε να λειτουργήσει η αναπνοή αυτή που λέγεται «αγροτική
οικονοµία»- στο σύνολο της ελληνικής οικονοµίας.

Επίσης, πυροδοτήστε συνθήκες που θα ανορθώσουν την οι-
κοδοµική δραστηριότητα της χώρας. Πίσω από την οικοδοµή,
βρίσκονται εκατόν είκοσι επαγγέλµατα. Έτσι θα αρχίσει να µπαί-
νει µπροστά η µηχανή της οικονοµίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. ∆έκα δεύτερα.
Και βεβαίως, σε µια τέτοια κρίσιµη ιστορική συγκυρία για τα οι-

κονοµικά της χώρας, δεν µπορείτε να διαιρείτε τον ελληνικό λαό
µε νοµοσχέδια εθνοκτόνα, µε νοµοσχέδια που πλήττουν τη συ-
νοχή του ελληνικού λαού, αντί να ενισχύουν το εθνικό µας αί-
σθηµα, τον πατριωτισµό µας, προκειµένου να ενισχύσουµε ο
κάθε πολίτης από τη δική του πλευρά και στο µέτρο του δυνατού
την πανεθνική προσπάθεια που πρέπει να γίνει για να σηκωθεί η
ταπεινωµένη σήµερα Ελλάδα.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Αστέριο Ροντούλη από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό.

Ακολουθεί ο κ. Κωνσταντίνος Γείτονας από το ΠΑΣΟΚ.
Κύριε Γείτονα, έχετε το λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο απολογισµός του 2008 που

κυρώνουµε για λόγους συνέχειας του κράτους –και το τονίζω-
και κοινοβουλευτικής τάξης, αποτυπώνει την κλιµάκωση της δη-
µοσιονοµικής εκτροπής που κορυφώθηκε το 2009 µε το δηµο-
σιονοµικό εκτροχιασµό και οφείλεται –µη βρίσκουµε άλλοθι στη
διεθνή κρίση- στην αποτυχηµένη πολιτική της απελθούσας κυ-
βέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Να θυµηθούµε δε ότι για τον προϋπολογισµό του 2008, πή-
γαµε σε εκλογές. Ώστε όπως έλεγε τότε η Ν∆ να γίνει ένας αξιό-
πιστος,αποτελεσµατικόςπροϋπολογισµός.Και τααποτελέσµατα από
τη διαχείριση του 2008 είναι τραγικά. Και δεν τα λέω εγώ, τα λέει
το Ελεγκτικό Συνέδριο.

Η Έκθεση του Ελεγκτικού Συνεδρίου είναι απολύτως διαφω-
τιστική για τη δηµοσιονοµική σας διαχείριση, κύριοι συνάδελφοι
της Νέας ∆ηµοκρατίας. Το έλλειµµα αναθεωρήθηκε επανειληµ-
µένως. Ο στόχος τελικά ήταν να µειωθεί στο 3,4%, πήγε στο 5,2%
και ουσιαστικά ακόµα ψηλότερα. Τα εισπραχθέντα έσοδα για το
2008 υπολείπονται κατά 3,8 δισεκατοµµύρια ευρώ των προβλέ-
ψεων. Στέρηση των φορολογικών εσόδων κατά 4,6 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ και συγχρόνως, έχουµε επιδείνωση στη σχέση
έµµεσων-άµεσων φόρων.

Οι ανείσπρακτες δε οφειλές τριπλασιάστηκαν από το 2003,
έφθασαν στα 29,4 δισεκατοµµύρια το 2008. Ιδιαίτερα εντυπω-
σιακή είναι η αύξηση κατά 73% στα διαγραφέντα έσοδα. Οφεί-
λεται κυρίως -και το επισηµάναµε στην Επιτροπή -δεν είναι εδώ
ο κ. Λέγκας, να µε ακούσει;- στη διαγραφή οφειλής προστίµων
5,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ περίπου της γνωστής εταιρείας
«ΑΚΡΟΠΟΛΙΣ» Χρηµατιστηριακή.

Είναι µια υπόθεση µε πολλές σκιές, που διερευνά η δικαιο-
σύνη. Σίγουρα, πρέπει να ξεκαθαρίσει για να µάθουµε τι συµ-
βαίνει. Γιατί απ’ αυτά που ακούσαµε από την πτέρυγα της Νέας
∆ηµοκρατίας, πραγµατικά δεν βγάζουµε άκρη. Υπήρξε και σή-
µερα προσπάθεια από τη Νέα ∆ηµοκρατία να αποδοθεί η ανά-
δειξη του θέµατος είτε σε παραπλάνηση, είτε σε αντιπολιτευτικό
εντυπωσιασµό.

Πού τον είδατε, κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας; Το

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΓ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3643



Ελεγκτικό Συνέδριο επισηµαίνει το θέµα. Εγώ σας έδωσα στην
Επιτροπή τη δέκατη έβδοµη σελίδα της Έκθεσης του Ελεγκτι-
κού Συνεδρίου. Το Ελεγκτικό Συνέδριο δεν είναι καµµιά υπηρε-
σία ούτε του ΠΑΣΟΚ, ούτε και δηµόσια υπηρεσία, είναι
ανεξάρτητο δικαστήριο. Επίσης, η απόφαση που σας διάβασε ο
εισηγητής µας ο κ. Κουσελάς είναι σαφής. Λέει ακριβώς: «δια-
γραφή των προστίµων που είχαν βεβαιωθεί και επιβεβαίωση του
10%».

Για ποιες, λοιπόν, εντυπώσεις µιλάτε; Καµµία διάθεση δεν εί-
χαµε να δηµιουργήσουµε εντυπώσεις µε τέτοιο θέµα. Η Έκθεση
του Ελεγκτικού Συνεδρίου το αναδεικνύει κι οφείλαµε να το επι-
σηµάνουµε. Οφείλουµε ως Βουλή να ρίξουµε φως σ’ αυτήν την
υπόθεση, έτσι ώστε να δούµε τι πραγµατικά έγινε.

Όσον αφορά τις δαπάνες τώρα. Έρχοµαι πάλι στον απολογι-
σµό και στις δαπάνες. Άκουσα ότι πάλι φταίει η κρίση για τον
εκτροχιασµό. Φταίει η διεθνής κρίση, αλήθεια, γιατί οι δαπάνες
είχαν προϋπολογιστεί 110.000.000.000 ευρώ και πήγαν
127.000.000.000 ευρώ; Έστω ότι η κρίση ανέστειλε κάποιες δρα-
στηριότητες, υπελήφθησαν τα έσοδα. Στις δαπάνες όµως, ποιος
ο ρόλος της κρίσης; Όταν µάλιστα οι δαπάνες για επενδύσεις
µόλις φτάνουν το 4%, είναι φανερό ότι εδώ έχουµε όργιο σπα-
τάλης. Έχουµε αιµορραγία πόρων σε µη παραγωγικές δαπάνες.
Αυτό είναι το αποτέλεσµα και δεν µπορεί να λέτε ότι φταίει η διε-
θνής κρίση γι’ αυτήν τη σπατάλη. Τεράστια κονδύλια δεν είχαν
γραφτεί καν στον προϋπολογισµό, ούτε είχαν προβλεφθεί. Είναι
µια ακόµη απόδειξη προχειρότητας, ανευθυνότητας, ανικανότη-
τας.

Έτσι λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο εκτροχιασµός
του 2009 ερχόταν αναπόφευκτα. Και ήρθε. Ήταν η συνέχεια,
ήταν ένας ακόµη κρίκος και κορύφωση στην αλυσίδα όλων
αυτών των αποτυχηµένων επί πενταετία διαχειρίσεων στα δηµό-
σια οικονοµικά. Κι έτσι έφτασε το έλλειµµα στο 12,7% και το
χρέος στα 300.000.000.000 ευρώ. Η χώρα έχασε την αξιοπιστία
της. Μπήκαµε υπό στενή επιτήρηση και δεχόµαστε τις αλλεπάλ-
ληλες κερδοσκοπικές επιθέσεις.

Και δεν είχα κανένα λόγο να ξανατονίσω αυτό σήµερα, αν δεν
προκαλούµην από τον εισηγητή και τους συναδέλφους της Νέας
∆ηµοκρατίας, οι οποίοι µας ζητούν και τα «ρέστα». Αντί µιας γεν-
ναίας αυτοκριτικής που περίµενα από τους συναδέλφους της
Νέας ∆ηµοκρατίας, αντί να πουν κι εκείνοι ότι και από αυτόν τον
απολογισµό παίρνουµε κάποια µαθήµατα σε σχέση για το πώς
το πολιτικό σύστηµα και η Κυβέρνηση διαχειρίσθηκε τα δηµόσια
οικονοµικά και να πούµε για τις αλλαγές που πρέπει να κάνουµε,
άρχισε σήµερα πάλι τροπάριο µοµφής κατά της Κυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ. Άκουσα µάλιστα για ανεπάρκεια. Τεσσάρων µηνών Κυ-
βέρνηση έγινε κιόλας ανεπαρκής. Μας εγκαλείτε ουσιαστικά
γιατί σε τέσσερις µήνες δεν φέραµε «την άνοιξη».

Μας ζητάτε και τα «ρέστα», κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆η-
µοκρατίας, για τον ακριβό δανεισµό. Μα πληρώνουµε ακριβώς
το «µάρµαρο» της δικής σας πολιτικής. Και όσο τα λέτε αυτά,
προκαλείτε το δηµόσιο αίσθηµα, την κοινή λογική. Πάτε κόντρα
µε την κοινή λογική. Κακό του κεφαλιού σας βέβαια.

Απ’ αυτή τη διαχείριση και απ’ αυτόν τον προϋπολογισµό, που
έγινε µάλιστα µετά από εκλογές εσείς κύρια αλλά και όλο το πο-
λιτικό σύστηµα θα µπορούσε να βγάλει κάποια συµπεράσµατα.
Γιατί υπάρχουν χρόνιες αδυναµίες. Πέρα από τις διαχειριστικές
αδυναµίες που επιδείξατε εσείς ως Κυβέρνηση -και όχι µόνο αδυ-
ναµίες και αβελτηρίες αλλά και κακοδιαχείριση- υπάρχουν και
αναδεικνύονται χρόνια προβλήµατα σε σχέση µε την κατάρτιση
και την παρακολούθηση της εκτέλεσης του προϋπολογισµού.

Κι αυτό είναι που πρέπει ν’ αλλάξει. Συµφωνώ νοµίζω ότι ανα-
φέρθηκε σ’ αυτό και ο κ. Φλωρίδης- ότι η υπεραξία από αυτή τη
συζήτηση θα ήταν όλοι να διδαχθούµε. Όλο το πολιτικό σύστηµα
και ιδίως τα κόµµατα που έχουν κυβερνήσει, το ΠΑΣΟΚ και η Νέα
∆ηµοκρατία, να δούµε πραγµατικά τι πρέπει να αλλάξουµε και
πόσο γρήγορα πρέπει να τα αλλάξουµε, έτσι ώστε να µην ξανα-
συµβούν απαράδεκτα φαινόµενα στη δηµοσιονοµική διαχείριση,
όπως οι µεγάλες αποκλίσεις, σπατάλες κ.λπ..

Ο προϋπολογισµός που τον απολογισµό του συζητούµε απε-
δείχθη τελείως πλασµατικός. Οι αναθεωρήσεις γίνονται η µία
πίσω από την άλλη, χωρίς καµία έγκριση της Βουλής. ∆ηλαδή αι-

σθάνεται ο κάθε Βουλευτής πραγµατικά πολύ άσχηµα. Σκέφτε-
ται ότι είχαµε έναν προϋπολογισµό που ψηφίσατε και στο τέλος
φτάσαµε σ’ έναν απολογισµό ο οποίος δεν είχε καµία σχέση µε
τον προϋπολογισµό. Πραγµατικά διερωτώµαι προς τι ο προϋπο-
λογισµός; Εδώ θα περίµενε κανένας, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, πραγµατικά τη συµβολή σας.

Όσον αφορά τώρα την Κυβέρνηση που άκουσα να επικρίνε-
ται. Η Κυβέρνηση ως έχει χρέος και λαϊκή εντολή επιχειρεί µε
ένα πρόγραµµα σωτηρίας την έξοδο από την κρίση. Αυτό κάνει,
µε βάση τη λαϊκή εντολή αυτό είναι το εθνικό της χρέος. Έξοδος
που περνάει πρώτα απ’ όλα από την αποκατάσταση της αξιοπι-
στίας µας, την ανάκτηση της εµπιστοσύνης από τους πολίτες
τους εταίρους µας και τις αγορές. Εµπιστοσύνη που χάθηκε µε
την αλλοπρόσαλλη πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Τα αναγκαία µέτρα που παίρνουµε περιλαµβάνονται στο Πρό-
γραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυξης κι αυτά εξειδικεύονται ήδη.
Χθες, θα έλεγα πραγµατικά, ότι ήταν µία ηµέρα, αποφάσεων που
θα επηρεάσουν σε µεγάλο βαθµό τη ζωή µας. Αναφέροµαι στην
ανακοίνωση των µέτρων για το φορολογικό, για την εισοδηµα-
τική πολιτική, για το ασφαλιστικό. Είναι µέτρα αναγκαία, δύσκολα
και επώδυνα. Εκείνο όµως που έχουν χαρακτηριστικό –και σ’
αυτό θα πρέπει να σταθούµε- είναι ότι τηρούν τη δέσµευση µας
για δίκαιη κατανοµή των βαρών.

Στόχος µας, λοιπόν, µ’ αυτό το πρόγραµµα σωτηρίας είναι η
αποκατάσταση αξιοπιστίας της χώρας, και η δηµοσιονοµική προ-
σαρµογή που είναι εκ των ουκ άνευ. Αλλά δεν αρκεί αυτό δεν µέ-
νουµε σ’ αυτό. Βασικός στόχος, είναι η αναθέρµανση της
οικονοµίας ώστε γρήγορα να ξεφύγουµε από το τούνελ της ύφε-
σης. Αν δεν ξεφύγουµε από το τούνελ της ύφεσης, η οποιαδή-
ποτε δηµοσιονοµική προσαρµογή θα είναι εύθραυστη, θα είναι
ευάλωτη, στον αέρα.

Πρέπει να ξαναγυρίσει η Ελλάδα σε ρυθµούς ανάπτυξης. Πρέ-
πει να γίνει ξανά χώρα παραγωγής πλούτου, να γίνει ανταγωνι-
στική οικονοµία. Θέλω ιδιαίτερα, κύριε Υπουργέ, να τονίσω εδώ
την ανάγκη προώθησης όλων των θεσµικών αλλαγών που απαι-
τούνται -και έχετε δεσµευτεί ως Κυβέρνηση- σε σχέση µε την
προώθηση αναπτυξιακών δράσεων ώστε να µπορέσουµε να αξιο-
ποιήσουµε πλήρως –διότι από εκεί θα ξεκινήσουµε- τα τρία ανα-
πτυξιακά εργαλεία.

Εννοώ το ΕΣΠΑ, µε το ζεστό χρήµα. Τον αναπτυξιακό νόµο για
προσέλκυση επενδύσεων και τις Συµπράξεις ∆ηµοσίου και Ιδιω-
τικού Τοµέα (Σ∆ΙΤ). Εγώ αυτά τα τρία εργαλεία βλέπω, να αξιο-
ποιούνται για να πάρει µπρος η µηχανή της ανάπτυξης να
ξεκινήσει το αναπτυξιακό τραίνο. Αλλιώς ό, τι και να κάνουµε, σε
σχέση µε τα δηµοσιονοµικά θα είναι περιορισµένου ορίζοντα και
εύθραυστο.

Εδώ χρειάζεται λοιπόν, κύριε Υπουργέ, η ορθοπεταλιά που
είπε ο Πρωθυπουργός και εδώ πρέπει να ρίξει το βάρος η Κυ-
βέρνηση. Στο θέµα της ανάπτυξης τα επαναλαµβάνω.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα τελειώσω στο ένα λεπτό που
έχω, λέγοντας ότι η περίοδος που διανύουµε είναι κρίσιµη για το
οικονοµικό µας ζήτηµα. Όλα θα κριθούν κατά βάση στο κύριο
στοίχηµα που πρέπει να κερδίσουµε ως χώρα. Και ποιο είναι
αυτό; Να εφαρµόσουµε πιστά το Πρόγραµµα Σταθερότητας και
Ανάπτυξης. Αυτό θέλει συστράτευση, φυσικά σωστή προετοιµα-
σία και αποτελεσµατική προώθηση από την Κυβέρνηση, αλλά και
«πλάτη» από όλους, λαό και ηγεσία. ∆εν υπάρχουν περιθώρια
αναβολών, αναστολών, πειραµατισµών και πολύ περισσότερο
ανυπακοών.

Η χώρα πρέπει να κερδίσει αυτή τη µάχη. Ο λαός διαισθάνε-
ται την δύσκολη κατάσταση κι αυτή την ανάγκη. Η ώριµη, πι-
στεύω, στάση των πολιτών είναι βασικό εχέγγυο της επιτυχίας
-και πρέπει να έχουµε σταθερά σύµµαχο τους πολίτες σ’ αυτή
την προσπάθεια- και η στάση αυτή δείχνει άλλωστε και το σωστό
δρόµο στις ηγεσίες που πρέπει να σταθούν στο ύψος των περι-
στάσεων. Γιατί κανένας δεν µπορεί να είναι αδιάφορος, απών ή
ενάντιος σε µια τέτοια εθνική προσπάθεια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε λίγα δευτερόλεπτα.
Σήµερα επίσης κι αύριο κρίνεται και η αλληλεγγύη της Ευρώ-

3644 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



πης. Είναι σηµαντικό να εκφραστεί στην πράξη και να δοθούν τα
απαραίτητα µηνύµατα στήριξης προς κάθε κατεύθυνση και στις
αγορές, µε µία κοινή Ευρωπαϊκή στρατηγική και συντονισµένη
δράση κατά των κερδοσκόπων, που επιτίθενται ουσιαστικά στην
Ευρωζώνη και το κοινό µας νόµισµα.

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω λέγοντας ότι τα συµπεράσµατα από
τον απολογισµό που συζητάµε είναι άκρως διδακτικά γι’ αυτά
που πρέπει να αποφύγουµε στο µέλλον, γι’ αυτά που πρέπει ν’
αλλάξουµε, γι’ αυτά που πρέπει να προωθήσουµε για τη δηµο-
σιονοµική ευταξία συνολικά ως πολιτικό σύστηµα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε ιδιαι-

τέρως τον κ. Κωνσταντίνο Γείτονα.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώ-
ρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα τέσσερις
µαθητές και µαθήτριες και δύο συνοδοί-εκπαιδευτικοί τους από
το 3ο Γενικό Λύκειο Πατρών Αχαΐας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Στο σηµείο αυτό το λόγο έχει ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθο-
δόξου Συναγερµού, κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης για οκτώ λεπτά.

Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Γείτονα, δεν κατάλαβα. Ακυρώνετε ή
κυρώνετε τον προϋπολογισµό; Γιατί µε τα επιχειρήµατά σας τον
ακυρώσατε και µε την ψήφο σας θα τον κυρώσετε. Σχήµατα οξύ-
µωρα και αντιφατικά, επαναλαµβάνω για άλλη µία φορά, σε µια
Βουλή η οποία επιµένει να περπατάει πάνω σε ράγες και δεν µπο-
ρεί να ορθώσει ένα λόγο πειστικό αλλά ορθώνει, ένα λόγο πα-
ραπειστικό, εν πάση περιπτώσει.

Έχω µία εξαιρετική ικανοποίηση, γιατί αυτά που έλεγα εδώ σ’
εσάς και δεν έπιασαν τόπο στην Κυβέρνηση –δηλαδή το να πάµε
να πούµε στην Ευρώπη ότι οι εξοπλισµοί µας ρίχνουν έξω, τα
λεφτά που πετάµε από το παράθυρο δηµιουργούν το έλλειµµα
και το χρέος- έπεισαν δύο κόµµατα στην Ευρωβουλή.

Το δικό µας, όπου ο Φάρατζ εχθές ήταν σαν να ήµουν εγώ
στην Ευρωβουλή και επιχειρηµατολογούσε υπέρ της Ελλάδας,
κάποια αποσπάσµατα πιθανώς να είδατε στον ΑΝΤ-1 και ο «κόκ-
κινος» Ντάνι ο οποίος απεδέχθη όλες αυτές τις εισηγήσεις, που
έκανε πάνω κατόπιν οδηγιών µου, η κ. Τζαβέλλα.

Αυτά λοιπόν, που λένε οι ξένοι, γιατί δεν τολµούµε να τα πούµε
εµείς; Και σήµερα, που πηγαίνει ο Πρωθυπουργός στον κ. Σαρ-
κοζί, για να τύχει της οποιαδήποτε ευαρέσκειάς του, όπως και
µε την κ. Μέρκελ, θα του πουν «ναι µεν, αλλά τι θα πάρετε; Ναι
µεν ψάχνουµε να βρούµε τη µέθοδο, αλλά τι θα πάρετε; Θα πά-
ρετε τορπιλικά, θα πάρετε Leopard; Έχουµε καλά υποβρύχια.
Φρεγάτες; Τι θα πάρετε; Αεροπλανάκια, Rafael;» Αυτή δεν είναι
η ουσία;

Εδώ µας λένε ότι πτωχεύουµε, εδώ µας λένε ότι δεν αντέ-
χουµε, εδώ µας λένε ότι δεν περπατάµε, αλλά απ’ την άλλη «τι θα
αγοράσετε;» Αυτή είναι όλη η ιστορία. Λοιπόν, αν δεν κλείσουµε
αυτή την κάνουλα, µαταιοπονούµε όλοι σ’ αυτή την προσπάθεια.

Πράγµατι η χώρα είναι σε εξαιρετική κρίση. Όποιος δεν το
βλέπει εθελοτυφλεί. Και επειδή κάποιος συνάδελφος µίλησε για
τον πατριωτισµό, ποιος είναι πατριωτισµός; Πατριωτισµός είναι
όταν κινδυνεύει η χώρα να µπορείς να υπερβαίνεις τα όριά σου
και να βλέπεις το καλό της χώρας και όχι το καλό του κόµµατός
σου. Πολύ δύσκολη απόφαση, κύριοι συνάδελφοι.

Εµείς στηρίζουµε κάποια µέτρα, τα οποία εξάλλου είναι απα-
ραίτητα, αλλά ο πιο εύκολος τρόπος είναι να λαϊκίζουµε και να εί-
µαστε έξω και να φωνάζουµε. Πουλάει, µαζεύει κουκιά. Ωραία.

Προσπαθώ να καταλάβω, η Κυβέρνηση αυτή είναι µια Κυβέρ-
νηση µαζοχιστών, δηλαδή, τους αρέσει να τους βρίζουνε απ’ έξω
αγρότες, εργάτες, δηµόσιοι υπάλληλοι, οικονοµισάριοι του δη-
µοσίου, όπως αυτοί οι εφοριακοί, οι τελωνειακοί, ή πράγµατι δεν
έχει; Ανοίγει το σεντούκι, δεν υπάρχει τίποτα µέσα. Να δώσει τι;
∆εν καταλαβαίνουµε ότι πρέπει να προσαρµοστούµε σε µία
πραγµατικότητα;

Πού είναι το φταίξιµο της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ και πού

είναι το φταίξιµο της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας; Το
φταίξιµο είναι ότι τόσα χρόνια κρατούσατε τον Έλληνα σε µια
επίπλαστη ευδαιµονία και δεν µίλαγε κανείς.

Μας τα είπε ο Γερµανός Υπουργός. Επίπλαστη ευδαιµονία.
Πηγαίνεις έξω, φίλε κύριε Λαφαζάνη, σε οποιαδήποτε χώρα

της Ευρώπης και το ραντεβού για δείπνο είναι στις 7.30-8.00.
Στις δέκα η ώρα τα περισσότερα µαγαζιά του Λονδίνου γράφουν.
«Τελευταίο σερβίρισµα». Εδώ δίνεις ραντεβού για φαγητό τις
12.00 το βράδυ!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Η γεωγραφία δεν αλλάζει, κύριε
Πρόεδρε, είµαστε Μεσόγειος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Ναι, αλλά τι αλλάζει; Ότι κοιµάσαι στις 3.00
η ώρα και δεν δουλεύεις το πρωί. Και δεν δουλεύαµε ποτέ. Έξι
µήνες το χρόνο δεν δουλεύουµε! Όταν πηγαίνεις 3.00 η ώρα το
πρωί για ύπνο δεν µπορείς να είσαι 7.00 η ώρα στη δουλειά.

Επίσης κανείς δεν µίλησε στον ελληνικό λαό. ∆εν µίλησε για να
του πει γι’ αυτήν την υπερκατανάλωση που κάνουµε!

Είµαστε σε µία στιγµή κρίσης και το προϊόν που πωλείται πε-
ρισσότερο από κάθε τι άλλο ποιο είναι, ξέρετε; Οι «plasma» τη-
λεοράσεις, λες και δεν βλέπουµε στις άλλες τηλεοράσεις. Ουρά
οι διαφηµίσεις, ουρά ο κόσµος στα µαγαζιά. Προχθές άνοιξε ένα
µαγαζί στη Λεωφόρο Συγγρού και η ουρά ήταν 400 µέτρα για να
πάρουνε «plasma» τηλεοράσεις. Λοιπόν, δεν έχουµε δηµιουργή-
σει καταναλωτική συνείδηση. Τρώµε περισσότερα απ’ ό,τι πα-
ράγουµε.

Και εν πάση περιπτώσει, να πούµε κάποιες αλήθειες. Εάν δεν
βάλουµε κάτω τον Έλληνα να δουλέψει, να βγάλει προϊόντα, δεν
πρόκειται να βγούµε επάνω. Θα την περάσουµε την κρίση, µε τη
βοήθεια της Ευρώπης, γιατί µόνοι µας δεν µπορούµε, να µην κο-
ροϊδευόµαστε.

Ερωτώ, κύριε Υπουργέ, την άλλη µέρα τι προϊόν θα πουλή-
σουµε; Τι ; Πείτε µου ένα φουγάρο που κάπνισε αυτά τα χρόνια.
Πείτε µου ότι άνοιξαν αυτές οι πέντε µονάδες και πουλάνε στο
εξωτερικό αυτά τα πράγµατα. ∆εν έχουµε τίποτα. Προς αυτή την
κατεύθυνση πρέπει να προχωρήσουµε. Μέχρι τότε, όµως, να
προχωράµε µε έξυπνους σχεδιασµούς που δεν κοστίζουν στο
λαό.

Είπα στη Νέα ∆ηµοκρατία για τους ηµιυπαίθριους χώρους. Το
παρέλαβε ο σαρακατσάνος, το έφερε κολοβό, το πήρε η κ. Μπιρ-
µπίλη και το πέταξε. Χαµένα έτοιµα λεφτά. Επαναλαµβάνω, ηµιυ-
παίθριοι χώροι. Επαναλαµβάνω, αυθαίρετα. Έχουµε ενάµισι
εκατοµµύριο αυθαίρετα. Μπορούµε να τα γκρεµίσουµε; Πάρτε
όλες τις µπουλντόζες της Ευρώπης, αλλά δεν µπορείτε να τα
γκρεµίσετε. Εφόσον δεν µπορούµε να τα γκρεµίσουµε, γιατί τα-
λαιπωρούµε έναν πολίτη του οποίου δεν του δίνουµε ρεύµα και
προσπαθεί να βρει από το υγραέριο και γιατί δεν παίρνουµε
λεφτά; ∆εν υπάρχει Έλληνας φτωχός, λιγότερος φτωχός ή πλού-
σιος που θα του πεις σου νοµιµοποιώ το σπίτι και δεν θα πλη-
ρώσει. Έτοιµα λεφτά. Πηγαίνετε να τα πάρετε! ∆εν πηγαίνετε.

Σας λέω εδώ πέρα, εδώ και ενάµισι χρόνο έχει µαλλιάσει η
γλώσσα µου, να φέρουµε τα λεφτά µέσα και να ελαστικοποιεί-
στε το «πόθεν έσχες». Όχι, όχι µου λέγατε, όπως µου έλεγαν εδώ
κάποιοι τα «µαύρα» λεφτά, χρήµατα λευκής σαρκός, ναρκωτικά,
όλα αυτά. Λες και όλοι οι Έλληνες κάνουν αυτή τη δουλειά. Όλοι
οι Έλληνες έχουν «µαύρα» λεφτά, λίγα ή περισσότερα.

Έρχεστε και λέτε: «Για να φέρεις τα λεφτά, 5% να τα φέρεις
µέσα, 8% εάν τα αφήσεις έξω» κ.λπ. Και; Τι µε ενδιαφέρει το έξω;
Τι µε ενδιαφέρει εµένα να µείνουν έξω; Εµένα µε ενδιαφέρει να
έρθουν µέσα και για να έλθουν µέσα πρέπει να τον γλυκάνεις.
∆εν έχουµε το τραπεζικό σύστηµα της Ιταλίας που ο Μπερλου-
σκόνι είπε 5%. Εδώ υποπτεύεται ο ένας και τον εαυτό του και τη
µητέρα του και πολύ περισσότερο τις τράπεζες.

∆ώστε τους κίνητρο! Και το κίνητρο είναι ένα. Εκεί που τα
έχεις στην Ελβετία και σε άλλες χώρες είναι µηδενικό το επιτό-
κιο. Φέρε τα εδώ και για τρία χρόνια δεν σου φορολογώ τους τό-
κους. Αυτό είναι το κίνητρο για τα φέρει. Είναι λάθος η διαδροµή
την οποία κάνατε, είναι µεγάλο λάθος. ∆εν θα έρθουν λεφτά. Θα
αποτύχει το µέτρο, όπως απέτυχε επί εποχής κ. Αλογοσκούφη.

Εγώ, λοιπόν, θα σας προτείνω ορισµένα πράγµατα. Κύριε
Υπουργέ, θα ήθελα λίγο την προσοχή σας. Σας έχω έτοιµα
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λεφτά. Απ’ όλο αυτό που φέρνετε τώρα, δεν πρόκειται να µαζέ-
ψετε περισσότερα από 4 ή 5.000.000.000. Αυτοί είναι οι υπολο-
γισµοί σας, όπως άκουσα από τον Υπουργό σας. Εγώ σας έχω
15.000.000.000 έτοιµα, χωρίς να επιβαρυνθεί ούτε 1 ευρώ σή-
µερα ο Έλληνας πολίτης. Θα µαζέψετε τις κατασκευάστριες
εταιρείες των εθνικών οδών που έχουνε τα διόδια και θα τους
πείτε -ακούστε µε κύριε Υπουργέ, είναι µία έξυπνη λύση που θα
σας λύσει χέρια και θα βοηθήσει και λίγο στο θέµα που συζητά-
γαµε χθες µε τους µετανάστες, οι οποίοι τώρα δεν έχουνε δου-
λειά και έχουν αρχίσει να πολλαπλασιάζουν την εγκληµατική
τους δραστηριότητα- «πηγαίνετε πέντε χρόνια παραπίσω, σας
επιµηκύνω τη σύµβαση για πέντε χρόνια για τα διόδια και µε αυτά
τα χρήµατα θέλω να µου κάνετε αυτά τα έργα σήµερα, τώρα».
Έχω µιλήσει µε κάποιες και όλες δέχονται αυτή τη στιγµή να κά-
νουν όλα τα δηµόσια έργα που έχει ανάγκη η χώρα, χωρίς καµ-
µιά χρηµατοδότηση, δηλαδή δεκαπέντε δισεκατοµµύρια έργα,
που σηµαίνει ότι θα δουλέψουνε τουλάχιστον τριακόσιες πενή-
ντα χιλιάδες άνθρωποι, αύριο, χωρίς να χάσουµε τίποτα.

ΤΟΝΙΑ ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Και γιατί δεν συνεχίζουν αυτά που κάνουν,
κύριε Πρόεδρε, και τα έχουν σταµατήσει;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Για δηµόσιες δαπάνες δεν µπορούµε να
χρηµατοδοτήσουµε εµείς. Ενώ λοιπόν, µ’ αυτό που λέω, κυρία
Αντωνίου –ακούστε µε λίγο- είναι να τελειώνει το 30. Τι πειράζει
να πάµε στο 35; Πείτε µου. Αυτά τα χρήµατα όµως τα καρπούµαι
σήµερα εγώ µε δηµόσια έργα. Και επειδή στα δηµόσια έργα -µην
κοροϊδευόµαστε- το κεφάλαιο χρησιµοποιεί µετανάστες, λαθρο-
µετανάστες, θα δουλέψουνε κάποιοι από αυτούς και θα παύουν
να εγκληµατούν. Άρα κερδίζουν και αυτοί τους οποίους εσείς
προστατεύετε.

Άρα λοιπόν, το δικό µου µέτρο κατατείνει προς µια συγκεκρι-
µένη πορεία, σε µια πορεία ανάπτυξης που δεν υπάρχει τώρα.
Σε έργα που δεν θα χρειαστεί να βάλουµε ούτε 1 ευρώ!

Εν πάση περιπτώσει, εάν θέλετε λεπτοµέρειες σας παραπέ-
µπω και σε οδηγίες οι οποίες υπάρχουν στην Ευρωπαϊκή Ένωση
προς αυτή την κατεύθυνση. Και θα σας πω και το άλλο. Το έκανε
ο Νικολά Σαρκοζί. Κάντε ένα τηλέφωνο τώρα στον Πρόεδρο και
ρωτήστε τον, «αυτό που έκανε ο Σαρκοζί δεν σου λέει πώς το
έκανε στη Γαλλία, και δηµιούργησε έσοδα τα οποία δεν είχε;».

Εάν θέλετε, λοιπόν, υπάρχουν τρόποι να κινήσουµε τη µηχανή,
υπάρχουν και ιδέες. Αρκεί να καθαρίσετε καλά τα αυτιά σας και
να ακούτε αυτά που σας λέµε! Τα ακούτε σε «σπασµένο» τηλέ-
φωνο, τα φέρνετε λάθος και µε λάθος αποτελέσµατα.

Εµείς θέλουµε να βοηθήσουµε να βγει η χώρα από την κρίση.
∆εν είµαστε απροσάρµοστοι σαν κάποιους άλλους, να ερχόµα-
στε εδώ, εν ώρα κρίσεως και να «πυροβολούµε» την προσπάθεια
αυτή την οποία κάνετε εσείς και την οποία εν πάση περιπτώσει µε
ένα τρόπο παρακολουθεί η Νέα ∆ηµοκρατία και µε έναν άλλο
τρόπο παρακολουθούµε εµείς, για το καλό και µόνο της Ελλά-
δος.

Γιατί εάν βουλιάξει το πλοίο δεν µε ενδιαφέρει εάν λέγετε Πα-
πανδρέου ή λέγεται Καραµανλής ή όπως αλλιώς ή όπως αλλιώς.
Το πλοίο «Ελλάς» δεν πρέπει να βουλιάξει! Και κάποιοι πρέπει να
σταµατήσουν να βάζουν νάρκες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεώργιο Κα-
ρατζαφέρη.

Ακολουθεί ο κ. Μαργαρίτης Τζίµας από τη Νέα ∆ηµοκρατία για
δέκα λεπτά, από του Βήµατος.

ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω πως το ΠΑΣΟΚ και η Κυ-

βέρνηση θα πρέπει να πάρει απόφαση και να πει στον ελληνικό
λαό, εάν πραγµατικά έχουµε παγκόσµια οικονοµική κρίση ή δεν
έχουµε. ∆ιότι εάν δεν έχουµε παγκόσµια οικονοµική κρίση, δεν
νοµίζω κύριε Υπουργέ, και στην Πορτογαλία και στην Ισπανία και
την Ιρλανδία, την Ιταλία, Γερµανία και Γαλλία να κυβερνούσε ο κ.
Καραµανλής και η Νέα ∆ηµοκρατία. Γιατί και οι χώρες αυτές
αντιµετωπίζουν χειρότερη οικονοµική κρίση απ’ αυτήν που αντι-
µετωπίζει η Ελλάδα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β' Αντι-

πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)
Επιλέξτε, λοιπόν, εάν για την κρίση που αντιµετωπίζει η χώρα

µας είναι υπεύθυνη η Νέα ∆ηµοκρατία ή είναι η παγκόσµια οικο-
νοµική κρίση.

Αυτός λοιπόν, ο προϋπολογισµός που συζητάµε σήµερα του
2008, υλοποιήθηκε στην δυσκολότερη οικονοµική περίοδο, όταν
ολόκληρη η ευρωπαϊκή ήπειρος συνταρασσόταν από εκατοµµύ-
ρια απολύσεις, οι οποίες συνέβαιναν σε µεγάλες και µικρές βιο-
µηχανίες.

Σήµερα, όµως, έχουµε δύο γεγονότα πάρα πολύ σηµαντικά µε
πολιτική και οικονοµική χροιά, κύριε Υπουργέ. Για πρώτη φορά
µετά τον πόλεµο βρίσκεται Ελληνική Κυβέρνηση η οποία κάνει
δύο πράγµατα πρωτόγνωρα. Αποφασίζει να µειώσει τους µι-
σθούς των εργαζοµένων. Αυτό ανακοινώσατε χθες. Όταν κόβο-
νται τα επιδόµατα κατά 10% σηµαίνει ότι ο µισθός, τα χρήµατα
που έµπαιναν στην οικογένεια του κάθε εργαζόµενου θα είναι λι-
γότερα από αυτά που έπαιρνε το 2009. Μη µου πείτε ότι λαϊκί-
ζουµε; Η µείωση των επιδοµάτων κατά 10% σηµαίνει µείωση
µισθών.

∆εύτερον, καλείτε και τους ανέργους να πληρώσουν το µάρ-
µαρο για την κρίση. Και πώς τους καλείτε τους ανέργους; Αυξά-
νετε το φόρο για τη βενζίνη. Οι άνεργοι δεν κυκλοφορούν µε
αυτοκίνητα; Ξέρετε πόσο είναι η ετήσια επιβάρυνση σε ένα αυ-
τοκίνητο, σ’ έναν οδηγό που κάνει µία µέση κυκλοφορία δεκαπέ-
ντε χιλιάδων χιλιοµέτρων το χρόνο; Ένας µισθός είναι 1.000
ευρώ περίπου, επιπλέον είναι η επιβάρυνση από την αύξηση της
τιµής των καυσίµων, κύριε Υπουργέ.

∆ηλαδή τι κάνετε τώρα; ∆ίνετε επίδοµα Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης για το 2010 150 ευρώ σε δυόµισι εκατοµµύρια Έλληνες,
τους παίρνετε 1.000 ευρώ µε την αύξηση του Ειδικού Φόρου Κα-
τανάλωσης της βενζίνης, τους µειώνετε και το βασικό τους
µισθό, άρα στην ουσία κάνατε αυτό που φοβόταν όλη η ελληνική
κοινωνία. Καταργήσατε και τον 13ο και τον 14ο µισθό. Αυτό είναι
το αποτέλεσµα των χθεσινών εξαγγελιών του Πρωθυπουργού και
των Υπουργών σας. ∆εν υπάρχουν πλέον δεκατέσσερις µισθοί
στην Ελλάδα, υπάρχουν µόνο δώδεκα.

Και µε ποιο µέτρο που ανακοινώσατε χθες πλήττεται το µε-
γάλο κεφάλαιο, αυτούς που λέγατε τόσα χρόνια ότι ευνόησε η
Νέα ∆ηµοκρατία; Χαρίσαµε, λέγατε, δισεκατοµµύρια ευρώ στις
τράπεζες. Τη µία φορά µας λέγατε 5.000.000.000 ευρώ, την άλλη
10.000.000.000 ευρώ. Πάρτε αυτά τα 10.000.000.000 ευρώ που
χάρισε η Νέα ∆ηµοκρατία στις τράπεζες. Γιατί δεν τα παίρνετε;
Γιατί δεν µειώνετε τα επιτόκια καταθέσεων, τα επιτόκια αγορών
των πιστωτικών καρτών από το 19% στο 3%;

Εσείς στενοχωριέστε και σας πειράζει και θυµώνετε, όταν
ασκείται κριτική από τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης. ∆εν έχετε
καταλάβει ότι είστε Κυβέρνηση. ∆εν έχετε καταλάβει ότι αυτό
που εξαγγείλατε χθες, δηλώνει µία Κυβέρνηση η οποία είναι σε
πλήρη αντίθεση µε τις προεκλογικές της δεσµεύσεις. Μίλησε ο
κ. Φλωρίδης, προηγουµένως, για τέλος εποχής της ασυνέπειας.
Μα, η πολιτική την οποία εφαρµόζετε εδώ και τέσσερις µήνες
είναι «µνηµείο» ασυνέπειας, κύριε Υφυπουργέ.

Πάτε να βρείτε ένα ψηφοφόρο σας, έναν Έλληνα πολίτη που
ψήφισε ΠΑΣΟΚ, γιατί πίστεψε αυτό που έλεγε ο κ. Παπανδρέου
και όχι αυτό που έλεγε ο κ. Καραµανλής. Και τι λέγατε προεκλο-
γικά; ∆εν θα παγώσουµε εµείς τους µισθούς. Όχι µόνο τους πα-
γώσατε, αλλά µειώσατε τους µισθούς των εργαζοµένων.

Είπατε προεκλογικά ότι θα µειώσετε τα επιδόµατα των υπαλ-
λήλων; Είπατε ότι θα επιβάλλετε φόρο στα καύσιµα, ότι θα αυ-
ξήσετε την τιµή της βενζίνης; ∆ύο πηγές εσόδων έχει η Ελλάδα,
δεν έχουµε βαριά βιοµηχανία, µόνο τον τουρισµό και τη ναυτιλία
έχουµε. Τους είπατε ότι θα καταργήσουµε τα δύο αντίστοιχα
Υπουργεία και περιµένετε να έχετε έσοδα από τον τουρισµό και
από τη ναυτιλία;

Γι’ αυτό επιβαρύνετε τον ελληνικό λαό, όλα τα λαϊκά στρώ-
µατα αδιακρίτως. Γι' αυτό είναι φοροµπηχτική η πολιτική σας. Γι’
αυτό και φωνάζει ο κόσµος έξω. ∆εν έχουν κοινωνική συναίνεση
τα µέτρα σας. Πού την είδατε τη λαϊκή συναίνεση; Πού την εί-
δατε την κοινωνική συµµετοχή; Ποιος Έλληνας πολίτης µισθο-
συντήρητος σας έδωσε το δικαίωµα να εφαρµόσετε αυτά τα
µέτρα, τα οποία εξαγγείλατε;
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Και έρχεσθε από την άλλη και κατηγορείτε τη Νέα ∆ηµοκρα-
τία. Με τη δική σας πολιτική έχουµε την επίθεση των κερδοσκό-
πων. Πεντέµισι χρόνια κυβερνούσαµε, ούτε µία φορά µας
επετέθησαν οι κερδοσκόποι. ∆ιερωτάσθε γιατί έχουµε επίθεση
κερδοσκόπων τώρα; Γιατί επελέγη αυτή η χρονική στιγµή;

Γιατί από την µία µέρα που αναλάβατε τη διακυβέρνηση µέχρι
την επόµενη, διαπιστώσατε ως δια µαγείας, λες και είχατε χρό-
νια το κρατικό και οικονοµικό µηχανισµό της χώρας, ότι το έλ-
λειµµα δεν είναι 6,5% αλλά είναι 12,7% του ΑΕΠ.

Πότε προλάβατε, κύριε Υπουργέ και µελετήσατε όλα τα στα-
τιστικά στοιχεία από τις 4 Οκτωβρίου που γίνατε Κυβέρνηση και
6 Οκτωβρίου ανακοινώσατε ότι το έλλειµµα είναι 12,7%; Και σας
ρωτώ ευθέως και να προσκοµίσετε έγγραφη έγκριση, όχι λόγια
των ευρωπαϊκών οργάνων και της EUROSTAT, εάν η EUROSTAT
εγγράφως απεδέχθη το ύψος του δηµοσίου ελλείµµατος, το
οποίο αναφέρετε, το 12,7%. Συµφωνεί η EUROSTAT; Είναι 12,7%
το δηµόσιο χρέος ή δεν είναι, κύριε Υπουργέ;

Αλλά όταν µία Κυβέρνηση ανεβάζει από τη µία µέρα στην άλλη
στα ύψη το δηµόσιο χρέος, ανοίγει το δρόµο στα κερδοσκοπικά
παιχνίδια. Και επί δύο µήνες δίνετε βαρύτητα σ’ αυτά που έλεγαν
οι διεθνείς οίκοι, οι ανταγωνιστικοί, οι οποίοι δεν προέβλεψαν την
παγκόσµια οικονοµική κρίση, οι διεθνείς οίκοι που έλεγαν την
προηγούµενη που φαλίρισε η «Lehman Brothers» ότι είναι υγιής
µηχανισµός και οικονοµικός κολοσσός και την επόµενη έχασε τα
κεφάλαιά της. Είναι οι ίδιοι οίκοι που έλεγαν ότι η Εθνική Τρά-
πεζα της Ελλάδος δεν έχει µέλλον οικονοµικό και η Εθνική Τρά-
πεζα της Ελλάδος εξακολουθεί να έχει κέρδη, κύριε Υπουργέ.

Αυτά, λοιπόν, τα µέτρα, τα οποία ανακοινώσατε τις τελευταίες
µέρες, αποτελούν τη χειρότερη εισοδηµατική και φορολογική
πολιτική των τελευταίων δεκαετιών.

Και επειδή πολύς λόγος γίνεται για το χρέος της χώρας µας
των 300.000.000.000 ευρώ, µπορείτε να µου πείτε, κύριε Υπουργέ,
πόσο δηµόσιο χρέος παραδώσατε στη Νέα ∆ηµοκρατία; Ήταν
180.000.000.000 ευρώ το 2004; Ήταν 200.000.000.000 ευρώ; Να
δεχθώ το ελάχιστο δηµόσιο χρέος που παραλάβαµε από σας.
Γιατί να µας παραδώσατε τόσο µεγάλο δηµόσιο χρέος; Είκοσι
χρόνια κυβερνήσατε χωρίς παγκόσµια οικονοµική κρίση. Όλα
σας πήγαιναν ρολόι. Και δηµιουργήσατε µία Ελλάδα µε
200.000.000.000 ευρώ χρέος, που για να το ξοφλήσουµε, να το
πληρώσουµε εµείς, µόνο για τους τόκους, έπρεπε κάθε χρόνο
να δίνουµε 12.000.000.000 ευρώ, επί έξι, δηλαδή 75.000.000.000
ευρώ;

Γιατί δεν µας παραδώσατε µηδενικό δηµόσιο χρέος µετά από
είκοσι χρόνια διακυβέρνησης; Και φυσικά µε την πολιτική σας
ανατρέπεται όλο το οικοδόµηµα, το θεωρητικό τουλάχιστον, που
πιστεύαµε όλοι µας για το τι σηµαίνει Ευρωπαϊκή Ένωση. ∆η-
λαδή, σηµαίνει σύγκλιση µισθών, κοινωνικών παροχών.

∆υστυχώς από το 1980 µέχρι σήµερα έχουν περάσει τριάντα
ολόκληρα χρόνια, τα είκοσι κυβερνήσατε εσείς και αντί να συ-
γκλίνουµε µε τον ευρωπαϊκό µέσο όρο, αποκλίνουµε µε αυτή σας
την πολιτική σας. ∆ιότι ο µισθός του εργαζόµενου στην Ιρλανδία
είναι 4.000 ευρώ και στην Ελλάδα εξακολουθεί να είναι 700 ευρώ
και σήµερα τον πηγαίνετε ακόµη πιο κάτω.

Αντιλαµβάνεσθε, λοιπόν, πώς η πολιτική σας δεν είναι ούτε καν
σε πλήρη σχέση µε αυτά που υποσχεθήκατε προεκλογικά και κυ-
ρίως δεν έχει καµµία απολύτως σχέση µε τις ανάγκες του ελλη-
νικού λαού.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε πάρα πολύ
τον κ. Τζίµα.

Το λόγο έχει ο κ. Θεόδωρος Καράογλου.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η

σηµερινή συζήτηση στην Ολοµέλεια της Βουλής για τον Ισολο-
γισµό και Απολογισµό του ελληνικού κράτους για το έτος 2008
γίνεται και συµπίπτει µε µία µεγάλη απεργιακή κινητοποίηση της
Α∆Ε∆Υ.

Σήµερα όλες οι δηµόσιες υπηρεσίες έχουν νεκρώσει. Ξέρετε
γιατί; Γιατί είναι η πρώτη φορά στην ιστορία του ελληνικού κρά-
τους που το εισόδηµα, το πραγµατικό εισόδηµα των δηµοσίων
υπαλλήλων µειώνεται.

Σας θυµίζω ποια ήταν η δική σας στάση, όταν στις αρχές Σε-
πτεµβρίου του 2009 υπεύθυνα, ρεαλιστικά, αντικειµενικά ο Κώ-
στας Καραµανλής -και µάλιστα στο ξεκίνηµα της προεκλογικής
περιόδου- µίλησε για πάγωµα των µισθών. Τότε υπήρχε από την
πλευρά του κ. Παπανδρέου, αρχηγού της αξιωµατικής αντιπολί-
τευσης, σηµερινού Πρωθυπουργού, η ανεύθυνη στάση µε το
γνωστό σύνθηµα: «Λεφτά υπάρχουν και υποσχόµαστε άνοδο των
µισθών σε ποσοστό µεγαλύτερο του τιµαρίθµου…».

Αν µη τι άλλο, λοιπόν, αποδείχθηκε πολύ σύντοµα σ’ όλο τον
ελληνικό λαό ότι λέγατε ψέµατα και αυτό αποδεικνύεται από το
ότι, όπως είπα και πριν, σήµερα για πρώτη φορά στην ιστορία
του ελληνικού κράτους µειώνετε τους πραγµατικούς µισθούς
των δηµοσίων υπαλλήλων µε διάφορους τρόπους, µε την περι-
κοπή του 10% των επιδοµάτων που πλήττει τους πάντες, ανε-
ξαρτήτως του ύψους των επιδοµάτων, µε τη µείωση κατά 30%
των εξόδων κίνησης όλων των δηµοσίων υπαλλήλων και βεβαίως
µε την προαναγγελθείσα εφαρµογή της ενιαίας φορολογικής κλί-
µακας που αυτό σηµαίνει ότι χάνονται και τα όποια φορολογικά
πλεονεκτήµατα είχαν τα επιδόµατα κάποιων δηµοσίων υπαλλή-
λων.

Αν λοιπόν, αυτά τα συνδυάσουµε µε την αύξηση του ειδικού
φόρου στα καύσιµα, µε την ήδη νοµοθετηµένη αύξηση στα τσι-
γάρα και στα ποτά, µε την επιστροφή φόρων που η κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας είχε καταργήσει –και αναφέροµαι στους
φόρους γονικών παροχών, δωρεών, κληρονοµιών- τότε λοιπόν,
καταλαβαίνετε ότι το όλο πρόβληµα αποκτά εκρηκτικές διαστά-
σεις. Γι’ αυτό το λόγο άλλωστε, έχουµε αυτή την πρωτοφανή και
καθολική συµµετοχή των δηµοσίων υπαλλήλων στην πραγµατο-
ποιούµενη απεργία της Α∆Ε∆Υ.

Φυσικά, δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
φρόντισε χθες να ρίξει ακόµη λίγο λάδι στη φωτιά. Έτσι, λοιπόν,
χθες, παραµονή της ήδη εξαγγελθείσας και πραγµατοποιούµε-
νης σήµερα απεργίας της Α∆Ε∆Υ, η Κυβέρνηση έκανε ταυτό-
χρονα µια οµοβροντία από ανακοινώσεις για το ασφαλιστικό, για
το φορολογικό νοµοσχέδιο και την εισοδηµατική πολιτική.

Όσον αφορά, την εισοδηµατική πολιτική τα έχουµε ήδη πει.
Για πρώτη φορά προβλέπεται µείωση των πραγµατικών µισθών
των δηµοσίων υπαλλήλων και παράλληλα πάγωµα των συντά-
ξεων.

Αναφορικά µε το φορολογικό νοµοσχέδιο, συνεχίζεται η φο-
ροεπιδροµή που ήδη ξεκίνησε µε µια σειρά νοµοθετικών πρωτο-
βουλιών της Κυβέρνησης, σε βάρος των µικροµεσαίων επιχειρήσεων
και των µικροµεσαίων νοικοκυριών, ενώ παράλληλα πολλές ασά-
φειες, πολλά κενά και ερωτηµατικά, αναδεικνύονται για την υλο-
ποίηση των συγκεκριµένων βασικών αρχών -γιατί ακόµη φορολογικό
νοµοσχέδιο δεν είδαµε!- ενώ στο ασφαλιστικό ζήτηµα, που είναι
ένα κολοσσιαίο επίσης ζήτηµα, προκύπτει µία σειρά σηµαντικών
ερωτηµάτων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οφείλετε να απαντήσετε, γιατί
οι ανακοινώσεις του αρµόδιου Υπουργού ήταν ιδιαίτερα θολές,
αποσπασµατικές και νεφελώδεις, για το αν παραµένει ο δηµό-
σιος, καθολικός και αναδιανεµητικός χαρακτήρας του συστήµα-
τος ασφάλισης, ή αν προωθείτε ένα άλλο, διαφορετικό σύστηµα
κεφαλαιοποιητικού χαρακτήρα.

Έχετε κάνει τις αντίστοιχες µελέτες για ό,τι έχετε ανακοινώσει
ή για ό,τι σχεδιάζετε; ∆ιασφαλίζεται η τριµερής χρηµατοδότηση;
∆ιασφαλίζεται το ύψος των συντάξεων; Οφείλετε, αν µη τι άλλο,
σε όλους τους εργαζόµενους να δώσετε απαντήσεις στα ερω-
τήµατα αυτά, που καλοπροαίρετα σας θέτουµε. Γιατί το να µιλάς
γενικώς και αορίστως και να εξαγγέλλεις νοµοθετικές πρωτο-
βουλίες, χωρίς να ξεκαθαρίζεις συγκεκριµένα σηµεία, αν µη τι
άλλο, βλάπτει τη δηµόσια συζήτηση για το συγκεκριµένο θέµα.

Από τους τεσσεράµισι µήνες περίπου που είστε Κυβέρνηση,
έχει αποδειχθεί, όχι µόνο στον ελληνικό λαό, αλλά και τις διε-
θνείς αγορές και στην Ευρωπαϊκή Ένωση, ότι δυστυχώς κυβερ-
νάτε στα «τυφλά», χωρίς πρόγραµµα. Είστε µία Κυβέρνηση
ερασιτεχνών που συνεχώς αυτοσχεδιάζετε, και µάλιστα αυτο-
σχεδιάζετε εις βάρος του ελληνικού λαού!

Απόδειξη αυτού είναι ότι το spread, τον Οκτώβρη του 2009, µε
Κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ, ήταν περίπου στις 110 µονάδες βάσης και
µέχρι πριν από λίγες µέρες, πριν ανακοινωθεί η γαλλογερµανική
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πρωτοβουλία για τη βοήθεια της ελληνικής οικονοµίας και άλλων
οικονοµιών της Ευρωπαϊκής Ένωσης που έχουν προβλήµατα,
είχε ξεπεράσει τις 400 µονάδες βάσεις. Αυτό είναι απόδειξη ότι
οι διεθνείς αγορές και η Ευρωπαϊκή Ένωση είναι πεπεισµένοι ότι
δεν έχετε κανένα σχέδιο και ότι βαδίζετε γενικώς στα «τυφλά».

Στο σηµείο αυτό, πρέπει να επισηµάνω βεβαίως, ότι είστε ιδι-
αίτερα τυχεροί, γιατί απέναντί σας έχετε µία σοβαρή, υπεύθυνη,
συνεπή και µετριοπαθή Αξιωµατική Αντιπολίτευση, που ούτε σας
µοιάζει ούτε θέλει να σας µοιάσει και δεν θα λέει αυτά που λέ-
γατε εσείς στο παρελθόν «όχι» σε όλα, γενικώς και αδιακρίτως.

Εµείς θεωρούµε –όπως είπε και ο Πρόεδρος µας- ότι η συναί-
νεση είναι πολιτική αρετή και γι’ αυτό το λόγο θα κρίνουµε, µε
βάση τις παρουσιαζόµενες πρωτοβουλίες και το παρουσιαζό-
µενο νοµοθετικό έργο της Κυβέρνησης. Όπου χρειάζεται να
πούµε «ναι», θα πούµε «ναι» και όπου χρειάζεται να πούµε «όχι»
θα πούµε «όχι». Θα εξηγήσουµε όµως, γιατί λέµε «όχι» και όχι
µόνο αυτό, αλλά θα καταθέσουµε και την εναλλακτική πολιτική
µας πρόταση.

Συναίνεση βεβαίως, δεν σηµαίνει «παράδοση» άνευ όρων. Συ-
ναίνεση δεν σηµαίνει, να ανέχεσαι τις προσβολές και τις ύβρεις
από την πλευρά της Κυβέρνησης αδιαµαρτύρητα, γιατί θα πρέ-
πει να επικρατήσει ένα κλίµα νηφαλιότητας, ηρεµίας στην πολι-
τική ζωή. Συναίνεση δεν σηµαίνει να µην απαντάς σε αστήρικτες
κατηγορίες, όπως αυτή που είδαµε πριν από µερικές µέρες όταν
συζητιόταν στη Βουλή το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, σχετικά µε
το περίφηµο «σκάνδαλο» της «ΑΚΡΟΠΟΛΙΣ».

Κύριε Υφυπουργέ, αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, πολλοί
από εσάς µιλήσατε για σκάνδαλο σχετικά µε τη διαγραφή
5.500.000.000 ευρώ από τη χρηµατιστηριακή εταιρεία «ΑΚΡΟ-
ΠΟΛΙΣ». Πρέπει λοιπόν, να αποδείξετε και να τεκµηριώσετε το
σκάνδαλο αυτό, για το οποίο αφήσατε σαφή υπονοούµενα σε
βάρος της προηγούµενης κυβέρνησης και σε βάρος στελεχών
της Νέας ∆ηµοκρατίας. Πρέπει να µας πείτε πότε ανακαλύψατε
το θέµα αυτό, τί κάνατε όταν το ανακαλύψατε, πότε το παρα-
πέµψατε στον εισαγγελέα -αν το παραπέµψατε- αν έχει ολοκλη-
ρωθεί η εισαγγελική έρευνα και αν υπάρχουν ευθύνες ή όχι;

Γιατί οι πληροφορίες που εµείς έχουµε από υπηρεσιακούς πα-
ράγοντες είναι ότι ήταν µία καθ’ όλα νόµιµη διαδικασία που δεν
έχει κανένα απολύτως χαρακτήρα σκανδάλου. Είναι προφανές,
ότι κανένα ποσό δεν διεγράφη, απλώς εκκρεµεί στα φορολογικά
δικαστήρια η υπόθεση, αφού βεβαιώθηκε το 10%, όπως είµαστε
βέβαιοι ότι γνωρίζετε, ότι προβλέπει η σχετική νοµοθεσία.

Εµείς, όµως θέτουµε τα ερωτήµατα αυτά και περιµένουµε την
απάντησή σας. ∆ιότι, διαφορετικά –θα µου επιτρέψετε να πω-
πως αν το αφήσετε γενικώς και αορίστως να αιωρείται, τότε
απλώς συκοφαντείτε. Σε διαφορετική περίπτωση, αν δώσετε τις
απαντήσεις σας και είναι όπως εµείς έχουµε πληροφορηθεί ότι
δηλαδή δεν υπάρχει απολύτως κανένα σκάνδαλο, τότε θα πρέπει
να ζητήσετε και µία µεγάλη συγγνώµη από την παράταξη αυτή
που συκοφαντήσατε και διασύρατε χωρίς κανένα λόγο.

Έρχοµαι τώρα στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, στην κύρωση
ισολογισµού και απολογισµού του ελληνικού κράτους για το
2008. Κατ’ αρχήν, θα επισηµάνω -γιατί µ’ αρέσει να είµαι αντικει-
µενικός- ότι είναι θετικό το γεγονός ότι έρχεται σχετικά νωρίς.
Στις αρχές δηλαδή, Φεβρουαρίου έρχεται η Κύρωση για τον Απο-
λογισµό και τον Ισολογισµό για το 2008. Στο παρελθόν ερχόταν
στα δύο περίπου χρόνια.

Θα πρέπει βεβαίως, ο στόχος που υπάρχει µέσα στα µέλη της
ανάλογης επιτροπής, να γίνει πραγµατικότητα. Θα πρέπει δη-
λαδή, να συζητιέται ο Απολογισµός και ο Ισολογισµός ενός έτους
του κράτους, τον αµέσως επόµενο χρόνο -και µάλιστα- έως τον
Οκτώβριο του επόµενου χρόνου, για να είναι επίκαιρος.

Υπάρχει επίσης, ένα σοβαρό ζήτηµα που ακόµη εκκρεµεί και
είναι ένα αίτηµα οµόφωνο της αρµόδιας Επιτροπής Ισολογισµών
και Απολογισµών του ελληνικού κράτους, ότι δηλαδή η επιτροπή
αυτή θα πρέπει να στηριχθεί µε επιστηµονικό και τεχνοκρατικό
προσωπικό, έτσι ώστε να µπορεί να κάνει τον έλεγχο που πρέπει
να κάνει.

Στο σηµείο αυτό, σας θυµίζω βέβαια ότι η κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας, ως κυβέρνηση παλαιότερα, φρόντισε να λύσει δύο
από τα σηµαντικά ζητήµατα που κάθε φορά αναδεικνύαµε στην

επιτροπή αυτή. Πρώτα-πρώτα, ενσωµατώθηκαν για λόγους δια-
φάνειας όλοι οι ειδικοί λογαριασµοί στον προϋπολογισµό. Αυτό
είναι ένα πάρα πολύ σηµαντικό δεδοµένο.

Αλήθεια, κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε πότε θα πληρωθούν οι
συµβασιούχοι που έχουν προσληφθεί µε σύµβαση έργου µε 800
ευρώ, για να ενσωµατώσουν τους ειδικούς λογαριασµούς, και
ήδη δουλεύουν έξι µήνες χωρίς να έχουν πληρωθεί ακόµα.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Υπάρ-
χουν ειδικοί λογαριασµοί;

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Γίνεται µία διαδικασία ενσωµάτω-
σης των ειδικών λογαριασµών στον προϋπολογισµό. Έχουν προ-
σληφθεί συνολικά εκατό άτοµα σε όλη την Ελλάδα για τη
διαδικασία αυτή, και εδώ και έξι µήνες δεν έχουν πληρωθεί. Σας
παρακαλώ, να δείξετε την προσωπική σας ευαισθησία για να τε-
λειώσει το θέµα αυτό. Είναι άδικο, εργαζόµενοι µε σύµβαση
έργου των 800 ευρώ, εδώ και έξι µήνες να µην έχουν πληρωθεί!

Συνεχίζω λοιπόν, λέγοντας ότι η Νέα ∆ηµοκρατία φρόντισε και
προχώρησε στην αναβάθµιση της Επιτροπής Ισολογισµού και
Απολογισµού, προσθέτοντας ακόµα µία πάρα πολύ σηµαντική
αρµοδιότητα, την παρακολούθηση δηλαδή, του τρέχοντος προ-
ϋπολογισµού.

Στο δια ταύτα τώρα. Με τη σηµερινή συζήτηση θα πρέπει να
αποτιµήσουµε τα αποτελέσµατα της υλοποίησης του προϋπο-
λογισµού του 2008, ενδεχόµενες αποκλίσεις του προϋπολογι-
σµού από τους τεθέντες στόχους και να εκτιµήσουµε τους
λόγους για τους οποίους υπήρξαν αυτές οι αστοχίες των προ-
βλέψεων του προϋπολογισµού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, τελειώνω σ’ ένα λεπτό.
Σε ό,τι αφορά τα έσοδα, να πω ότι πράγµατι υπολείπονται του

στόχου κατά 7%, περίπου δηλαδή, κατά 3,8 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Αν τα συγκρίνουµε όµως, µε τα έσοδα του 2007, είναι αυ-
ξηµένα περίπου κατά 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ. Γιατί δεν πρέ-
πει να ξεχνάµε ότι το 2008 ήταν η χρονιά που ξέσπασε η µεγάλη,
η παγκόσµια οικονοµική κρίση και από τα µέσα του 2008 άλλαξαν
όλα τα δεδοµένα, σ’ όλες τις χώρες του πλανήτη.

Χαρακτηριστικά αναφέρεται στο σηµείο αυτό, ότι ενώ το
πρώτο εξάµηνο του 2008, η αύξηση του Ακαθάριστου Εγχώριου
Προιόντος ήταν της τάξης του 2,8%, το τρίτο εξάµηνο έπεσε στο
0,7% και στο σύνολο του χρόνου ήταν στο 2%. Ήταν λιγότερο
βεβαίως, σε σχέση µε την αύξηση του ΑΕΠ του 2007, αλλά πολ-
λαπλάσιο της αντίστοιχης αύξησης στις χώρες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

Οι δαπάνες είχαν µία µικρή αύξηση κατά 477.000.000 ευρώ, η
οποία οφείλεται στην αύξηση των δαπανών για συντάξεις, στην
αύξηση των δαπανών για την επιχορήγηση του ΝΑΤ και του Ορ-
γανισµού Ασφάλισης Ελευθέρων Επαγγελµατιών, στην αύξηση
των δαπανών για εξοπλιστικά προγράµµατα και στην πληρωµή
αυξηµένων επιτοκίων, λόγω ανόδου των επιτοκίων αυτών, απόρ-
ροια της διεθνούς οικονοµικής κρίσης.

Όλα αυτά γίνονταν βεβαίως σ’ ένα ιδιαιτέρως δύσκολο περι-
βάλλον, ένα περιβάλλον που από τα µέσα του 2008, δεν είχε καµ-
µία σχέση µε το περιβάλλον που είχαµε µέχρι τότε, ένα
περιβάλλον το οποίο επηρέασε τις οικονοµίες όλων των κρατών
του κόσµου και βεβαίως, µία οικονοµία όπως ήταν η ελληνική,
που προσπαθούσε να σταθεί στα «πόδια» της ακόµη περισσό-
τερο.

Με αυτή τη λογική –και κλείνοντας, για να µην καταχραστώ το
χρόνο σας- θα πω ότι πραγµατικά το 2008, παρά το ότι ήταν µια
δύσκολη χρονιά, η κυβέρνηση προσπάθησε και πέτυχε να κλείσει
τον Απολογισµό του ελληνικού κράτους µε τις µικρότερες δυνα-
τές αποκλίσεις, όσον αφορά τόσο τα έσοδα όσο και τις δαπάνες.
Θεωρώ ότι υπήρξε µια χρηστή και δίκαιη οικονοµική διαχείριση
και γι’ αυτό το λόγο προτείνω την έγκριση του Απολογισµού, Ισο-
λογισµού του ελληνικού κράτους για το έτος 2008.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Κα-

ράογλου.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
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δυτικά θεωρεία, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα ένας µαθητές και
µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί-συνοδοί τους από 3ο Γενικό
Λύκειο Πατρών Αχαΐας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ από το Νοµό Τρι-
κάλων κ. Χρήστος Μαγκούφης, για δώδεκα λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΓΚΟΥΦΗΣ: Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, µετά
την ψήφιση και κύρωση του Απολογισµού και Ισολογισµού του
2007 το Νοέµβριο του 2009, ερχόµαστε σήµερα να κυρώσουµε
τον Απολογισµό και Ισολογισµό του 2008, θέτοντας τέρµα στις
µεγάλες χρονικές καθυστερήσεις που επέβαλε η πολιτική λει-
τουργία της Νέας ∆ηµοκρατίας, η οποία αθετούσε επί µακρόν
τη συνταγµατική επιταγή του άρθρου 79 του Συντάγµατος για τη
σχετική κύρωση σε χρονικό διάστηµα ενός έτους.

Σήµερα, πιστοί στις δεσµεύσεις έναντι του Κοινοβουλίου και
του ελληνικού λαού, που δικαιούται να γνωρίζει τα δηµοσιονο-
µικά δεδοµένα της χώρας µας, σε χρόνο ρεκόρ για τα κοινοβου-
λευτικά δεδοµένα, έρχεται προς συζήτηση και Κύρωση στην
Ολοµέλεια ο Απολογισµός και Ισολογισµός του 2008, ενώ πα-
ράλληλα επισηµαίνω πως εντός του τρέχοντος έτους θα κατα-
τεθεί προς συζήτηση και κύρωση στη Βουλή ο Απολογισµός και
Ισολογισµός του 2009, καθ’ ότι γνωρίζουµε καλά να πειθαρχούµε
στις συνταγµατικές επιταγές, αλλά και να αποδεικνύουµε την
αξιοπιστία της Κυβέρνησης του Γιώργου Παπανδρέου και της
παράταξής µας.

Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, µε τον Απολογισµό και Ισολογι-
σµό του κράτους αποτυπώνονται τα στοιχεία εκτέλεσης του προ-
ϋπολογισµού και των εκτός προϋπολογισµού λογαριασµών και
επιτελείται η λογοδοσία της Κυβέρνησης σε σχέση µε τις αρχικές
προβλέψεις. Τη λογοδοσία, την οποίαν ο συνταγµατικός νοµο-
θέτης θέσπισε, µε ειδικό έλεγχο πρώτα από το Ελεγκτικό Συνέ-
δριο, το οποίο συντάσσει τη σχετική έκθεση και στη συνέχεια
από την ειδική επιτροπή Βουλευτών, που βέβαια δεν µπορούσε,
προφανώς µεταξύ άλλων, να αντέξει η κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας ούτε για το 2008, ούτε για το 2009.

Έτσι, υπό το βάρος της παταγώδους αποτυχίας σε όλους τους
τοµείς, προσέφυγε σε πρόωρες εκλογές. «Της δεινής απολογίας,
προτιµώ τη φυγή…», ίσως να σκέφθηκε ο κ. Καραµανλής και πα-
ρέδωσε άρον-άρον την εξουσία. Γιατί ο λαός µας µε το αλάνθα-
στο κριτήριό του είχε αισθανθεί προφητικά τα όσα έµελλε να
αποδείξει η έκθεση του Ελεγκτικού Συνεδρίου για τα δηµοσιο-
νοµικά της χώρας µας. Και ιδού η απόδειξη!

Κόλαφος η έκθεση του Ελεγκτικού Συνεδρίου για τα πεπραγ-
µένα της Νέας ∆ηµοκρατίας και της κυβέρνησης Καραµανλή.
Αποδεικνύει και τονίζει τη σηµαντική απόκλιση των στόχων του
προϋπολογισµού του 2008, όπως:

Πρώτον, την τεράστια υστέρηση των εσόδων κατά 4.769 εκα-
τοµµύρια ευρώ έναντι των προϋπολογισθέντων του τακτικού
προϋπολογισµού και των καθαρών δανειακών αναγκών του γενι-
κού κρατικού προϋπολογισµού, προσαυξηµένων κατά 4.592 εκα-
τοµµύρια ευρώ, έναντι των προϋπολογισθέντων.

∆εύτερον, την επιδείνωση της σχέσης των έµµεσων προς τους
άµεσους φόρους από το 1,47% το 2007 στο 1,48% το 2008, ένα-
ντι του 1,32% το 2005, µε την είσπραξη των άµεσων φόρων να
υπολείπεται κατά 1,6 δισεκατοµµύρια ευρώ, έναντι των προβλε-
ποµένων και µε σηµαντική υστέρηση των εισπραχθέντων εσόδων
έναντι των βεβαιωθέντων. Αυτό αποδεικνύει τη διάλυση του φο-
ροεισπρακτικού µηχανισµού και την επιδείνωση της φορολογι-
κής πολιτικής εκ µέρους της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Τρίτον, την εκτίναξη των πιστωτικών εσόδων, δηλαδή του δα-
νεισµού, στα 69,66 δισεκατοµµύρια ευρώ, έναντι των προβλεπο-
µένων, ύψους 34,56 δισεκατοµµύρια ευρώ, µε τεράστια προσαύξηση
κατά 35,1 δισεκατοµµύρια ευρώ, έναντι των προϋπολογισθέντων,
που διόγκωσε έτι περαιτέρω το δηµόσιο χρέος.

Τέταρτον, την εκτίναξη των δαπανών κοντά στα 127.000.000.000
ευρώ, έναντι των προβλεποµένων, ύψους 110,39 δισεκατοµµύρια
ευρώ, µε υπέρβαση δαπανών κατά 26,61 δισεκατοµµύρια ευρώ,
δηλαδή 26,42%.

Αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και πολλά άλλα που επι-

σηµαίνει η έκθεση του Ελεγκτικού Συνεδρίου και που δεν είναι
δυνατόν να αναφερθούν ένεκα του περιορισµένου χρόνου, απο-
δεικνύουν περίτρανα την αποτυχηµένη πολιτική της Νέας ∆ηµο-
κρατίας κατά το έτος 2008, η οποία -δυστυχώς για την Ελλάδα
και τους Έλληνες πολίτες- επιδεινώθηκε ακόµα περισσότερο
κατά το επόµενο έτος, το 2009.

∆υστυχώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, τα αποτελέσµατα του Απολογισµού και Ισολογισµού του
κράτους για το έτος 2008 δικαιώνουν το ΠΑΣΟΚ, που τότε είχε
καταψηφίσει τον προϋπολογισµό του 2008.

Σήµερα, αποκλειστικά και µόνο για λόγους δηµοσιονοµικής
τάξης και συνέχειας, είµαστε υποχρεωµένοι να κυρώσουµε την
αντίστοιχη έκθεση και να ψηφίσουµε το νοµοσχέδιο του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα σταθούµε στο πα-
ρελθόν γιατί µας αφορά το µέλλον και προχωρούµε σταθερά και
συνεπείς στις δεσµεύσεις µας. Θεµελιακός στόχος µας είναι η
ορθολογική διαχείριση των χρηµάτων και της περιουσίας του ελ-
ληνικού λαού, µε διαφάνεια στα δηµόσια οικονοµικά. Αυτή την
εντολή λάβαµε στις 4 Οκτωβρίου και την κάνουµε πράξη µέρα
µε τη µέρα.

Σχετικά µε τον προϋπολογισµό, τον απολογισµό και τον ισο-
λογισµό του κράτους εξαγγείλαµε συγκεκριµένες ενέργειες,
όπως: Αναβάθµιση και ενίσχυση του ρόλου της Επιτροπής Απο-
λογισµού και Ισολογισµού, έγκαιρη αποστολή των στοιχείων και
τακτική ενηµέρωση από τον Υπουργό για την πορεία εκτέλεσης
του προϋπολογισµού, συγκρότηση ειδικής επιστηµονικής γραµ-
µατείας στη Βουλή για την παρακολούθηση των εσόδων και δα-
πανών, µε παράλληλη διευκόλυνση του έργου των Βουλευτών
για την καλύτερη αξιολόγηση των στοιχείων που καταθέτει το Γε-
νικό Λογιστήριο του Κράτους. Επίσης, κατάθεση νοµοσχεδίου
για την αναβάθµιση και ανεξαρτητοποίηση της Εθνικής Στατιστι-
κής Υπηρεσίας, συγκρότηση ανεξάρτητης επιτροπής για την κα-
τάθεση έκθεσης στη Βουλή για την αξιοπιστία των δηµοσιονοµικών
στοιχείων, η οποία ήδη κατέληξε στο πόρισµα και το οποίο θα
συζητηθεί σήµερα σε λίγο στην Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέ-
σεων της Βουλής. Ενέργειες συγκεκριµένες που έγιναν και γίνο-
νται πράξη.

Αποδεικνύεται, λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι, πως αυτά που
λέµε τα κάνουµε πράξη. Και οι πράξεις µας είναι προϊόν σύνε-
σης και οργανωµένου σχεδιασµού για το καλό της χώρας και των
Ελλήνων πολιτών.

Οι πολιτικές µας εδράζονται στην αρχή της κοινωνικής δικαι-
οσύνης και τα µέτρα, που παίρνουµε µε γενναιότητα, είναι δίκαια
και αναγκαία, παράγωγα της ευθύνης που αναλάβαµε για την πα-
τρίδα και το λαό και µε επιτακτικό σεβασµό έναντι των παιδιών
µας, των παιδιών του ελληνικού λαού. Γιατί δεν µπορεί και δεν
πρέπει να καταστρατηγούµε το δικαίωµα του δικού τους µέλλο-
ντος.

Οι καιροί ου µενετοί. ∆ίχως φόβο, στον παραλογισµό του πο-
λιτικού κόστους, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µε τον Πρωθυπουργό
µπροστάρη, την Κοινοβουλευτική Οµάδα αποφασισµένη να στη-
ρίζει και να διορθώνει, όπου και εφόσον χρειάζεται τις κυβερνη-
τικές πρωτοβουλίες, προχωρούµε µε δηµιουργικό δυναµισµό και
οραµατικό ρεαλισµό µπροστά, για την Ελλάδα της αξιοπιστίας,
για την Ελλάδα των αξιών.

Μια υπέρτατη αξία όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι και αυτή
της αλήθειας και αποτελεί υπέρτατο χρέος όλων µας να τη δια-
φυλάττουµε µε τόλµη. Αυτό, χωρίς φόβο και πάθος, θα πράξω
και από το Βήµα της Βουλής.

Αγαπητοί συνάδελφοι, δυστυχώς στην πατρίδα µας µερικοί
δηµοσιογράφοι έχουν εθιστεί στην απροσεξία αντί της είδησης
να προβάλλουν την παραπληροφόρηση. Αυτό συνέβη προσφά-
τως, την Πέµπτη 4 Φεβρουαρίου, στο δελτίο ειδήσεων των 20.00
από το «MEGA CHANNEL», όταν αναφέρθηκε στο ρεπορτάζ του
κ. Ιορδάνη Χασαπόπουλου ότι τάχα χαρακτήρισα τα µέτρα της
Κυβέρνησής µας ως νεοφιλελεύθερα µέτρα, κατά τη συζήτηση
στο ΚΤΕ Οικονοµικών παρουσία του Υπουργού κ. Παπακωνστα-
ντίνου, ειρήσθω εν παρόδω, παρών ήταν και ο Υφυπουργός, ο
οποίος κατά το ρεπορτάζ του «MEGA» δεν έκρυψε την ενόχλησή
του. Ουδέν αναληθέστερον και ψευδέστερον.
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Τουναντίον, η στήριξή µου στα µέτρα για την έξοδο από την
κρίση υπήρξε κατηγορηµατική, συνοδευόµενη µε προτάσεις και
παραδείγµατα µέτρων που οφείλει να λάβει η Κυβέρνησή µας
προς πάταξη της φοροδιαφυγής, για µια δικαιότερη εισοδηµα-
τική πολιτική, για την άρση του µισθολογικού αυτοπροσδιορι-
σµού των δικαστών, για το συνταξιοδοτικό πρόβληµα και πολλά
άλλα.

Αυτό που µε ενόχλησε περισσότερο, όµως, δεν ήταν τόσο η
παραποίηση των από εµέ λεχθέντων στο ΚΤΕ Οικονοµικών, µε
«το ρεπορτάζ» να διαµορφώνει πλαστή εικόνα στο τηλεοπτικό
κοινό, όσο η αδιαφορία του καναλιού να επανορθώσει το ατυχές
ρεπορτάζ στο δελτίο ειδήσεων της επόµενης µέρας, µετά από
σχετική επιστολή την οποία απέστειλα µε fax στη διευθύντρια
των ειδήσεων κυρία Όλγα Τρέµη και τούτο µετά από σχετική συ-
νεννόηση µε τον κ. Ιορδάνη Χασαπόπουλο και την οποία θα κα-
ταθέσω στα Πρακτικά της Βουλής. Αλλά επιτρέψτε µου µία
ανάγνωση, για να ενηµερωθεί και ο ελληνικός λαός.

«Αθήνα 5 Φεβρουαρίου 2010.
Προς «MEGA CHANNEL», Κεντρικό ∆ελτίο Ειδήσεων, κυρία

Όλγα Τρέµη.
Κυρία Τρέµη,
Παρακαλώ προς αποκατάσταση της αλήθειας να ανακοινώ-

σετε στο δελτίο των 20.00' την παρακάτω δήλωσή µου.
«Η επιλογή ενηµέρωσης από τρίτους αντί της αυθεντικής, οδη-

γεί ενίοτε σε παραπληροφόρηση και ατυχή ρεπορτάζ, όπως το
χθεσινοβραδινό του κ. Ιορδάνη Χασαπόπουλου, τουλάχιστον σε
ό,τι µε αφορά. ∆ηλώνω κατηγορηµατικά ότι τα προσαφθέντα ως
λεχθέντα από εµένα στη χθεσινή συνεδρίαση του ΚΤΕ Οικονοµι-
κών είναι ψευδή και ανυπόστατα. Προσωπικά δεν εκχωρώ σε κα-
νέναν το δικαίωµα να διαστρεβλώνει τα από εµέ ρηθέντα και να
τα αποδίδει µεταλλαγµένα στο τηλεοπτικό κοινό. Σχετικά µε την
πολιτική ουσία, τονίζω πως στηρίζω τα µέτρα που εξήγγειλε ο
Πρωθυπουργός, ως προκύπτουσα αδήριτη ανάγκη για τη σω-
τηρία της χώρας και την επανάκτηση της αξιοπιστίας της. Προσ-
δοκώ δε, τάχιστα, στην κατάρτιση νοµοσχεδίων του θα
αντιµετωπίζουν µε αποτελεσµατικότητα τη φοροδιαφυγή και µε
γενναιότητα την ανακατανοµή των εισοδηµάτων σε πλαίσια κοι-
νωνικής δικαιοσύνης και εθνικής ανταπόκρισης τούτη την κρί-
σιµη για τη χώρα περίοδο».».

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Μαγκούφης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος της Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ελπίζω, αγαπητοί συνάδελφοι, και εύχοµαι το συµβάν της πα-
ραπληροφόρησης, που µε αφορά προσωπικά, να είναι το τελευ-
ταίο, όχι µόνο για τον πολιτικό κόσµο αλλά για τον κάθε πολίτη,
καθ’ ότι αποτελεί χρέος όλων µας, µηδέ των λειτουργών των
Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης εξαιρουµένων, να προστατεύουµε
τη δηµοκρατία και όχι να την οδηγούµε στην αυτοκαταστροφή
της, καταχρώντας το δικαίωµα της ελευθερίας και της ισότητας
µε τη θεώρηση της παραπληροφόρησης ως δικαίωµα και της πα-
ρανοµίας ως ελευθερία.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Μα-
γκούφη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνστα-
ντίνος Κόλλιας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2008 κα-

ταρτίστηκε στην αυγή της διεθνούς οικονοµικής κρίσης. Οι επι-
πτώσεις της άρχισαν να γίνονται φανερές µέσα στο πρώτο
τρίµηνο µε την κατάρρευση της παγκόσµιας οικονοµίας.

Η επιβράδυνση των ρυθµών ανάπτυξης και η ιλιγγιώδης αύ-
ξηση των ελλειµµάτων σε όλη την Ευρωζώνη οδήγησαν σε στα-
σιµότητα και σταδιακά σε ύφεση. Οικονοµίες πολύ ισχυρότερες
από τη δική µας άρχισαν να δέχονται πιέσεις, οι ανάγκες δανει-
σµού αυξήθηκαν, οι όροι χειροτέρεψαν.

Στη δική µας περίπτωση, βεβαίως, οι επιπτώσεις στάθηκαν πιο
οδυνηρές. Με ένα ήδη υψηλό δηµόσιο χρέος και µε χρόνιες πα-
θογένειες στα δηµοσιονοµικά, η Ελλάδα χρειαζόταν δραστικά

µέτρα για να αντιµετωπίσει τη λαίλαπα.
Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας διέγνωσε έγκαιρα τα ση-

µάδια της κρίσης, κρίση που το ΠΑΣΟΚ ποτέ δεν αναγνώρισε.
Τότε ισχυριζόταν ότι ήταν ένα εφεύρηµα της Νέας ∆ηµοκρατίας,
προκειµένου να καλύψει τις κυβερνητικές αδυναµίες. Κρίση που
δεν έλαβε υπ’ όψιν το ΠΑΣΟΚ, ούτε προεκλογικά, όταν έταζε
στους πάντες τα πάντα.

Μέχρι προχθές κυριολεκτικά δεσµευόταν για τα τρία «δεν»:
δεν θα αύξανε τα όρια ηλικίας συνταξιοδότησης, δεν θα µείωνε
τις συντάξεις, δεν θα αύξανε τις εισφορές.

Και θεωρώ ότι υπάρχει ένα τεράστιο εθνικό ζήτηµα για τον αρ-
µόδιο Υπουργό, ο οποίος κατ’ επανάληψη δεσµευόταν γι’ αυτά
τα περίφηµα τρία «δεν».

Προεκλογικά το ΠΑΣΟΚ δεσµευόταν για αυξήσεις, τουλάχι-
στον όσο ο πληθωρισµός, για αύξηση του ΕΚΑΣ και του επιδό-
µατος θέρµανσης στα 500 ευρώ, υποσχόταν δισεκατοµµύρια
στους αγρότες κ.ο.κ.. Στην πραγµατικότητα όχι µόνο δεν είδαµε
τίποτα αλλά ακριβώς τα αντίθετα. Αντίθετα για τη Νέα ∆ηµο-
κρατία, µπροστά σε αυτή τη δυσµενή συγκυρία η ήπια δηµοσιο-
νοµική προσαρµογή ήταν πάντα στόχος και δέσµευση.

Για να είναι ρεαλιστική και αποτελεσµατική η πολιτική µας,
οφείλαµε να αναπροσαρµόσουµε τα σχέδιά µας. Πυξίδα µας πα-
ρέµενε το τρίπτυχο, ανάπτυξη, δηµοσιονοµική εξυγίανση, κοι-
νωνική συνοχή. Κάθε µέτρο που θεσπίσαµε στόχευε ακριβώς στο
να εξυπηρετήσει αυτούς τους τρεις στόχους, µέσα στο νέο πε-
ριβάλλον που διαµόρφωνε η κρίση. Γιατί γνωρίζετε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, ότι η οικονοµία είναι ένα κλειστό σύστηµα.
∆εν µπορεί να έχεις ανάπτυξη, χωρίς στήριξη των µικρών και µι-
κροµεσαίων εισοδηµάτων. Εκεί χτυπά η καρδιά της οικονοµίας,
στην πλειοψηφία που κινεί την αγορά και παρέχει την πρώτη ύλη
για κάθε επενδυτική και παραγωγική προσπάθεια. Και βεβαίως,
για να λειτουργεί το σύστηµα χρειάζεται δηµοσιονοµική πειθαρ-
χία, διαχειριστική υπευθυνότητα, διαφάνεια.

Έτσι στον πυλώνα της ανάπτυξης θεσπίσαµε µέτρα για την
ενίσχυση της ρευστότητας. Παράλληλα φροντίσαµε για την προ-
στασία των δανειοληπτών µε εγγύηση των καταθέσεων µέχρι του
ποσού των 100.000 ευρώ και την απαγόρευση των πλειστηρια-
σµών. Μειώσαµε τη φορολογική επιβάρυνση σε φυσικά πρό-
σωπα και επιχειρήσεις.

Να θυµίσω ότι οι πολιτικές του ΠΑΣΟΚ ήταν εκείνες που υπο-
χρέωσαν εκατοντάδες επιχειρήσεις να µεταφέρουν τις δραστη-
ριότητές τους από τη βόρεια Ελλάδα σε γειτονικές χώρες των
Βαλκανίων, µε αποτέλεσµα να χαθούν µόνο στη βόρεια Ελλάδα
διακόσιες χιλιάδες θέσεις εργασίας.

Αναβαθµίσαµε το Ταµείο Εγγυοδοσίας Μικρών και Πολύ Μι-
κρών Επιχειρήσεων. Βελτιώσαµε τον επενδυτικό νόµο, ώστε να
καλύπτει ακόµη περισσότερες επενδυτικές πρωτοβουλίες.

Στον πυλώνα της κοινωνικής συνοχής ιδρύσαµε το Εθνικό Τα-
µείο Κοινωνικής Συνοχής, αυξήσαµε τους κατώτερους µισθούς
και τις συντάξεις, αυξήσαµε το ΕΚΑΣ και το κατώτατο επίδοµα
ανεργίας.

Στον πυλώνα της δηµοσιονοµικής πειθαρχίας, όσο και αν
υπήρξε έλλειµµα και το αναγνωρίζουµε, κάναµε σηµαντικά βή-
µατα για να βελτιώσουµε τους φοροελεγκτικούς µηχανισµούς
και την περιστολή της φοροδιαφυγής. Τα έσοδα, όµως και πάλι
δεν ήταν τα αναµενόµενα. Αυτό ωστόσο οφείλεται εν µέρει και σε
δύο ακόµη δεδοµένα. Αφ’ ενός ότι σε κάθε προϋπολογισµό µε-
ταφέρονται τα ανείσπρακτα υπόλοιπα προηγουµένων ετών και
αφ’ ετέρου στο γεγονός ότι εν µέσω κρίσης η αγορά επιβρα-
δύνθηκε, ώστε τα έσοδα για το κράτος να µειωθούν εκ των πραγ-
µάτων.

Βεβαίως, οφείλουµε να αναλογιστούµε τις στρεβλώσεις, που
είχαµε να αντιµετωπίσουµε στις προσπάθειές µας, έπειτα από εί-
κοσι χρόνια σπατάλης και διαφθοράς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλα αυτά τα µέτρα είχαν κό-
στος. Κόστος που ως κυβέρνηση συνεκτιµήσαµε και κρίναµε ότι
οφείλαµε να το αναλάβουµε.

Έτσι, η αύξηση των εσόδων έναντι των προβλέψεων οφείλεται,
κατά κύριο λόγο, σε κοινωνικές δαπάνες. ∆απάνες για συντάξεις,
για χρηµατοδότηση των ασφαλιστικών ταµείων, για το επίδοµα
κοινωνικής προστασίας και δαπάνες για την Τοπική Αυτοδιοί-
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κηση.
Βεβαίως, να µην ξεχνάµε σε ποιον οφείλονται τα 300.000.000.000

του χρέους, δαπάνες και για τους αντίστοιχους τόκους, τόκους
ύψους 11,2 δισεκατοµµυρίων ευρώ, αυξηµένους λόγω της κρί-
σης.

Με την ευκαιρία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ,
αναµένω

-όπως και ολόκληρος ο ελληνικός λαός- να δούµε πώς θα
αντεπεξέλθει η Κυβέρνησή σας στην κάλυψη των τόκων, τώρα
που χάρη στους «επιδέξιους» χειρισµούς σας τα επιτόκια φτά-
νουν 5% και 6%, ίσως και παραπάνω. Γιατί, προκειµένου να δι-
καιολογήσετε τα οδυνηρά µέτρα που παίρνετε σήµερα, έπρεπε
να βρείτε άλλοθι. Αυτό το άλλοθι το αναζητήσατε στη δηµιουρ-
γική λογιστική, που εκτόξευσε το έλλειµµα εκεί που εσείς θέλατε
και δεν ήταν βεβαίως δύσκολο να το πετύχετε.

Μεταφέρατε τις εισπράξεις των εσόδων ή τις αναστείλατε, που
προβλέπονται για το 2009 και τις µεταφέρετε στο 2010. Αντίθετα,
η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ έσπευσε να πληρώσει δαπάνες το
2009, που έπρεπε να πληρωθούν το 2010.

Και τι καταφέρατε µε αυτό; Καταντήσατε τη χώρα αφερέγγυα
και ψεύτρα στα µάτια των Ευρωπαίων εταίρων µας. Αυτές τις συ-
νέπειες τις πληρώνουµε σήµερα. Με τους ερασιτεχνικούς και
ανεύθυνους χειρισµούς σας παραδώσατε τη χώρα έρµαιο στο
έλεος των κερδοσκόπων.

Τι µπορείτε να περιµένετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του
ΠΑΣΟΚ, όταν τα φοροεισπρακτικά µέτρα και η αποδυνάµωση της
αγοραστικής δύναµης του µικροµεσαίου αποκλείουν κάθε προ-
οπτική για ανάπτυξη; Όταν θα διαπιστώσετε ότι αυτή η πολιτική
σας απέτυχε, τότε δεν θα υπάρχει άλλοθι. ∆εν θα υπάρχει τρό-
πος για να δικαιολογήσετε τις θυσίες, στις οποίες θα έχετε υπο-
βάλει τον ελληνικό λαό. Θυσίες χωρίς αντίκρισµα!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2008
αντικατοπτρίζει δύο πράγµατα. Πρώτον, τις επιπτώσεις που έχει
η κρίση στην πορεία της εκτέλεσής του. Και, δεύτερον, τις δια-
φορές στην πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας και της σηµερινής
Κυβέρνησης. Γιατί ήταν πολιτική επιλογή να µην επιδιώξουµε την
αύξηση των εσόδων µε φόρους και έκτακτες εισφορές. Ήταν πο-
λιτική επιλογή να ενισχύσουµε τις κοινωνικές δοµές, για να αντέ-
ξει ο µέσος πολίτης στις πιέσεις της κρίσης. Ήταν πολιτική
επιλογή να προστατεύσουµε τα χαµηλά και µεσαία εισοδήµατα,
να δηµιουργήσουµε προοπτικές ανάπτυξης, αειφόρου και αυτο-
τροφοδοτούµενης, που θα γεννά καινούργιες θέσεις εργασίας,
που θα παράγει πλούτο.

Ήταν πολιτική επιλογή να µην υποβάλουµε την ελληνική οικο-
νοµία σε θεραπεία-σοκ. Φοβούµαι, δε, ότι η πολιτική της σηµε-
ρινής Κυβέρνησης θα αποδειχθεί περισσότερο σοκ και λιγότερο
θεραπεία.

Σας ευχαριστώ.
(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Κόλ-
λια.

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Ιωάννης Αµοι-
ρίδης και θα κλείσουµε µε τον κ. ∆ερµεντζόπουλο, που θα είναι
ο τελευταίος οµιλητής της σηµερινής συνεδρίασης.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ο Υπουργός δεν θα µιλή-
σει;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Όχι.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Την

Τρίτη θα µιλήσω.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Μετά από τόσες εισηγή-

σεις η τάξη των πραγµάτων επιβάλλει να µιλήσει ο Υπουργός.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Αµοιρίδη, δικαιού-

στε δώδεκα λεπτά, αλλά θα σας δώσω έξι λεπτά και θα έχετε µία
ανοχή του Προεδρείου.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. Θα κοι-
τάξω να είµαι σύντοµος, γιατί έχουµε και τη ∆ιαρκή Επιτροπή Οι-
κονοµικών.

Θα χρειαζόµουν ίσως και ώρες για να κάνω απολογισµό για
τον ισολογισµό και απολογισµό του 2008…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κυρία Πρόδρε, για ένα
τόσο σοβαρό θέµα δεν θα µιλήσει ο κύριος Υπουργός;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Κεφαλογιάννη, σας
παρακαλώ, ήδη ο αγορητής έχει ξεκινήσει την οµιλία του.

Συνεχίστε, παρακαλώ, κ. Αµοιρίδη.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Άκουσα το συνάδελφο να λέει ότι η

κρίση φάνηκε στην αυγή του 2008.
Μα, στον προϋπολογισµό του 2008, το ∆εκέµβρη, όλα τα κόµ-

µατα φώναζαν για την κρίση, απλά ο Υπουργός Οικονοµικών -ο
δικός σας ο τότε- έλεγε ότι δεν υπάρχει κρίση και δεν µας αγγί-
ζει η κρίση.

Εγώ πιστεύω ότι ήξερε, αλλά πίστευε ότι µπορούσε να ρυθµί-
σει στην Ελλάδα την κατάσταση, γιατί ίσως οι τράπεζες είναι κα-
ταθετικές δεν είναι επενδυτικές, αλλά όλος ο κόσµος είχε µια
ανησυχία. Οι µόνοι που δεν είχαν ανησυχία ήταν κυβερνητικοί
παράγοντες, ο Πρωθυπουργός και βέβαια, το οικονοµικό επιτε-
λείο.

Και τι είδαµε ξαφνικά, αµέσως τους πρώτους µήνες; Να υπάρ-
χουν δηλώσεις ότι δεν µας αγγίζει η κρίση και να αναθεωρείται
τρεις φορές το Σύµφωνο Σταθερότητας και το έλλειµµα συνε-
χώς να αυξάνεται.

Βλέπουµε να έχουν καταποντιστεί τα έσοδα, να έχουν αυξη-
θεί οι δαπάνες. Και, βέβαια, κανένας δεν έχει τη δυνατότητα να
παρακολουθήσει τα στοιχεία,γιατί η Εθνική Στατιστική Υπηρεσία
αποδείχθηκε ότι ήταν τόσο αναξιόπιστη, όχι µόνο για έξω αλλά
κυρίως για µέσα.

Είχαµε καθυστέρηση στο ΕΣΠΑ, δεν ξεκίνησε ποτέ. Και ο τρό-
πος που το αντιµετωπίσατε ποιος ήταν; Να δώσετε ένα πρό-
γραµµα ΤΕΜΠΜΕ σε «κολλητούς», που ανεξέλεγκτα πήραν τα
χρήµατα και δεν πήγαν στην αγορά, παρά έµειναν στις τράπε-
ζες. Ένα ΕΤΑΚ, το οποίο υλοποιήσατε και εφαρµόσατε, καταρ-
γώντας το φόρο της µεγάλης ακίνητης περιουσίας, σε µια εποχή
που πραγµατικά ο κόσµος γονάτισε. Καταργήσατε το φόρο κλη-
ρονοµιάς, το 11% το κάνατε 1%. ∆ουλέψατε πάλι για τους κατέ-
χοντες.

Αυτός ήταν ο τρόπος διακυβέρνησης. Και πώς να κυβερνή-
σετε, όταν κάθε µήνα είχατε ένα σκάνδαλο; Εδώ ήµασταν. Στο
τέλος, είχαµε εκατόν πενήντα έναν Βουλευτές και ο ένας να κου-
νάει το δάκτυλο στον Πρωθυπουργό. Μπορούσατε έτσι να κά-
νετε προϋπολογισµό και να τον υλοποιήσετε; Είχατε το µυαλό
σας στην οικονοµία, στους Έλληνες πολίτες; Είναι δυνατόν; Γι’
αυτό υπήρξε και η κατάρρευση, όχι µόνο του κράτους αλλά και
της δικής σας κυβέρνησης και των εσόδων και όλων των κύριων
συστατικών που πρέπει να έχει ένα κράτος ξεκινώντας, τη δια-
φάνεια, την ηθική και την ανάπτυξη.

Έρχεται η νέα Κυβέρνηση και πρέπει να επανακτήσει την αξιο-
πιστία, κυρίως των Ελλήνων πολιτών αλλά και των εξωτερικών
παραγόντων, είτε αυτοί είναι θεσµικοί, πολιτικοί παράγοντες είτε
είναι αγορές. Και τι κάνει; Για να έχει πραγµατικά µια αξιοπιστία,
αµέσως ξεκινά µια καινούργια ΕΣΥΕ, η οποία θα παρακολουθεί-
ται και από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, ώστε να είναι αξιόπιστα τα
στοιχεία της, να επανακτήσουµε την αξιοπρέπειά µας και την
αξιοπιστία µας.

‘Εχουµε παρακολούθηση του προϋπολογισµού. Ένας προϋ-
πολογισµός διάφανος, ξεκάθαρος. Προτάθηκε από την Κυβέρ-
νηση να παρακολουθείται και θα παρακολουθείται κάθε µήνα
από µια επιτροπή της Βουλής. Θα ξέρουµε τι συµβαίνει, τι µας γί-
νεται.

Βέβαια, αυτό που δεν υπήρχε ήταν η διαφάνεια. Αυτό πήγαµε
να επανακτήσουµε. Να κάνουµε ένα αξιόπιστο σύστηµα προ-
σλήψεων για τους πολίτες της χώρας και, βέβαια, να δώσουµε
πλέον µαθήµατα αξιοπιστίας του ελληνικού Κοινοβουλίου µε τις
εξεταστικές επιτροπές. Να δει πραγµατικά ο ελληνικός λαός τι
συνέβη όλα αυτά τα χρόνια.

Αγαπητοί συνάδελφοι, σε µια εµπόλεµη κατάσταση νοµίζω ότι
τα µέτρα είναι αναγκαία και δίκαια. Ξέρετε σε τι χώρα ζούµε; Σε
µια χώρα των πλασµατικών ωρών εργασίας, µια χώρα των πλα-
σµατικών χρόνων ασφάλισης. Ζούµε σε µια «πλασµατική» χώρα.

Σε µια τέτοια χώρα χρειάζεται µια βαθιά τοµή. Και νοµίζω ότι
οι προτάσεις που κατατέθηκαν χθες και από την εισοδηµατική
πολιτική, το φορολογικό νοµοσχέδιο, αλλά και οι προτάσεις για
το ασφαλιστικό, είναι µια τοµή που στην πραγµατικότητα θα αλ-
λάξει την πορεία της χώρας, πάντα προς το καλύτερο, για να
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κερδίσουµε την αξιοπιστία των πολιτών και των αγορών. Αγορές
οι οποίες όλο αυτό το χρονικό διάστηµα έπαιξαν ένα τροµερά
µεγάλο παιχνίδι σε βάρος της χώρας, όχι γιατί οι υπόλοιπες
χώρες θέλουν να στηρίξουν ή να µη στηρίξουν. Βρέθηκε η Ελ-
λάδα στη δύνη του κυκλώνα, γιατί αυτήν τη χώρα παραδώσατε.
Βλέπετε ότι αυτό είναι ντόµινο, συνεχίζεται και δεν υπάρχει καµ-
µία βοήθεια εξωτερική από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Ακόµα και
αυτοί επέτειναν τις κατηγορίες εναντίον της χώρας µας, οι ίδιοι
οι συνεταίροι, οι συνεργάτες, που έπρεπε να υπάρχει µια πολι-
τική και κοινωνική Ένωση, αλλά είναι µόνο οικονοµική και µάλλον
είναι µόνο νοµισµατική Ένωση.

Όµως στην πορεία υπήρξαν άλλες δηλώσεις, όταν είδαν ότι
αυτό το ντόµινο συνεχίζεται και στις υπόλοιπες χώρες και καθη-
µερινά διαβάζουµε άλλες δηλώσεις. ∆εν είναι τυχαίο που έχουµε
διάφορα ακούσµατα. Μας εκπλήσσουν άλλοι θετικά, που ήταν
ως τώρα αρνητικοί πολιτικοί -και το είδαµε χθες στο Ευρωπαϊκό
Κοινοβούλιο µε την τοποθέτηση που έγινε- και βέβαια µας εκ-
πλήσσουν και αρνητικά κάποιοι άλλοι που µέχρι χθες ήταν θετι-
κοί, υπέρ της χώρας. Τι συµβαίνει άραγε;

Ο Πρωθυπουργός της χώρας πήγε µε τρία όπλα στη φαρέτρα
του: Το φορολογικό, την εισοδηµατική πολιτική και το ασφαλι-
στικό. Όµως πήγε κυρίως µε την εµπιστοσύνη των Ελλήνων πο-
λιτών. Και λέει ότι «εµείς µπορούµε να τα καταφέρουµε και µόνοι
µας. Ερχόµαστε όµως σ’ ένα επίπεδο ευρωπαϊκής ζώνης να συ-
ζητήσουµε για το πού πάει όλη η Ευρώπη κι όχι µόνο η χώρα
µας». Σ’ αυτόν τον αγώνα δεν είναι µόνος του. Είµαστε µαζί του.
Και αυτό πρέπει να καταθέσουµε κι εµείς και εσείς σήµερα.

Και βέβαια, κύριε Υπουργέ, έχουµε και δύο «πόδια» ακόµη, για
να πατήσει ο τρίποδας πλέον αυτού του τρόπου που πάµε να βα-
δίσουµε. Το ένα είναι η ανάπτυξη, το ΕΣΠΑ να ξεκινήσει σε επί-
πεδο περιφέρειας και νοµίζω ότι σχεδιάζεται και θα ξεκινήσει σε
λίγο.

Θα πρέπει να υπάρξει ρευστότητα στην αγορά. Το Πρόγραµµα
∆ηµοσίων Επενδύσεων, αυτό το 1.000.000.000 να «τρέξει»
άµεσα.

Επίσης, είναι κι ο νέος αναπτυξιακός νόµος, µε κατεύθυνση
και στόχευση την «πράσινη» ανάπτυξη και την περιφέρεια. Και
το άλλο είναι να στηρίξουµε την αγοραστική αξία του µισθού των
Ελλήνων, δηλαδή να ελέγξουµε την αγορά, τις τιµές. ∆εν µπο-
ρεί ο πληθωρισµός να ανέβει στο 3% ή στο 4% και από την άλλη
να έχουµε µια σφικτή εισοδηµατική πολιτική κι ένα φορολογικό
νοµοσχέδιο που, παρ’ ότι είναι δίκαιο, θα πρέπει να κερδίσει ο
κάθε πολίτης αυτής της χώρας από τον έλεγχο της αγοράς.

Άρα µε τους τρεις αυτούς πυλώνες ήδη έχουµε κάνει το
πρώτο βήµα. Πιστεύω ότι σε λίγο χρονικό διάστηµα θα αποδει-
χθεί ότι και τα δύο βήµατα είναι σταθερά και όλα θα αλλάξουν.
Σε αυτήν την προσπάθεια πρέπει να πάµε κόντρα στο «τέρας»
της παγκόσµιας αγοράς, το οποίο η Ευρωπαϊκή Ένωση κι οι οι-
κονοµικοί παράγοντες, ενώ ήταν πληγωµένο και έφαγε και τις
ίδιες τις σάρκες του, το αφήσανε -δεν το αιχµαλωτίσανε- και πάλι
ελεύθερο και το βρίσκουµε µπροστά µας. Η µόνη άµυνά µας
είναι να είµαστε εµείς µαζί, ενωµένοι, µε ένα σταθερό πρό-
γραµµα, να στηρίξουµε τον Πρωθυπουργό και την Κυβέρνηση σ’
αυτήν την προσπάθεια. ∆εν έχουµε δικαίωµα να αποτύχουµε. Και
αυτό είναι µια κοινή προσπάθεια όλων των πολιτών. Οι πολίτες
είναι εδώ, βλέπουν, παρακολουθούν και κρίνουν.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Αµοιρίδη.

Κύριε ∆ερµεντζόπουλε, έχει ζητήσει το λόγο ο Κοινοβουλευ-
τικός σας Εκπρόσωπος κ. Κεφαλογιάννης και παίρνει και το
χρόνο σας, γιατί η συνεδρίαση έχει αποφασιστεί να ολοκληρω-
θεί στις 14.00'.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Όχι, κυρία Πρόεδρε. ∆εν
θέλω να πρωτολογήσω. Η τάξη των πραγµάτων λέει ότι οι Κοι-
νοβουλευτικοί Εκπρόσωποι µιλούν µετά από τον Υπουργό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Μάλιστα.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Όµως θεωρώ πρωτοφανές

στα κοινοβουλευτικά χρονικά να τελειώσει η σηµερινή συζήτηση
και η Κυβέρνηση να µην πάρει το λόγο. Έχουν µιλήσει πέντε ει-

σηγητές, έχουν µιλήσει παραπάνω από δέκα οµιλητές. Καλό είναι
αυτό, το να µιλούν οι Βουλευτές, αλλά δεν µπορεί να κλείσει η
συνεδρίαση χωρίς µία τοποθέτηση του Υπουργού, πολύ περισ-
σότερο –και γι’ αυτό σας µιλώ επί της διαδικασίας- όταν έχουν
τεθεί και θέµατα ηθικής τάξεως. Ή συµφωνεί ο παριστάµενος
Υπουργός µε αυτά είπε ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ κ. Κουσελάς
περί του σκανδάλου της «ΑΚΡΟΠΟΛΙΣ» Χρηµατιστηριακής,
οπότε οφείλει να δώσει τα απαραίτητα στοιχεία, ή να ζητήσει
συγγνώµη εκ µέρους της Κυβέρνησης και του κόµµατος του
ΠΑΣΟΚ, διότι αυτά που είπε ο κ. Κουσελάς δεν έχουν καµµία
σχέση µε την πραγµατικότητα.

Επίσης, βλέπετε ότι έξω βοά ο κόσµος. Γίνονται απεργίες, έχει
κλείσει το κέντρο. Υπάρχει µια φορολογική λαίλαπα, υπάρχει µία
µείωση των µισθών στον Προκρούστη. Αν πάτε σήµερα στα βεν-
ζινάδικα, θα δείτε τη βενζίνη στο 1,25 και στο 1,35. Μπορεί ο κύ-
ριος Υπουργός να µην πει κάτι γι’ αυτά;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Να απαντήσω; Θα χρη-
σιµοποιήσετε το χρόνο σας επί της διαδικασίας;

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Θα τελειώσω, κυρία Πρόε-
δρε. Μπορεί κυρία Πρόεδρε, να µη µας δώσει απαντήσεις για τη
µείωση των µισθών; Μπορεί να µην καθησυχάσει…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Κεφαλογιάννη,
παίρνετε το χρόνο της πρωτολογίας σας, γιατί δεν έχετε µπει επί
της διαδικασίας µόνο αλλά µιλάτε επί της ουσίας.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κλείνω µε µία φράση.
Μπορεί να µην απαντήσει η Κυβέρνηση και ο Υπουργός αν

πέρα απ’ αυτά τα µέτρα προχωρήσει στην εβδοµάδα των τεσ-
σάρων ηµερών µε την παράλληλη µείωση των µισθών στο 80%;
Μπορεί να µην απαντήσει αν θα αυξήσει το ΦΠΑ στο 21%; Μπο-
ρεί να µην απαντήσει για όλα αυτά τα θέµατα;

Νοµίζω ότι ο κύριος Υπουργός πρέπει να πάρει το λόγο και οι
Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι να τοποθετηθούν επί του θέµα-
τος.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Κεφαλογιάννη, κατ’

αρχάς θέλω να κάνω µία παρατήρηση ως Προεδρείο. Πρέπει να
θεωρείτε θετικό το να µιλούν Βουλευτές περισσότεροι απ’ ότι εί-
θισται. Γιατί η αναβάθµιση του Κοινοβουλίου το λόγο των Βου-
λευτών, των εκπροσώπων του λαού θέλει και αυτό είναι
υποχρέωση όλων µας, γιατί αυτό θωρακίζει και τη δηµοκρατία
µας και την οικονοµία µας, όπως πολύ σωστά το είπαν πολλοί
συνάδελφοι αγορητές.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Συµφωνούµε απολύτως.
Έχετε απόλυτο δίκιο. Αρκεί να µιλούν και οι Υπουργοί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κατά τον Κανονισµό,
κύριε συνάδελφε, ο Υπουργός παίρνει το λόγο όποτε τον ζητή-
σει, στο χρόνο που εκείνος επιθυµεί. ∆εν µπορούµε να υποχρε-
ώσουµε τον Υπουργό να µιλήσει όποτε τον καλούν κάποιοι
Βουλευτές ή Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι. Εδώ είναι ο Υπουρ-
γός.

Κύριε Υπουργέ, θέλετε να πάρετε το λόγο;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ναι,

κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): ∆ύο πα-

ρατηρήσεις θα ήθελα να κάνω προς το συνάδελφο κ. Κεφαλο-
γιάννη. Βέβαια είναι εξοικειωµένος από την εµπειρία της δικής
του κυβέρνησης, η οποία αρέσκετο στο να κλείνει τη Βουλή για
να µην µπορούν να τοποθετηθούν οι Βουλευτές. Γιατί αυτή ήταν
η πρακτική στην οποία µας είχε συνηθίσει, πρώτον. Και, δεύτε-
ρον, να τον ενηµερώσω…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Θα µιλήσετε γι’ αυτά που
σας ρωτάµε ή δεν θα πείτε τίποτα; Αυτό είναι το θέµα.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Αυτή
είναι η πρακτική. Ήταν η πρακτική της κλεισµένης Βουλής!

Κλείσατε τη Βουλή από το Μάιο και ήταν ουσιαστικά έξι µήνες
κλειστή η Ολοµέλεια, γιατί πραγµατικά δεν µπορούσατε να αντι-
µετωπίσετε τον ελληνικό λαό. Αυτές ήταν οι πρακτικές σας!

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: ∆εν θέλετε να πείτε για τα
µέτρα. Αυτό είναι το πρόβληµά σας!

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Και σε
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ό,τι αφορά την τοποθέτησή µου, επειδή αυτή τη στιγµή ξεκινάει
στην Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων η συζήτηση για την αύ-
ξηση στα καύσιµα, είπα να αφήσω τους συναδέλφους µου να µι-
λήσουν, για να µην µπούµε σε µία διαδικασία, ώστε να µπορώ να
παρευρίσκοµαι στην Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων. Και ενη-
µέρωσα το Προεδρείο της Βουλής ότι θα τοποθετηθώ την Τρίτη.

Εάν, λοιπόν, κύριε Κεφαλογιάννη, θέλετε να ακούσετε τις από-
ψεις και για τα καύσιµα, ελάτε στην Επιτροπή Οικονοµικών Υπο-
θέσεων, για να ακούσετε τη θέση της Κυβέρνησης και, βεβαίως,
την Τρίτη θα πάρετε απάντηση για όλα τα ζητήµατα που έχουν
τεθεί.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ. Το Προεδρείο ήταν ενήµερο γι’ αυτήν τη διαδικασία.
Κύριε ∆ερµεντζόπουλε, θα πάρετε το λόγο τώρα, για να κλεί-

σουµε, όπως υποσχέθηκε το Προεδρείο κι επειδή κάθεστε και
περιµένετε τη σειρά σας, ο χρόνος σας θα είναι πέντε λεπτά.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ∆ΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε. Θα είµαι σύντοµος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν από τρεις µόλις µήνες η
Ολοµέλεια προχώρησε στην κύρωση των ανάλογων απολογι-
σµών και ισολογισµών του οικονοµικού έτους 2007. Και τότε,
όπως και µονότονα για έξι χρόνια τουλάχιστον που συµµετέχω
στις συζητήσεις αυτού του είδους στη Βουλή, τέθηκε επιτακτικά
το θέµα της ανάγκης για την άµεση βελτίωση της νοµοθετικής
αυτής εργασίας. Βελτίωση που µπορεί να επιτευχθεί µε την αλ-
λαγή λειτουργίας της αρµόδιας επιτροπής. Μία βελτίωση που
συνίσταται στις ενισχυµένες αρµοδιότητες, στις επιπλέον συνε-
δριάσεις που θα σχετίζονται µε τη σταδιακή ανάλυση και πορεία
του προϋπολογισµού κι όχι µόνο απολογιστικά. Και ακόµα πε-
ρισσότερο -γιατί όχι;- µε µία νέα δοµή σύνταξης και κατάρτισης
των ιδίων των προϋπολογισµών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έρχοµαι τώρα επί του θέµατος.
Το 2008 εκδηλώθηκε η µεγαλύτερη µεταπολεµικά παγκόσµια οι-
κονοµική κρίση, που αλυσιδωτά έριξε πολλές εθνικές οικονοµίες
σε στασιµότητα ή ακόµη και σε ύφεση. Τα αποτελέσµατα ακόµη
και σήµερα που συζητούµε τα βιώνει η χώρα µας, όπως και άλλες
χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης και όχι µόνο.

Έτσι, όπως και στον προϋπολογισµό του 2010, εσείς αναφέ-
ρετε, από τις αρχές του 2008 διαφάνηκε η επιβράδυνση του ρυθ-
µού ανάπτυξης και αυτή εντάθηκε στο τρίτο τρίµηνο του 2008, µε
ένα αποτέλεσµα που λέει ότι από το 2,8% του πρώτου εξαµήνου,
κατήλθε στο 0,7% στο τελευταίο τρίµηνο και έκλεισε τελικά, στο
σύνολο του 2008, στο 2%. ‘Ενα ποσοστό βέβαια πολύ χαµηλό σε
σχέση µε το 2007, αλλά σίγουρα πολύ πιο υψηλό από τον αντί-
στοιχο κοινοτικό µέσο όρο.

Θεωρώ ότι είναι άσκοπο και δεν έχω και χρόνο να επαναλάβω
αριθµούς που πριν από λίγο παρουσίασε ο εισηγητής µας. Θα
επισηµάνω όµως ότι στον τοµέα των εσόδων η υστέρηση που εµ-
φανίζεται οφείλεται στην επαναβεβαίωση των συσσωρευτικών
ανείσπρακτων υπολοίπων των προηγούµενων ετών, στη µη εί-
σπραξη εξ ολοκλήρου αυτών των επαναβεβαιωθέντων εσόδων
αλλά µόνο µέρους αυτών και στη µερική είσπραξη βεβαιωθέντων
εσόδων λόγω φορολογικών ρυθµίσεων που το επιτρέπουν, µε τα
υπόλοιπα βέβαια των ποσών αυτών να περιέρχονται στις επόµε-
νες χρήσεις.

Ακόµη, τα καθαρά µη φορολογικά έσοδα ήταν αυξηµένα σε
σχέση µε τα προβλεπόµενα, λόγω της κατάργησης των ειδικών
λογαριασµών. Μια πρωτοβουλία πολύ σηµαντική, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, που αποσκοπούσε και πραγµατικά συνετέλεσε
στην ενίσχυση της διαφάνειας και στην εξυγίανση των οικονοµι-
κών φορέων της γενικής κυβέρνησης.

Οι δαπάνες αυτές εµφανίστηκαν αυξηµένες. Κι αυτό όµως
οφείλεται σε δαπάνες που αφορούσαν κατά κύριο λόγο σε αύ-
ξηση κοινωνικών µερισµάτων. Πάντως µε την ευκαιρία αυτής της

συζήτησης, όσον αφορά αυτές τις αποκλίσεις που παρατηρήθη-
καν στον προϋπολογισµό δηµοσίων επενδύσεων και που οφεί-
λονταν στις εισροές των κοινοτικών πόρων, όσον αφορά τα
έσοδα και στα συγχρηµατοδοτούµενα έργα, όσον αφορά τις δα-
πάνες, αυτό που θέλω να επισηµάνω, κύριε Υπουργέ, είναι η ανά-
γκη άµεσης και ταχείας δράσης της διαχείρισης του ΕΣΠΑ.

Είναι µία διαχείριση που έχει καθυστερήσει πάρα πολύ και
οφείλεται σε αυτήν την τετράµηνη αδράνεια που έχει δείξει η Κυ-
βέρνηση -και σε αυτό το θέµα- και έχει στερήσει από τη χώρα, το
κυριότερο -αν όχι το µοναδικό- εργαλείο εξόδου από τη σηµε-
ρινή οικονοµική κρίση. Το 2008 υπήρξε αφετηρία πολλών οικο-
νοµικών προβληµάτων παγκόσµια και που η κρίση τότε
εισερχόταν στην Ελλάδα, η τότε κυβέρνηση πήρε µία σειρά από
πρωτοβουλίες µε στόχο τον κατά το δυνατόν περιορισµό των επι-
πτώσεων στην ανάπτυξη, στην απασχόληση, στην κοινωνική συ-
νοχή. Πρωτοβουλίες όπως είναι τα µέτρα προστασίας των
δανειοληπτών, η αύξηση του εγγυηµένου ποσού για καταθέσεις,
η αναβάθµιση του ΤΕΜΠΜΕ, η αύξηση της ρευστότητας των
εµπορικών τραπεζών και άλλα.

Παρ’ όλα αυτά, όµως, το µεγάλο πρόβληµα της ελληνικής οι-
κονοµίας ήταν και παραµένει το µεγάλο δηµόσιο χρέος, µε συ-
νέπεια –µόνο για το 2008- να είµαστε υποχρεωµένοι να
καταβάλουµε για πληρωµές τόκων 11,2 δισεκατοµµύρια ευρώ,
ποσό που αντιστοιχεί στο 4,7% του ΑΕΠ.

Πάντως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή η από όλους απο-
δεκτή αλήθεια, που στην παρούσα συγκυρία γίνεται πιο έντονη,
δεν υπήρξε ποτέ προτεραιότητα για τη σηµερινή Κυβέρνηση,
που, αντί να κινηθεί ταχύτατα, πελαγοδρόµησε για τέσσερις
µήνες τουλάχιστον ανάµεσα στην αδυναµία της να υλοποιήσει
τις προεκλογικές της υποσχέσεις και στην αντιµετώπιση της
πραγµατικότητας. Για τέσσερις µήνες, χωρίς τη λήψη κανενός
µέτρου, άφησε τις διεθνείς αγορές να «στήνουν χορό» πάνω
στην οικονοµία της χώρας. Τα spreads να ανηφορίζουν, οι αξιο-
λογητές να κατεβάζουν τους δείκτες αξιοπιστίας µας και την
αγορά να υπεισέρχεται σε µία επικίνδυνη κατάσταση ύφεσης. Κι
έχουµε τους πολίτες που παρακολουθούν πανικόβλητοι όλα
αυτά, ανήσυχοι για το µέλλον.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Και όλα αυτά πρέπει να σηµειωθεί ότι γίνονται µε µία Αντιπο-

λίτευση που για πρώτη φορά παρέχει συναίνεση και καλεί για
λήψη µέτρων και µια Κυβέρνηση που λειτουργεί µε αργούς ρυθ-
µούς στο πνεύµα της διαβούλευσης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν έχω άλλο χρόνο, θα ήθελα
να πω, όµως, ότι υπερψηφίζω αυτήν την κύρωση του ισολογι-
σµού του έτους 2008, όχι µόνο για λόγους συνέχειας αλλά βα-
σικά για λόγους ουσίας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. ∆ερ-

µεντζόπουλο. Ευχαριστούµε τους συναδέλφους Βουλευτές όλων
των κοµµάτων για τη συµµετοχή στη συνεδρίασή µας, τις τοπο-
θετήσεις τους και τους οµιλητές και τους εισηγητές.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 14.07’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Πέµπτη 11 Φεβρουαρίου 2010 και ώρα
9.30’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική ερ-
γασία: Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συ-
νόλου του σχεδίου νόµου: «∆ιαρρυθµίσεις στη φορολογία των
πετρελαιοειδών προϊόντων» σύµφωνα µε τη συµπληρωµατική
ηµερήσια διάταξη που θα σας έχει διανεµηθεί.
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